
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.8879
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το ∆ηµοτικό Σχολείο Κολυµπαρίου Κισσάµου Χα-
νίων, το ∆ηµοτικό Σχολείο Περάµατος Ρεθύµνου Κρήτης, το
2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κάτω Αχαΐας, το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Πύργου, το ∆ηµοτικό Σχολείο Κέρκυρας και το ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Ναυστάθµου Χανίων, σελ.8894,8898,8908,8917,8920

3. Ειδικές Ηµερήσιες ∆ιατάξεις:
α) Ειδική Συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής για τον

εορτασµό της Ηµέρας της Μητέρας, σελ.8889-8895
β) Ειδική Συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής για τον

εορτασµό της Ηµέρας του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς
Αλληλεγγύης, σελ.8890

γ) Συζήτηση προ Ηµερησίας ∆ιατάξεως µε πρωτοβουλία
της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας και Γενικής
Γραµµατέας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέ-
κας Παπαρήγα, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, µε θέµα τα
δικαιώµατα της νεολαίας στη µόρφωση, στον πολιτισµό και
στον αθλητισµό, σελ.8895-8920

4. Ανακοινώνεται ότι ο Βουλευτής κ. Χ. Βερελής υπέβαλε
την παραίτησή του από το Βουλευτικό αξίωµα, σελ.
8908,8909

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.8879
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

8880-8887
3. Ανακοινώνεται το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 11 Μαϊου 2009, σελ. 8888

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης

και ∆ικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης: «Μεταρρυθµίσεις στην οργά-
νωση της ιατροδικαστικής υπηρεσίας, στη θεραπευτική µε-
ταχείριση χρηστών ναρκωτικών ουσιών και άλλες διατάξεις»,
σελ.8920

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των Ειδικών Ηµερησίων ∆ιατάξεων:
Α∆ΡΑΚΤΑΣ Π., σελ.8891
ΑΛΑΒΑΝΟΣ Α., σελ.8904,8917
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ Α., σελ.8891
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ Α., σελ.8895,8913,8919,8920
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ.8906,8918
ΜΠΑΝΙΑΣ Ι., σελ.8892
ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α Α.,σελ.8893
ΠΑΓΚΑΛΟΣ Θ., σελ.8890
ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Ι., σελ.8910
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ Γ., σελ.8901,8915
ΠΑΠΑΡΗΓΑ Α., σελ.8898,8899,8914
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ.8893,8911
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.8892
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ.8889,8890

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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Αθήνα, σήµερα στις 8 Μαΐου 2009, ηµέρα Παρασκευή και ώρα
10.10’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ ΣΙΟΥΦΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 7/5/2009
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΛΒ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
7 Μαΐου 2009 (πρωί), σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ
και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και
2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου,
ΦΠΑ και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατάξεις».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αστέριο Ροντούλη,
Βουλευτή Λαρίσης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων και
Βιοµηχανιών ζητεί τη δηµιουργία εµπορευµατικών κέντρων στα
τέσσερα µεγάλα αστικά κέντρα της Περιφέρειας Θεσσαλίας
κ.λπ.

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Παγκρήτειος Ένωση Καναδά «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» ζητεί τη δωρεάν παραχώρηση της έκτα-
σης των τέως αµερικανικών βάσεων στην περιοχή Γουρνών
Ηρακλείου Κρήτης για τη δηµιουργία Κρητικού Χωριού.

3) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Εταιρεία Βιοµηχανικής Έρευνας και Τεχνο-
λογικής Ανάπτυξης Μετάλλων ζητεί να απορροφήσει τις
δραστηριότητες του ΕΛΟΤ οι οποίες δεν θα περιέλθουν στο νέο
φορέα που δηµιουργείται µε τη συµµετοχή ΕΣΥ∆- ΕΛΟΤ- ΕΙΜ.

4) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Γιώργος Γεροντής ζητεί να ενηµερω-
θεί σε ποιο στάδιο βρίσκεται η σύνταξή του µετά από δεκαοκτώ
µήνες που κατέθεσε την αίτηση συνταξιοδότησής του.

5) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Αγροτικών Συλ-

λόγων Ελλάδας ζητεί να καλυφθεί από το κράτος το κόστος
ενεργοποίησης των δικαιωµάτων των κατεπάγγελµα αγροτών.

6) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Ρουφοπούλου ζητεί την επί-
λυση συνταξιοδοτικών της προβληµάτων.

7) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ξεναγών ζητεί
την απόσυρση διάταξης που επιτρέπει σε πτυχιούχους αρχαιο-
λογίας και ιστορίας τέχνης, Έλληνες και αλλοδαπούς, να ασκούν
το επάγγελµα του ξεναγού.

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Περάµατος Νοµού Ιωαννί-
νων ζητεί τη δηµιουργία κόµβου - εξόδου της Εγνατίας Οδού
προς το Β/∆ Λεκανοπέδιο Ιωαννίνων κ.λπ.

9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Μεσσήνης διαµαρ-
τύρεται γαι την απόφαση υποχρεωτικής ασφάλισης στο ΤΕΒΕ
των µικροεπαγγελµατιών κατοίκων των µικρών χωριών κ.λπ.

10) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Μα-
γνησίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και Τρικάλων κ. ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑ-
ΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο κ. Σωτήριος
Μουντζούρης υποδιευθυντής ε.α. ζητεί να µην καταργηθεί ο
ν.3408/05 από τον ν.3686/08 που αφορά την αποκατάσταση των
ένστολων συνταξιούχων κ.λπ..

11) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η «WWF Eλλάς» ζητεί να δια-
σφαλιστεί η διαµόρφωση µιας ολοκληρωµένης και αποτελεσµα-
τικής εθνικής στρατηγικής για τη βιοποικιλότητα κ.λπ..

12) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος ζητεί να οριστεί εκπρόσωπός της, στην Οικο-
νοµική και Κοινωνική Επιτροπή.

13) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πολυτέκνων
Ελλάδος ζητεί να οριστεί εκπρόσωπός της, στην Οικονοµική και
Κοινωνική Επιτροπή.

14) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ και Τρικά-
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ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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λων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Σωµατείο Εργαζοµένων 3ης και 4ης ∆.Υ.ΠΕ. Μακεδονίας - Θρά-
κης ζητεί να κατατεθεί σχετική τροπολογία σε οποιοδήποτε νόµο
που να αναφέρει ότι τα ποσά του ν. 3329/2005 που τους έχουν
καταβληθεί µε το ν.3627/07 δεν αναζητούνται, ώστε να µη χρει-
ασθεί να τα επιστρέψουν.

15) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών ζητεί τη δηµιουργία εµπορευµατικών κέντρων
στα τέσσερα µεγάλα αστικά κέντρα της Περιφέρειας Θεσσαλίας
κ.λπ.

16) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πλατυκάµπου Νοµού Λάρισας
ζητεί την αντικειµενική εκτίµηση των ζηµιών από τις βροχοπτώ-
σεις στις βαµβακοκαλλιέργειες της περιοχής του και την αποζη-
µίωση των δικαιούχων.

17) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Τυµπακίου Κρήτης ζητεί την
άµεση λειτουργία µονάδας τεχνητού νεφρού στη Μεσαρά του
Νοµού Ηρακλείου.

18) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Τυµπακίου Κρήτης ζητεί να γίνει
η χρήση του στρατιωτικού αεροδροµίου της περιοχής του για τη
στάθµευση πυροσβεστικού ελικοπτέρου την αντιπυρική περίοδο
2009.

19) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Αναπηρία ζητεί την ανάκληση
της απόφασης του Αρχηγού του Λιµενικού Σώµατος µε την οποία
τίθεται σε αυτεπάγγελτη αποστρατεία λιµενοφύλακας για λό-
γους αναπηρίας.

20) Οι Βουλευτές Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Α Αθηνών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων ΥΕΘΑ-Εργο-
στασίου Αράξου ζητεί να καταργηθεί η αναθεώρηση του γενικού
κανονισµού τροφοδοσίας των Ε∆ και να ισχύουν οι προηγούµε-
νες διατάξεις του, όσον αφορά στο ζήτηµα της χορήγησης γά-
λακτος στους εργαζόµενους.

21) Οι Βουλευτές Μαγνησίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ, Τρικά-
λων κ. ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ και Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛ-
ΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο κ. Περίδης Γεώργιος
ζητεί να νοµοθετηθεί η απαλλαγή από τα χρέη προς το δηµόσιο
των ατόµων µεγάλης ηλικίας που έχουν οικονοµικά προβλήµατα.

22) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού
Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το Τµήµα Χαλκίδας της Ένωσης Τεχνικών ∆ΕΗ διαµαρτύρεται
για τις µεθοδεύσεις κατάργησης πρακτορείων και υποπρακτο-
ρείων της ∆ΕΗ στη Χαλκίδα.

23) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Ευ-
βοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το Σωµατείο Εργαζοµένων Καζίνο - Ξενοδοχείου και Τελεφερίκ
Πάρνηθας διαµαρτύρεται για τις απολύσεις των εργαζοµένων
στην επιχείρηση από τη ∆ιοίκηση της εταιρείας «Regency Casino

Mont Parnes».

24) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αγίου Κηρύκου Ικαρίας ζητεί να
γίνουν οι απαραίτητες ενέργειες, ώστε να αντιµετωπιστεί άµεσα
το πρόβληµα διαχείρισης των απορριµµάτων στο δήµο του κ.λπ..

25) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σωµατείων Εργα-
ζοµένων ΥΠΕΧΩ∆Ε ζητεί την ανάκληση της απόφασης στην
κατάργηση του τµήµατος της ΕΥ∆Ε/ΠΑΘΕ Θεσσαλονίκης κ.λπ.

26) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Α’ Πει-
ραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία οι ∆ήµαρχοι Αγίου Κηρύκου, Ευδήλου και Ραχών Ικαρίας
ζητούν µόνιµη παρουσία στην Επαρχία Ικαρίας εναέριων µέσων
πυρόσβεσης κατά τους θερινούς µήνες τουλάχιστον στην Ικαρία
κ.λπ.

27) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρίστος Καλλίτσης, δηµοσιο-
γράφος, ζητεί την επαναλειτουργία του ιστορικού πρώτου
∆ηµοτικού Σχολείου Πανοράµατος Θεσσαλονίκης ως διθέσιου
κλασικού και ολοήµερου νηπιαγωγείου.

28) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Στυλιανή Κωνσταντινίδου ζητεί την
επίλυση συνταξιοδοτικού της προβλήµατος από τον ΟΓΑ.

29) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκύ-
δρας Νοµού Πέλλας ζητεί την καταβολή αποζηµιώσεων από τον
ΕΛΓΑ για τις ζηµιές που υπέστησαν τα οπωροφόρα δέντρα του
δήµου του κ.λπ..

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος
Τµήµα Ανατολικής Κρήτης ζητεί να επανεξεταστεί η υπάρχουσα
µελέτη του κόµβου Καρτερού του ΒΟΑΚ κ.λπ..

31) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι κύριοι Τουλούφης Νικόλαος και
Τουρλάς Χρήστος ζητούν το διορισµό τους στην πρωτοβάθµια
εκπαίδευση.

32) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η αντιπροσωπεία των φοιτητών της Λά-
κουιλα Ιταλίας ζητεί τη µετεγγραφή όσων από τους φοιτητές της
συγκεκριµένης ιταλικής πόλης επιθυµούν στα ελληνικά πανεπη-
στηµιακά ιδρύµατα.

33) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο διαµαρτύρεται η
ΕΛΜΕ Λέσβου για ζητήµατα αδιόριστων εκπαιδευτικών κ.λπ..

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 14137/10/02/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου, Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε
µε το υπ αριθµ. Β13-211/09/04/2009 έγγραφο από τον Υφυ-
πουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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2. Στην µε αριθµό 14846/20/02/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ.

21/183/ΑΣ948∆Ις /09/04/2009έγγραφο από την Υπουργό Εξωτε-
ρικών η ακόλουθη απάντηση:

8882 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 15858/11/03/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Καρχιµάκη Μιχαήλ, Νιώτη Γρηγόρη, Αηδόνη Χρήστου,
Τσιρώνη ∆ηµητρίου, Μπόλαρη Μάριου, Μωραϊτη Αθανάσιου
(Θάνου), Κουτσούκου Γιάννη, Γερανίδη Βασιλείου, Κουτµερίδη
Ευστάθιου, Σιδηρόπουλου Αναστάσιου, Τιµοσίδη Μιχαήλ, ∆ρι-
βελέγκα Ιωάννη, Αράπογλου Χρυσής, Τζάκρη Θεοδώρας, Γρη-

γοράκου Λεωνίδα, Παντούλα Μιχαήλ, Κατρίνη Μιχάλη, Σκουλάκη
Εµµανουήλ, Λαµπίρη Ηλία, Ζωϊδη Νικολάου, Χάϊδου Χρήστου,
Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας), Ρήγα Παναγιώτη, Ντόλιου Γε-
ωργίου, Αµοιρίδη Ιωάννη, Τσουρή Ελπίδας, Νικητιάδη Γεωργίου
δόθηκε µε το υπ αριθµ. 13671/B796/09/04/2009 έγγραφο από τον
Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 16152/16/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αµµανατίδου - Πασχαλίδου Ευαγγελίας (Λίτσας) δόθηκε µε το
υπ αριθµ. 5244Β/09/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πε-

ριβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων η ακόλουθη απά-
ντηση:

8884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 16239/17/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Πετσάλνικου Φίλιππου δόθηκε µε το υπ αριθµ.

ΤΚΕ/Φ2/9542/09/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτε-
ρικών η ακόλουθη απάντηση:
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8886 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω το δελτίο επικαίρων ερω-
τήσεων της ∆ευτέρας 11 Μαΐου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 747/4-5-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Κουτσού-
κου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχε-
τικά µε τον εκσυγχρονισµό του αρδευτικού δικτύου Πηνειού –
Αλφειού Νοµού Ηλείας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 769/5-5-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κωνσταντίνου Αλυ-
σανδράκη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε το πρόγραµµα χρηµατοδότησης ερευνητικής
εργασίας «ΗΡΑΚΛΕΙΤΟΣ ΙΙ» κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 760/4-5-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτη Λα-
φαζάνη προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά
µε τη νέα επιτήρηση της ελληνικής οικονοµίας και τα σχεδιαζό-
µενα µέτρα φορολογικής, εισοδηµατικής και ασφαλιστικής πολι-
τικής κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 765/5-5-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη προς

τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις
προεκλογικές δεσµεύσεις του Πρωθυπουργού για τους τρίτε-
κνους κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 762/4-5-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παρασκευής
Χριστοφιλοπούλου προς την Υπουργό Απασχόλησης και Κοινω-
νικής Προστασίας, σχετικά µε την απόφαση της ∆ιοίκησης του
ΟΑΕ∆ για την αξιοποίηση των πόρων των κοινωνικών εταίρων
κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 770/5-5-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη
προς την Υπουργό Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας,
σχετικά µε την αύξηση των εισφορών των Επαγγελµατιών, Βιο-
τεχνών και Εµπόρων στον Οργανισµό Ασφάλισης Ελευθέρων
Επαγγελµατιών κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 768/5-5-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Άννας Φιλίνη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την επίλυση των προ-
βληµάτων στο ιστορικό κέντρο της Αθήνας κ.λπ.

4.- Η µε αριθµό 766/5-5-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για
τα φαινόµενα λαθροµετανάστευσης στο Αγαθονήσι κ.λπ..

8888 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ

Ειδική συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής για τον εορ-
τασµό της Ηµέρας της Μητέρας.

Παρακαλώ τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Σιούφα να πάρει το
λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, τιµούµε σήµερα την Ηµέρα της Μητέρας. Η
Βουλή των Ελλήνων αφιερώνει, διαχρονικά τη δεύτερη Κυριακή
κάθε Μαΐου σε ειδική συνεδρίασή της, αναφορές για τη µάνα.

Το πρόσωπο και η ιδέα της µάνας, της µητέρας, είναι για
όλους τους ανθρώπους η ίδια η ζωή. Στη µάνα οφείλεται η αρχή
της ζωής, η ανατροφή, η ανάπτυξη της προσωπικότητας, τα θε-
µελιώδη εφόδια της πορείας της ζωής. Αυτή την αυτονόητη τιµή
βρισκόµαστε σήµερα εδώ να απονείµουµε στην ύπαρξη και την
ιδέα της µητέρας, της µάνας.

Η Βουλή των Ελλήνων σήµερα, ίσως περισσότερο από κάθε
άλλη φορά, εκφράζει τα αισθήµατα όλων των Ελλήνων και όλων
των Ελληνίδων. Στην Αίθουσα αυτή τιµούµε για µια ακόµη φορά
την Ηµέρα της Μητέρας και την παγκόσµια ηµέρα εορτασµού
της. Υπάρχουν όµως και πολλές άλλες µέρες που η Βουλή των
Ελλήνων τίµησε µε αποφάσεις της, µε έργα έµπρακτα την Ελλη-
νίδα µητέρα. Από τις αρχές του 20ου αιώνα θέσπισε θεσµούς και
νόµους για το γάµο, τον τοκετό, την ανατροφή και την προστα-
σία των παιδιών, τη στήριξη της εργαζόµενης µητέρας, την προ-
στασία της οικογένειας, την πρόνοια, όπου απαιτείται. ∆εν έγιναν
ούτε σε µια µέρα ούτε σε µια εποχή, δεν έγιναν χωρίς αγώνες
κυρίως των γυναικείων οργανώσεων, αλλά έγιναν πολλά και στην

Ελλάδα και τον κόσµο. Μένουν να γίνουν ακόµα περισσότερα.
Καθώς η κοινωνία αλλάζει εξελισσόµενη, η έγνοια για την απρο-
στάτευτη µάνα, τη µονογονεϊκή οικογένεια, πρέπει να µεγαλώνει
και να γίνεται πιο αποτελεσµατική.

Η δηµογραφικά αρνητική πορεία επιβάλλει να ληφθούν πε-
ρισσότερα µέτρα ενθάρρυνσης, προστασίας αλλά και στήριξης
της µητρότητας. Η µετατόπιση της ηλικίας του γάµου και της
απόκτησης παιδιών, η πραγµατικότητα της µητέρας χωρίς γάµο
ή σύντροφο είναι προβλήµατα που απαιτούν και έγνοια αλλά και
νέες ρυθµίσεις. Στην προστασία της µητρότητας στηρίζεται η συ-
νέχεια αλλά και η ύπαρξη του έθνους. Πάντα η µεγαλύτερη τιµή
που µπορεί να απονείµει ένας άνθρωπος σε έναν άλλον είναι η
έγνοια γι’ αυτόν. Αυτός ο κανόνας αρµόζει ακόµα περισσότερο
στην περίπτωση της µάνας.

Στο πρόσωπο της µάνας γνώρισε την πρώτη όψη της ζωής.
Πορευόµενοι στη ζωή έχουµε υποχρέωση και τιµής αλλά και
έγνοιας απέναντι στην µάνα, την κάθε µάνα. Η κάθε γενιά ζει τη
δική της εποχή και έχει τις δικές της ευθύνες. Το πώς τις διαχει-
ρίζεται, το ήθος αλλά και το παράδειγµα της ετοιµάζει την επό-
µενη γενιά. Στηρίζοντας τη µάνα της δικής µας εποχής,
στηρίζουµε τη ζωή αλλά και το µέλλον της επόµενης γενιάς. Είναι
ό,τι καλύτερο αλλά και ό,τι πιο επιβεβληµένο καθήκον για όλους
µας. Τη µάνα την τιµούµε, την ευχαριστούµε και την ευγνωµο-
νούµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η ειδική συνε-
δρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής για τον εορτασµό της Ηµέ-
ρας της Μητέρας.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ

Ειδική συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής για τον εορ-
τασµός της ηµέρας του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλλη-
λεγγύης.

Στην ειδική αυτή συνεδρίαση θα λάβουν το λόγο ο Πρόεδρος
του Σώµατος κ. Σιούφας, οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, οι
πρώην Πρόεδροι της Βουλής, εφόσον το επιθυµούν, καθώς και
ο Εκπρόσωπος της Κυβέρνησης, για πέντε λεπτά ο καθένας.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Η καθιέ-

ρωση της 19ης Απριλίου, ηµέρα του θανάτου του φιλέλληνα και
υποστηριχτή της ελευθερίας του ελληνικού πνεύµατος Λόρδου
Βύρωνα, ως ηµέρα Φιλελληνισµού και ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης,
υπογραµµίζει τη σηµασία που αποδίδουµε ως Έλληνες στη συµ-
βολή των φιλελλήνων κατά τη διάρκεια του αγώνα για την εθνική
ανεξαρτησία αλλά και την αξία της διεθνούς αλληλεγγύης. Είναι
όµως ηµέρα τιµής στους σύγχρονους φιλέλληνες, στους αν-
θρώπους σε όλον τον κόσµο που έχουν αγάπη για την Ελλάδα,
τον Ελληνισµό, τους ανθρώπους που προωθούν τις αξίες του ελ-
ληνικού πνεύµατος.

Ο φιλελληνισµός έφτασε στο απόγειο της έκφρασής του µε
το µεγάλο ξεσηκωµό των Ελλήνων το 1821. Λειτούργησε ως κα-
ταλυτικός παράγοντας της δηµιουργίας του ελληνικού κράτους,
υποστηρίζοντας µε καίριο τρόπο τους µαχόµενους Έλληνες και
αναδεικνύοντας το δίκαιο αίτηµα της ελευθερίας στη διεθνή
σκηνή.

Ο Λόρδος Βύρωνας συγκαταλέγεται στους κορυφαίους υπο-
στηρικτές του ελληνικού αγώνα για την ελευθερία. Ένθερµος
υποστηρικτής της δηµοκρατίας, προστάτης των ανθρώπινων δι-
καιωµάτων και ελευθεριών και υπέρµαχος της εθνικής ανεξαρ-
τησίας της Ελλάδας µε το πνεύµα του εξέφρασε τις ιδέες της
ελευθερίας. Στην Ελλάδα επέλεξε να επικεντρώσει το ενδιαφέ-
ρον του γοητευµένος από την ιστορία της, τον πολιτισµό της
αλλά και τους πανανθρώπινους µύθους της.

Ο Λόρδος Βύρων υπήρξε για µας τους Έλληνες µια πραγµα-
τικά ηρωική µορφή. Ο πρόωρος θάνατός του στο Μεσολόγγι συ-
γκίνησε ολόκληρο τον Ελληνισµό. Τα κείµενά του δηµιούργησαν
ένα δυνατό ρεύµα ιδεών και αξιών που επέδρασε καταλυτικά
στην πολιτική, ιδεολογική αλλά και λογοτεχνική σκέψη της επο-
χής του. Ο θάνατός του σε ηλικία τριάντα έξι ετών προκάλεσε
παγκόσµια αίσθηση και συγκίνηση. Το πένθος για το θάνατό του
ήταν γενικό και ο ∆ιονύσιος Σολωµός συνέθεσε ωδή στη µνήµη
του µε τίτλο: «Εις τον θάνατον του Λόρδου Βύρωνα». Όλοι θα
θυµόµαστε αυτή την ωδή που λέει: «Λευτεριά για λίγο πάψε να
χτυπάς µε το σπαθί, τώρα σίµωσε και κλάψε εις του Μπάιρον το
κορµί». Η διαχρονικότητα των µηνυµάτων του είναι αναµφισβή-
τητη. Η µνήµη του Λόρδου Βύρωνα οφείλει να παραµείνει ζω-
ντανή ως ελάχιστος φόρος τιµής στον ενσαρκωτή θεµελιωδών
δηµοκρατικών ιδεών και αξιών. Ως Έλληνες τιµάµε τη µνήµη
ενός άντρα που έδωσε τη ζωή του για την Ελλάδα.

Ο πρώτος εορτασµός της Ηµέρας του Φιλελληνισµού και της
∆ιεθνούς Αλληλεγγύης στις 19 Απριλίου 2009 συνέπεσε µε τον
εορτασµό του Πάσχα αλλά και µε τη συµπλήρωση διακοσίων
χρόνων από την πρώτη επίσκεψη του Λόρδου Βύρωνα στην Ελ-
λάδα το 1809. Στο πλαίσιο των εκδηλώσεων για τον εορτασµό
αυτής της ξεχωριστής ηµέρας, σε συνεργασία µε τα Ελληνικά
Ταχυδροµεία, η Βουλή των Ελλήνων κυκλοφορεί συλλεκτικό
γραµµατόσηµο για το φιλελληνισµό και τη διεθνή αλληλεγγύη,
όπου απεικονίζεται η µορφή του µεγάλου φιλέλληνα σε χαρα-
κτικό του χαράκτη Τάσου. Στο λεύκωµα συµπεριλαµβάνονται κεί-
µενα που αναφέρονται στο κίνηµα του φιλελληνισµού και στη
συνεισφορά του Λόρδου Βύρωνα τα χρόνια της επανάστασης.

Το µήνυµα που αναδεικνύει ο εορτασµός της ηµέρας του φι-
λελληνισµού και της διεθνούς αλληλεγγύης είναι εκείνο της συ-
µπαράστασης στα δίκαια αιτήµατα των λαών για ελευθερία,
δικαιοσύνη και δηµοκρατία. Το µήνυµα αυτό µας βοηθά να µη
χάνουµε την πίστη µας σε αιώνιες αξίες, στους δύσκολους και-
ρούς που διανύουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλω όµως να αναφερθώ στο
ότι η πρωτοβουλία που είχα, ως Πρόεδρος της Βουλής των Ελ-
λήνων, προς τον παριστάµενο Υπουργό Εσωτερικών κ. Παυλό-
πουλο ύστερα από προτάσεις που έγιναν εδώ στη Βουλή τόσο
από το ∆ήµο Βύρωνα και το δήµαρχό του όσο και από τη βυρω-
νική εταιρεία που περιλαµβάνει διακεκριµένους πολίτες, µεταξύ
των οποίων συναδέλφους από τη Βουλή, έχει βρει την πλήρη
ανταπόκριση από τον Υπουργό κ. Παυλόπουλο, ο οποίος και
προώθησε το σχετικό προεδρικό διάταγµα στον Πρόεδρο της
∆ηµοκρατίας και καθιερώνεται από το 2009 η 19η Απριλίου ως
ηµέρα εορτασµού και τιµής στο Λόρδο Βύρωνα και τους φιλέλ-
ληνες, αλλά και ως ηµέρα διεθνούς αλληλεγγύης. Ευχαριστούµε
τον κύριο Υπουργό γι’ αυτή την πρωτοβουλία που είχε, όπως ευ-
χαριστώ και εσάς που παρακολουθήσατε την οµιλία µου.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κύριο

Πρόεδρο.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Πάγκαλος.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ

πάρα πολύ που µε διευκολύνετε και µου δίνετε την ευκαιρία να
µιλήσω πρώτος, γιατί έχω µία αδήριτη ανάγκη να απουσιάσω.

Πράγµατι έχουµε τιµήσει στον τόπο αυτόν –αυτό δείχνει ότι
έχουµε συναίσθηση ως έθνος- τους φιλέλληνες και το φιλελλη-
νισµό. Υπάρχουν αγάλµατα, προτοµές, αναφορές στα βιβλία µας
-περιλαµβανοµένων και των σχολικών βιβλίων- ονοµατοδοσίες
οδών. Ο λαός µας ξέρει να εκφράζει την ευγνωµοσύνη του προς
αυτούς που συνέβαλαν θέτοντας σε κίνδυνο τη ζωή τους, πολλές
φορές αναλώνοντας ολόκληρη την περιουσία τους και την οικο-
γενειακή τους σταθερότητα, σε µία υπόθεση ενός αγώνα ενός
λαού για να ελευθερωθεί και να υπάρξει.

Πρέπει όµως κάποτε να αρχίσουµε να µελετάµε και αυτούς
που µας µελετούν, δηλαδή πρέπει να δούµε πώς είδε η Ευρώπη
και πώς έζησε η Ευρώπη το κίνηµα του φιλελληνισµού, γιατί οι
άνθρωποι αυτοί δεν εκινούντο ως µεµονωµένα άτοµα µέσα σ’
έναν κενό χώρο, αλλά εξέφραζαν ιδέες και απόψεις, εξέφραζαν
έναν ορισµένο τρόπο ζωής.

Είναι πολύ πιθανό ότι ο Λόρδος Βύρων, αν δεν εύρισκε να προ-
σθέσει στον εαυτό του τη διάσταση του φιλελληνισµού και τη συ-
νεχή και επαναλαµβανόµενη παρουσία του στην Ελλάδα, µπορεί
να κατέληγε σε καµµία σκοτεινή αγγλική φυλακή, όπως ο συ-
µπατριώτης του λίγα χρόνια αργότερα Όσκαρ Ουάιλντ, γιατί
ήταν εξίσου σκανδαλώδης για ορισµένους κύκλους της Βρετα-
νίας εκείνης της εποχής ο τρόπος σκέψης του και ο τρόπος ζωής
του.

Αλλά και σε άλλες χώρες οι φιλέλληνες υπήρξαν σηµαντικές
φυσιογνωµίες πολιτικών και ιδεολογικών διαφοροποιήσεων.

Στην Αµερική οι φιλέλληνες έπαιξαν σηµαντικό ρόλο στο διε-
ξαγόµενο τότε αγώνα για την εµπορική ολοκλήρωση των Ηνω-
µένων Πολιτειών, οι οποίες δεν υπήρχαν ως τελωνειακή ένωση
ακόµα. Το κάθε οµόσπονδο κράτος, το κάθε state είχε δικά του
εµπορικά σύνορα και νόµους και επίσης υπήρχαν σοβαρότερα
θέµατα προς επίλυση όπως έδειξε η συνέχεια γύρω από το πρό-
βληµα της ιδιοκτησίας ή όχι δούλων. ∆ηλαδή, γύρω από το συ-
µπλήρωµα της ελευθερίας, γύρω από την εφαρµογή της
διακήρυξης της αµερικανικής ανεξαρτησίας που ενέπνευσε τους
λαούς όλου του κόσµου στο σύνολο του λαού της ιδίας της Αµε-
ρικής.

Το ίδιο συµβαίνει στη Γαλλία, η οποία µαστίζεται από τις παλι-
νορθώσεις και τις ανατροπές της µεταναπολεοντείου εποχής. Το
ίδιο συµβαίνει στο Βέλγιο, που η Ελληνική Επανάσταση έπαιξε
καθοριστικό ρόλο, στη διαµόρφωση του Συντάγµατος της Ελβε-
τίας, στη Γερµανία η οποία ολοκληρώνεται.

Παντού, λοιπόν, οι φιλέλληνες εκφράζουν ρεύµατα που θέτουν
τον άνθρωπο στην πρωτοπορία των κοινωνικών κινηµάτων, πι-
στεύουν στην ελευθερία του, στην ανεξαρτησία της ανθρώπινης
προσωπικότητας και στην αξιοπρέπεια του ατόµου.

Γύρω απ’ αυτές τις ιδέες διαµορφώθηκε, µπορούµε να πούµε,
ο σύγχρονος ελληνικός πολιτισµός. Τεράστιο ήταν το ρεύµα δη-
µιουργίας σε όλους τους τοµείς της τέχνης που έδωσε η ελλη-
νική επανάσταση. Γνωρίζω έναν Έλληνα ευπατρίδη ο οποίος έχει
µια συλλογή πολλών εκατοντάδων πήλινων αγαλµατιδίων απ’
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αυτά που ήταν εκείνη την εποχή της µόδας, του ύστερου Ροκοκό
όπως λέµε, µε πρόσωπα που ενέπνευσε η ενηµέρωση που είχαν
εκείνη την εποχή γύρω από τον ελληνικό αγώνα: φουστανελο-
φόρους, Ελληνίδες ηµίγυµνες, Τούρκους αποτρόπαιους. Ελπίζω
κάποτε η συλλογή, η οποία είναι πράγµατι πολύτιµη, όπως έχει
εκδηλώσει ο ιδιοκτήτης της την πρόθεση, να περιέλθει στο Μου-
σείο Μπενάκη και να είναι προσιτή σε όλους όσους θέλουν να
την δουν.

Αλλά και άλλοι ζωγράφοι διαµόρφωσαν το τελικό τους στυλ
και έµειναν στην ιστορία µε βασικά τους έργα εµπνευσµένοι από
την Ελληνική Επανάσταση. Άνθρωποι που ποτέ δεν είχαν έρθει
στην Ελλάδα και ποτέ δεν είχαν µετάσχει άµεσα στα γεγονότα.
Ο Ντελακρουά, παραδείγµατος χάριν, στη Γαλλία. Αλλά και
άλλοι πολλοί που δηµιούργησαν µε τις ιδέες της Ελληνικής Επα-
νάστασης και την παράλληλη ανάπτυξη του νεοκλασικισµού µια
αντίληψη για τη σύγχρονη Ελλάδα, που πολλές φορές κατά κά-
ποιον τρόπο υπερέβαινε την πραγµατικότητα. Γιατί ήταν µια αντί-
ληψη εξωραϊσµένη και απλοποιηµένη.

Ήταν τότε που πίστεψε το σύνολο της ανθρωπότητας ότι τα
αρχαία αγάλµατα ήταν λευκά και διαµορφώθηκε ο µύθος του
λευκού πεντελικού µαρµάρου. Χρειάστηκε να περάσουν δύο αι-
ώνες για να ανακαλύψουµε ότι τα αρχαία αγάλµατα και τα αρ-
χαία µνηµεία ήταν βαµµένα και µάλιστα µε αρκετά βάρβαρα
χρώµατα πολλές φορές και φανταχτερά όπως χρυσά, ροζ, φι-
στικί και άλλα τέτοια χρώµατα που οι αρχαίοι κατά κόρον προτι-
µούσαν. Πρόσφατα έγινε και έκθεση στην Αθήνα και το είδαµε
αυτό.

Είχαµε αυτήν την αντίληψη για την Ελλάδα. Αντίληψη που συ-
νέβαλλε στην αναζήτηση της καθαρότητας των ιδεών, την αντί-
ληψη που συνέβαλλε στην αναζήτηση νέων οριζόντων για τους
ευρωπαϊκούς λαούς. Και αυτό, αν θέλετε, είναι η δική µας συ-
νεισφορά προς την εξέλιξη της σύγχρονης Ευρώπης. Ενισχύ-
σαµε αυτό το ρεύµα µε την ύπαρξή µας, µε την παρουσία µας, µε
τις θυσίες των αγωνιστών του ’21.

Χρειάστηκε να περάσει πολύς καιρός για να µπορέσει η Ελ-
λάδα, µετά τις αποφάσεις που επάρθηκαν από το 1980 και µετά,
να συνεισφέρει στην ευρωπαϊκή ολοκλήρωση µε την αυτοπρό-
σωπη παρουσία της, µε τη συµβολή της στην ευρωπαϊκή οικο-
νοµία και την ευρωπαϊκή πολιτική ζωή. Θα λέγαµε ότι το κίνηµα
των φιλελλήνων δικαιώθηκε και οδήγησε στη σηµερινή πραγµα-
τικότητα: η ελεύθερη Ελλάδα, που οι φιλέλληνες είχαν οραµατι-
στεί, είναι µια ανεξάρτητη περήφανη χώρα που συµµετέχει
ενεργά στην ευρωπαϊκή ολοκλήρωση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πάγκαλο.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Αδρακτάς.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη διαδροµή της ιστορίας της

ανθρωπότητας, τουλάχιστον κατά το τµήµα της που χαρακτηρί-
ζεται από επάρκεια γραπτών στοιχείων και µέχρι τις µέρες µας,
εντοπίζονται συµπεριφορές λαών, πολιτών, πνευµατικών ηγεσιών
που διακρίνονται από έντονη φιλική διάθεση ή επιλεκτικό θαυ-
µασµό προς ορισµένους άλλους λαούς. Αυτό κατά κανόνα συµ-
βαίνει ως αντίδραση προς τα επιτεύγµατα, την ισχύ και την
αδυναµία τους.

Έχει, ωστόσο, παρατηρηθεί ότι οι ισχυρές φιλικές διαθέσεις
λαών και ηγεσιών απέναντι σε άλλους λαούς, εκδηλώνονται εντο-
νότερα και παίρνουν τη µορφή έµπρακτης συµπαράστασης όταν
οι τελευταίοι υποστούν καταστροφή ή τους ασκηθεί βία. Αυτή η
συναισθηµατική αντίδραση συνιστά την υποδοµή πάνω στην
οποία οικοδοµείται η τόσο αναγκαία, χρήσιµη και απαραίτητη
διεθνής αλληλεγγύη.

Σε κάθε ιστορική περίοδο και ανάλογα µε τον πολιτικό και νο-
µικό πολιτισµό, εκδηλώσεις διεθνούς αλληλεγγύης και έντονης
συµπάθειας προς λαούς έχουµε σε εκείνες τις περιπτώσεις που
παραβιάζονται βάναυσα αξίες δικαίου, όπου υπάρχουν καταλύ-
σεις ανθρωπίνων δικαιωµάτων, κατάργηση εθνικής κυριαρχίας
και ανεξαρτησίας, αγώνας για ανάκτηση της ελευθερίας, ει-
σβολή.

Έχουµε, τέλος, εκδηλώσεις διεθνούς αλληλεγγύης µε αφετη-
ρία την ταύτιση εθνικών συνόρων ή διάσπαρτων ατόµων πάνω
σε θέµατα κυρίως θρησκεύµατος ή πολιτικής ιδεολογίας. Πρό-
κειται ειλικρινά για ένα από τα ευγενέστερα ανθρώπινα συναι-
σθήµατα και αποτελεί η διεθνής αλληλεγγύη την πιο στέρεη
ιδεολογική υποδοµή πάνω στην οποία µπορούν να λειτουργή-
σουν οι αρχές της διεθνούς νοµιµότητας. Ο χρόνος δεν µου επι-
τρέπει την αναφορά σε άπειρα τέτοια παραδείγµατα.

Είναι ο φιλελληνισµός, όπως τον γνωρίσαµε και εκδηλώθηκε
κατά περιόδους, πράξη διεθνούς αλληλεγγύης προς το δικό µας
λαό, προς το δικό µας έθνος. Και αυτό σε συγκεκριµένες ιστορι-
κές συγκυρίες, όπως υπήρξε για παράδειγµα η περίοδος της
εθνεγερσίας που συγκλόνισε την ανθρωπότητα ως γεγονός, ως
τόλµηµα και ως ελπίδα για άλλη προοπτική στον κόσµο. Είναι η
περίοδος που γέννησε τους πλέον επιφανείς των σύγχρονων φι-
λελλήνων.

Θα µου επιτρέψετε ωστόσο να επισηµάνω ότι ο φιλελληνισµός
αποτελεί µοναδικό µέχρι σήµερα φαινόµενο εκδήλωσης ενδια-
φέροντος συνόλων ή ατόµων προς ένα έθνος που ευτύχησε να
προσφέρει στην ανθρωπότητα το ποιοτικό άλµα, την αλλαγή από
την υποταγή στο δόγµα, την ανακάλυψη και καθιέρωση του δια-
λόγου και της διαλεκτικής, τη στροφή από την παντοδυναµία της
σατραπείας και το σατράπη στη δηµοκρατία των ελευθέρων πο-
λιτών, την αλλαγή από την αναζήτηση της αλήθειας στις εντολές
του ιερατείου στον εντοπισµό της µέσα από τη φιλοσοφία και τη
γνώση, στην αντικατάσταση του θυµιάµατος προς την εξουσία
µε το δικαίωµα στη σάτιρά της.

Ασφαλώς δεν υπάρχουν προνοµιούχα έθνη ούτε προνοµιού-
χοι λαοί. Οι Έλληνες όµως ευτυχήσαµε να δράσουµε γόνιµα σε
περίοδο ιστορικών και κοινωνικών µεταλλάξεων. Γι’ αυτό πιστω-
νόµαστε µε τη συµβολή µας στο ποιοτικό άλµα της ανθρωπότη-
τας. Γι’ αυτό υπήρχαν πάντα φιλέλληνες και φιλελληνισµός. Γι’
αυτό επιχειρείται ακόµα και σήµερα σφετερισµός της ιστορίας
µας. Το ίδιο επιβεβαιώνει η στροφή στα επιτεύγµατα του πολιτι-
σµού µας. Κάθε φορά που η ανθρωπότητα επιχειρεί ένα βήµα
µπροστά, ο Αριστοτέλης ανακλήθηκε στο πέρασµα από το Με-
σαίωνα στην Αναγέννηση.

Ο φιλελληνισµός θα διατηρεί πάντοτε τη µοναδικότητα των αι-
τίων που τον γέννησαν. ∆ική µας ευθύνη -και πρέπει κάποτε να το
εννοήσουµε αυτό- είναι να συνεχίσουµε να δικαιώνουµε την ετε-
ρότητα και τη µοναδικότητα του φιλελληνισµού απέναντι σε
άλλες εκδηλώσεις διεθνούς αλληλεγγύης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Κανταρτζής.

ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, ως Ηµέρα του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλ-
ληλεγγύης καθιερώθηκε η 19η Απριλίου, ηµέρα του θανάτου
ενός από τους πλέον γνωστούς εκπροσώπους αυτού του ρεύ-
µατος που αναπτύχθηκε στην Ευρώπη τα χρόνια της Επανάστα-
σης του 1821, την ηµέρα του θανάτου δηλαδή του Λόρδου
Βύρωνα, που ανέπτυξε πλούσια δράση εκείνη την περίοδο στη-
ρίζοντας τον εθνικοαπελευθερωτικό αγώνα του λαού µας

∆εν προσδίδουµε στους όρους «φιλελληνισµός» και «φιλέλ-
ληνες» φυλετικά και εθνικά χαρακτηριστικά, δεν τους ερµηνεύ-
ουµε σαν τέτοιους, ούτε επίσης τους ερµηνεύουµε µε
προσωπικούς όρους και χαρακτηριστικά. Τους ερµηνεύουµε µε
κοινωνικούς και ιστορικούς όρους.

Είναι γνωστό ότι η Επανάσταση του 1821 έγινε σε εξαιρετικά
αντίξοες συνθήκες, σε συνθήκες που ήταν παντοδύναµη και έµοι-
αζε ακατανίκητη η Ιερή Συµµαχία που εκπροσωπούσε τις πιο
αντιδραστικές κοινωνικές και πολιτικές δυνάµεις της εποχής, που
απεχθάνονταν κάθε τι το προοδευτικό που ήταν επηρεασµένο
από την Γαλλική Επανάσταση του 1789. Ήταν η Επανάσταση που
ταρακούνησε τη φεουδαρχία και την µοναρχία στην Ευρώπη.

Κάτω από αυτές τις συνθήκες η Ελληνική Επανάσταση, ενώ
από τη µια έφερε ταραχή και µίσος στις δυνάµεις της αντίδρα-
σης που εξέφραζαν τη φεουδαρχία και τη µοναρχία, από την
άλλη προκάλεσε τη συµπάθεια και τον ενθουσιασµό σε φιλελεύ-
θερες και επαναστατικές δυνάµεις της εποχής.

Η αντίδραση µεσουρανούσε στην Ευρώπη. Το επαναστατικό
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κύµα που είχε πυροδοτήσει η Γαλλική Επανάσταση µπροστά
στην κυριαρχία και την επίθεση των αντιδραστικών δυνάµεων
που ήθελαν να σταµατήσουν τον τροχό της ιστορίας, υποχω-
ρούσε Παρά την προσωρινή ήττα και την υποχώρηση, παρά τον
καταθλιπτικό συσχετισµό των δυνάµεων, τα επαναστατικά κινή-
µατα δεν έσβησαν. Είχαµε για παράδειγµα τα ξεσπάσµατα στη
Νεάπολη και τη Σικελία το 1820. Γι’ αυτό και στο άκουσµα της
εξέγερσης άρχισαν να έρχονται εθελοντές στη χώρα µας για να
αγωνιστούν στο πλευρό του λαού µας απέναντι στην Οθωµανική
Αυτοκρατορία και γενικότερα να αναπτύσσεται ένα κίνηµα αλ-
ληλεγγύης προς τον αγωνιζόµενο λαό µας.

Τέτοιοι ήταν, ανάµεσα σε άλλους, οι καρµπονάροι της Ιταλίας,
οι δηµοκράτες της Γαλλίας, οι ελευθερόφρονες επαναστάτες
της Ισπανίας. Από τους Άγγλους που δραστηριοποιήθηκαν στο
πλευρό του ξεσηκωµένου λαού µας, ανάµεσα σε άλλους, επώ-
νυµους και ανώνυµους, ξεχωρίζει ο Λόρδος Βύρων.

Θα ήταν παράλειψη να µην αναφερθούµε στη συµβολή των
προοδευτικών διανοουµένων της εποχής, του Βίκτωρος Ουγκώ,
του Ντελακρουά, του Γκαίτε, του Πούσκιν, και µιας σειράς άλλων
που αναφέρονται σε µία σειρά ιστορικά βιβλία.

Στη συνέχεια βέβαια και µε πρόσχηµα την αλληλεγγύη στο λαό
µας, είχαµε την εµφάνιση και σχηµάτων που ήθελαν τη χειραγώ-
γηση του αγώνα. Είχε αρχίσει ο ανταγωνισµός ανάµεσα στις κυ-
ρίαρχες δυνάµεις που βλέποντας ότι δεν µπορούσαν να
σταµατήσουν την εξέλιξη, επιδίωκαν, η κάθε µια για λογαριασµό
της, τον έλεγχο της περιοχής.

Εποµένως και από την ιστορία της Επανάστασης του 1821 και
από την ιστορία των άλλων κινηµάτων επιβεβαιώνεται ότι ο φι-
λελληνισµός και η αλληλεγγύη δεν έχουν αφηρηµένο περιεχό-
µενο. Υπάρχει πάντα το ερώτηµα: Αλληλεγγύη σε ποιον και για
ποιον σκοπό; Αλληλεγγύη στους λαούς που αγωνίζονται για την
ελευθερία, τα κοινωνικά και πολιτικά δικαιώµατα ενάντια στην
εθνική και κοινωνική καταπίεση που εξέφρασαν αυτοί που στην
ιστορία έµειναν ως φιλέλληνες ή αλληλεγγύη ανάµεσα στους τυ-
ράννους και στους καταπιεστές που εξέφραζε η Ιερή Συµµαχία
και οι αντιδραστικές δυνάµεις της εποχής;

Ο λαός µας σε όλες τις κρίσιµες καµπές και δέχθηκε την αλ-
ληλεγγύη και στήριξε µε την αλληλεγγύη του τους λαούς που
αγωνίζονταν. Τα µηνύµατα αυτά παραµένουν ιδιαίτερα διδακτικά
και επίκαιρα σήµερα που οι λαοί έχουν να αντιµετωπίσουν την
νέα τάξη πραγµάτων και τον ιµπεριαλισµό. Απέναντι στις δυνά-
µεις της αντίδρασης, του ιµπεριαλισµού και του κεφαλαίου, οι
λαοί πρέπει να αντιτάξουν τη δική τους αλληλεγγύη, την αλλη-
λεγγύη των εργαζοµένων, την αλληλεγγύη των λαών.

Με αυτές τις σκέψεις θα τιµούµε πάντα τη µνήµη όλων εκεί-
νων που στάθηκαν στο πλευρό του αγωνιζόµενου λαού µας.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ιωάννης Μπανιάς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΝΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Σιούφα, θα µου

επιτρέψετε να σας συγχαρώ, καθώς και τον κ. Παυλόπουλο, για
την πρωτοβουλία που είχατε για την καθιέρωση αυτής της γιορ-
τής, για τον εορτασµό της Ηµέρας του Φιλελληνισµού και από
το Ελληνικό Κοινοβούλιο.

Επίσης, για τη συµβολή που είχαν ο ∆ήµος Βύρωνα και ο Σύν-
δεσµος «Λόρδος Βύρωνα».

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Και ο συνά-
δελφός σας κ. Ψαριανός.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΝΙΑΣ: Ναι, και ο απών συνάδελφος σήµερα,
λόγω άλλων υποχρεώσεων, κ. Ψαριανός. Φαντάζοµαι ότι θα
έλθει αργότερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο όρος «φιλελληνισµός» είναι
πολύ πιο παλιός απ’ ό,τι ίσως πολλοί φανταζόµαστε. Υπήρχε
στην αρχαιότητα, υπήρχε στο Μεσαίωνα και στην Αναγέννηση
απέκτησε µάλιστα πολλές νέες διαστάσεις.

Στο 19ο αιώνα ο φιλελληνισµός παύει πια να αποτελεί απλή
προέκταση της αρχαιολατρείας και ενσωµατώνει ταυτόχρονα και
µία έντονη διαµαρτυρία απέναντι στις συντηρητικές και καταπιε-
στικές κυβερνήσεις της Ευρώπης που δεν είναι καθόλου ευνοϊκά
απέναντι στα απελευθερωτικά κινήµατα και τις δηµοκρατικές δια-
δικασίες.

Η δεύτερη και η τρίτη δεκαετία του 19ου αιώνα ήταν περίοδοι

κοινωνικής οπισθοδρόµησης. Η προωθητική δύναµη του διαφω-
τισµού, που πολιτικά είχε εκφραστεί µε τις τρεις µεγάλες επα-
ναστάσεις, την αγγλική, την αµερικανική και τη γαλλική, φαινόταν
να έχει εξαντληθεί. Μέσα σε αυτό το τοπίο η εξέγερση των κα-
τοίκων µίας µικρής, όπως ήταν η Ελλάδα τότε, επαρχίας της
Οθωµανικής Αυτοκρατορίας όσο ασήµαντη και αν φάνηκε στην
αρχή στη συνέχεια απέκτησε συµβολικές διαστάσεις. Μία αλη-
θινή λαϊκή επανάσταση που στρεφόταν κατά της πιο αυταρχικής
και αυθαίρετης εξουσίας του τότε γνωστού κόσµου.

Πολύ γρήγορα σε Ευρώπη και Αµερική έγινε κατανοητό ότι
συχνά αναλφάβητοι επαναστάτες επιτελούσαν ιστορικό έργο.
Αυτό είναι το διεθνές περιβάλλον στο οποίο άνθισε ο νεότερος,
για εκείνη την εποχή δηλαδή, φιλελληνισµός.

Τα λόγια του εθνικού µας ύµνου «τα ‘σκιαζε η φοβέρα και τα
πλάκωνε η σκλαβιά» αφορούσαν όλη την Ευρώπη εκείνης της
εποχής, γι’ αυτό και η ελληνική επανάσταση βρήκε θερµή υπο-
δοχή και είχε σοβαρή απήχηση και στην Ευρώπη, αλλά και στις
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και σε άλλες χώρες.

Με το φιλελληνισµό ξαναγεννιέται ο επαναστατικός κοσµοπο-
λιτισµός του διαφωτισµού, όταν οι άνθρωποι αισθάνονταν πως
είχαν ευθύνη για όλο τον κόσµο, όταν η επαναστατική εθνοσυ-
νέλευση είχε µέλη από όλη την Ευρώπη, αλλά και από την Αµε-
ρική. Τι διαφορά αλήθεια από το σηµερινό µίζερο, κυνικό
κοσµοπολιτισµό του κεφαλαίου και της παγκοσµιοποίησης;

Στην Ελλάδα ήλθαν άνθρωποι από όλη την Ευρώπη, αλλά και
από τις ΗΠΑ, που τότε ίσως ήταν το πιο προοδευτικό κράτος του
κόσµου. Ο φιλελληνισµός επηρέασε την κοινή γνώµη και τις κυ-
βερνήσεις και φυσικά βοήθησε ώστε η ελληνική ανεξαρτησία,
ακόµη και στις δυσκολότερες στιγµές, µετά την πτώση του Με-
σολογγίου και µετά την κατάληψη του µεγαλύτερου µέρους της
Πελοποννήσου από τον Ιµπραήµ, να θεωρείται δεδοµένη.

Πολλοί λένε σήµερα –κατά τη γνώµη µου απερίσκεπτα- ότι η
Ελλάδα την ανεξαρτησία της την οφείλει στην ξένη επέµβαση,
αλλά χωρίς τον αγώνα, τις µάχες και τις θυσίες, χωρίς το Μεσο-
λόγγι, τη Χίο και τα Ψαρά και χωρίς το µεγάλο κίνηµα του φι-
λελληνισµού είναι αδύνατον να σκεφθούµε την πρώτη Συνθήκη
του Λονδίνου και τη Ναυµαχία του Ναβαρίνου.

Εξέχοντα ρόλο στο κίνηµα του φιλελληνισµού έπαιξαν οι δια-
νοούµενοι, ο Ουγκώ και ο Ντε Λακρουά στη Γαλλία, ο Γκαίτε, ο
Σίλερ και ο Μίλερ στη Γερµανία, που είναι και οι γνωστότεροι. Η
δική τους φωνή ήταν πολύ δύσκολο να αγνοηθεί εκείνη την
εποχή. Και βέβαια πρώτος µεταξύ των διανοουµένων φιλελλή-
νων υπήρξε ο Λόρδος Βύρων, το τροµερό παιδί των σαλονιών
της αγγλικής αριστοκρατίας, ο αγαπηµένος ποιητής των ροµα-
ντικών, που τον παίνευε ο Γκαίτε, ο άνθρωπος που ήλθε, έζησε,
αγωνίστηκε και πέθανε στην Ελλάδα, στο πολιορκηµένο Μεσο-
λόγγι τον Απρίλιο του 1924. Γι’ αυτό και η ΕΠΟΝ, στα δύσκολα
χρόνια της αντίστασης, έδωσε στο λόχο των σπουδαστών της το
όνοµα του Λόρδου Βύρωνα. Ορθά και σήµερα το ελληνικό Κοι-
νοβούλιο τιµά τη µνήµη του Λόρδου Βύρωνα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο φιλελληνισµός και η διεθνής
αλληλεγγύη την περίοδο της Ελληνικής Επανάστασης, στέλνουν
ένα διαχρονικό µήνυµα αξιών που πρέπει να διαφυλάξουµε ως
κόρη οφθαλµού: εθνική κυριαρχία, ανεξαρτησία, ελευθερία, δη-
µοκρατία, δικαιοσύνη και προπάντων αγώνας για το δίκαιο και
την ισότητα. Ταυτόχρονα, υπογραµµίζουν την ανάγκη ενός νέου
διεθνισµού στην εποχή µας κατά της βαρβαρότητας του ιµπε-
ριαλισµού και της νεοφιλελεύθερης καπιταλιστικής παγκοσµιο-
ποίησης που ισοπεδώνουν αυτές τις αξίες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μπανιά.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε της Βουλής, γνωρίζετε πολύ καλά ότι ο οµιλών

είναι ένας άνθρωπος του χωριού, της επαρχίας, δεν είναι των
Αθηνών. Έχω, όµως, µία συνήθεια. Περιδιαβαίνοντας τους δρό-
µους της Αθήνας, καταγράφω τα graffiti των τοίχων και ένα µικρό
απάνθισµα σας το φέρνω σήµερα εδώ, για να το ακούσετε.

Λένε, λοιπόν, κάποιοι νεολαίοι κάποιων χώρων «κρεµάλα στους
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ελληνόψυχους», το πρώτο, «σκοτώστε τους Έλληνες που γεν-
νάνε Έλληνες», το δεύτερο, «Έλληνας είσαι και φαίνεσαι», το
τρίτο, «ο πατριωτισµός είναι επαρχιωτισµός», το τέταρτο. Μπορώ
να σας αραδιάσω πολλά ακόµα, δεν θα το κάνω.

Αυτό που θέλω να πω είναι ότι στην ίδια τη χώρα µας υπάρχει
ένας ελληνικός ανθελληνισµός, ένα ρεύµα σκέψης, µία σχολή
σκέψης που θεωρεί απορριπτέα την ελληνική πατρίδα. Εδώ αρ-
χίζουν τα ερωτήµατα. Πώς µπορούµε να µιλάµε για φιλελληνι-
σµό, όταν σ’ ένα τµήµα της νεολαίας µας υπάρχει ένα µεγάλο
έλλειµµα εθνικής αυτογνωσίας;

Πώς µπορούµε, εκλεκτοί συνάδελφοι, να µιλάµε για φιλελλη-
νισµό, όταν οι νέοι µας, βγαίνοντας από τα σχολεία, δεν έχουν
κατανοήσει την παγκόσµια πολιτική συνεισφορά του Ελληνισµού,
την πολιτιστική συνεισφορά του Ελληνισµού, τη διαχρονικότητα
και την οικουµενικότητα του Ελληνισµού; Τέλος, πώς µπορούµε
σήµερα εµείς να µιλάµε για φιλελληνισµό, όταν κάποιοι εξοµοι-
ώνουν την αγάπη προς την πατρίδα µε το φασισµό και το ρατσι-
σµό;

Τα λέω αυτά, διότι εµείς θέλουµε να στείλουµε ένα µήνυµα µε
την ευκαιρία της σηµερινής επετείου, του σηµερινού εορτασµού.
Το ζητούµενο είναι να µάθουµε ποιοι είµαστε, να αποκτήσουµε
εθνική αυτογνωσία. Καλά θα κάνουµε, λοιπόν, να µην ψάχνουµε
για φιλέλληνες.

Ήµουν στην Αγγλία δύο χρόνια. ∆εν έχω ακούσει για φιλοάγ-
γλους, οι Άγγλοι να µιλάνε για φιλοάγγλους ή οι Γάλλοι για φι-
λογάλλους. Εµείς γιατί θα πρέπει να ψάχνουµε συνεχώς για
φιλέλληνες; Το ζητούµενο είναι να γίνουµε εµείς οι πρώτοι φι-
λέλληνες και µε τις πράξεις µας να µην πληγώνουµε διαρκώς την
πατρίδα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, είµαστε ένας λαός βαθιά συναισθηµα-
τικός. Εξαιτίας αυτού του συναισθηµατισµού µας, κυριευόµαστε
από µία ψευδαίσθηση, από την ψευδαίσθηση ότι και στην εξω-
τερική πολιτική µπορεί να υπάρξει συναίσθηµα. Ψάχνουµε, λοι-
πόν ή θεωρούµε ότι υπάρχουν –είτε στη Γαλλία είτε στην Αγγλία
είτε στην Αµερική, δεν ξέρω πού αλλού, στη Γερµανία- αποθέ-
µατα φιλελληνισµού και ότι θα υπάρξουν κάποιοι φιλέλληνες που
κάποια ώρα που κινδυνεύουµε, θα τρέξουν να µας διασώσουν.

Η αλήθεια είναι εντελώς διαφορετική. Η αλήθεια είναι ότι στην
εξωτερική πολιτική δεν υπάρχουν συναισθήµατα, υπάρχει γεω-
πολιτική και γεωστρατηγική σκοπιµότητα και συµφέροντα.

Η χώρα µας, αγαπητοί συνάδελφοι, µεγαλούργησε όταν συ-
νέβησαν δύο πράγµατα ταυτοχρόνως: όταν ήµασταν ενωµένοι
στο εσωτερικό µας, άρα είχαµε ένα αρραγές εσωτερικό µέτωπο,
και, δεύτερον, όταν µιλούσαµε µε τις µεγάλες δυνάµεις της εκά-
στοτε ιστορικής περιόδου µε τη γλώσσα των συµφερόντων και
µόνο. Άρα, λοιπόν, το µήνυµα που θα πρέπει να εκπέµψουµε
είναι το εξής: Ας µην ψάχνουµε να βρούµε φιλέλληνες στο εξω-
τερικό προκειµένου να ανακόψουµε τη δική µας παρακµή και
πτώση ή προκειµένου να καλύψουµε τα δικά µας ελλείµµατα σε
διαφόρους τοµείς. Εµείς οι ίδιοι, µε τις δικές µας και µόνο δυνά-
µεις, µπορούµε να σταθούµε στα πόδια µας, µπορούµε να στα-
θούµε όρθιοι και µπορούµε να δηµιουργήσουµε φιλέλληνες. Το
ζητούµενο όµως είναι εµείς οι ίδιοι να είµαστε οι πρώτοι φιλέλ-
ληνες!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-
ντούλη.

Το λόγο έχει η τέως Πρόεδρος της Βουλής κ. Άννα Μπενάκη-
Ψαρούδα.

ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, είναι αξιέπαινη
η πρωτοβουλία και του κυρίου Προέδρου και του Υπουργού
Εσωτερικών να καθιερώσουµε αυτή την Ηµέρα του Φιλελληνι-
σµού. Χρειαζόταν, όχι µόνο για να ανατρέχουµε στο παρελθόν
και να τιµούµε εκείνους που συνέβαλαν αποτελεσµατικά στην
αναγέννηση του έθνους και στη δηµιουργία του σηµερινού κρά-
τους, αλλά ταυτόχρονα να βγάζουµε συµπεράσµατα και να κά-
νουµε την προβολή τους στο παρόν.

Τότε οι φιλέλληνες στράφηκαν προς την Ελλάδα µε πάθος
καθώς στην Ευρώπη επικρατούσε το ρεύµα του ∆ιαφωτισµού, ο
οποίος ανέτρεχε στη µοναδική πηγή έµπνευσης, τον ελληνικό
πολιτισµό, το ελληνικό πνεύµα, το οποίο είχε ως επίκεντρο του

ενδιαφέροντός του τον άνθρωπο, την αξία του και προπαντός
την ελευθερία του. Έτσι οι φιλέλληνες διοχέτευσαν το απόθεµα
του ενθουσιασµού τους στην Ελλάδα και είδαµε, όπως ανέπτυ-
ξαν όλοι, τι προσέφεραν για να δηµιουργηθεί η σηµερινή Ελ-
λάδα.

Σήµερα υπάρχουν φιλέλληνες, αλλά οι φιλέλληνες αυτοί έχουν
και µία απαίτηση για ανταπόκριση. Ξέρουµε πόσοι µας βοήθη-
σαν και µας βοηθούν σε διεκδικήσεις µας. Ας πούµε, στη διεκδί-
κηση των Γλυπτών του Παρθενώνα είναι σταθερή η συµβολή
φιλελληνικών οργανώσεων και ατόµων. Μας βοήθησαν αποτε-
λεσµατικά στη διεκδίκηση των Ολυµπιακών Αγώνων και σήµερα,
εν όψει των εκκρεµών και σοβαρών εθνικών θεµάτων που
έχουµε, ιδίως έναντι γειτόνων µας, γυρίζουµε προς τους φιλέλ-
ληνες, προσδοκούµε και έχουµε συµπαράσταση φιλελλήνων.
Αλλά και αυτοί σήµερα απαιτούν κάτι από µας. Απαιτούν αντα-
πόκριση, απαιτούν συνέπεια, απαιτούν προώθηση και ενίσχυση
της δικής τους προσφοράς. Και δεν είµαι βέβαιη ότι πάντοτε την
έχουν, γιατί κατά κάποιον τρόπο συνεχίζουµε να διαπνεόµαστε
από µία αίσθηση, ότι λόγω του παρελθόντος µας ή λόγω και της
πρόσφατης Ιστορίας µας έχουµε απαίτηση οι άλλοι να µας βοη-
θούν, ότι τρόπον τινά είναι υποχρεωµένοι. Στη σηµερινή παγκό-
σµια κοινωνία δεν υπάρχουν τέτοιου είδους στάσεις µε
αποτέλεσµα. Γι’ αυτό λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι η κα-
θιέρωση αυτής της ηµέρας είναι και γι’ αυτό, για να µας υπεν-
θυµίζει όχι µόνο τι προσέφεραν οι φιλέλληνες αλλά και ποιες
είναι οι υποχρεώσεις µας σήµερα έναντι των σύγχρονων φιλελ-
λήνων. Πιστεύω ότι κάθε φορά που γιορτάζουµε αυτή την ηµέρα
θα κάνουµε και έναν απολογισµό για να δούµε πού βρισκόµαστε
και πώς προχωράµε.

Γι’ αυτό και πάλι τιµώ αυτή την ηµέρα και την πρωτοβουλία
που είχαµε. Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κυρία

Πρόεδρε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Προκόπης Παυλό-

πουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τιµούµε σήµερα,
για πρώτη φορά, την Ηµέρα του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς
Αλληλεγγύης που καθιερώθηκε µε κοινή πρωτοβουλία όλων µας,
και τιµάται τη 19η Απριλίου, ηµέρα του θανάτου του Λόρδου Βύ-
ρωνα. Του ανθρώπου που µε το πνεύµα και την ιστορία του είναι
το σύµβολο του φιλελληνισµού. Αυτός και µε µια πόλη, το Με-
σολόγγι, θα µπορούσαν να είναι -και θα έπρεπε να είναι- δια-
χρονικά σύµβολα του φιλελληνισµού.

Κανένας άλλος λαός, κανένα άλλο έθνος, κανένας άλλος
τόπος στην παγκόσµια ιστορία δεν γνώρισε αυτό το µεγάλο προ-
νόµιο που γνώρισε ο τόπος µας, να δηµιουργηθεί ένα παγκόσµιο,
πραγµατικά, κίνηµα στήριξης ενός λαού που αγωνίζεται. Κίνηµα
το οποίο δεν οφείλεται σε κυβερνήσεις, αλλά σε ανθρώπους. Αν-
θρώπους ανιδιοτελείς, ανθρώπους επώνυµους και ανώνυµους, -
πολλούς τους ξέρουµε, άλλους δεν τους µάθαµε ποτέ-
ανθρώπους οι οποίοι πολέµησαν µε το σπαθί ή µε τη γραφίδα
και δηµιούργησαν αυτό το κίνηµα, το οποίο έχει γίνει ένα πραγ-
µατικό ορόσηµο για την ιστορία της ανθρωπότητας.

Το ερώτηµα είναι γιατί δηµιουργήθηκε αυτό το κίνηµα του φι-
λελληνισµού, ποια είναι η αιτία, ποια είναι η ρίζα. Έχω την εντύ-
πωση ότι η ρίζα και η αιτία βρίσκονται, αν καλοσκεφθεί κανείς,
στο περίφηµο άγαλµα της Αθηνάς, η οποία σκύβει πάνω από το
δόρυ της. Η Αθηνά, συµβολίζοντας το πνεύµα, το δόρυ τον
αγώνα. Πρόκειται για µια µοναδική, στην παγκόσµια ιστορία, συ-
µπόρευση ανάµεσα στο πνεύµα και στον αγώνα. Στο πνεύµα το
οποίο καταξίωσε τον άνθρωπο και την αξία του και στον αγώνα
που δεν υπήρξε ποτέ επιχείρηση κατάκτησης, αλλά πάντοτε
αγώνισµα ελευθερίας.

Όλοι λοιπόν αυτοί οι άνθρωποι, συναισθανόµενοι τι σηµαίνει
για την ανθρωπότητα, για τον πολιτισµό µας, ο αγώνας για την
ελευθερία και το πνεύµα, µε επίκεντρο την κοινωνική δικαιοσύνη,
δηµιούργησαν αυτό το µεγάλο κίνηµα, το κίνηµα του Φιλελληνι-
σµού.

Πενήντα χρόνια πριν, τέτοιες µέρες, τέλος Μάη του 1959, ο
Αντρέ Μαλρό στην Ακρόπολη, ως Υπουργός Πολιτισµού, όταν
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άναβαν τα φώτα της και τότε για πρώτη φορά έβγαινε η Ακρό-
πολη απ’ αυτήν τη µυστική γοητεία της χιλιόχρονης νύχτας και
έδειχνε το έκπαγλο κάλος της σε ολόκληρη την ανθρωπότητα,
είχε πει εκείνη την περίφηµη φράση ότι «µια κρυφή Ελλάδα ανα-
παύεται στην καρδιά των ανθρώπων της ∆ύσης».

Πραγµατικά, όταν αυτή η κρυφή Ελλάδα φανερώθηκε, όταν η
σπίθα έγινε πυρκαγιά –για να το πω έτσι- στην καρδιά των αν-
θρώπων, γεννήθηκε ο Φιλελληνισµός.

Τιµούµε σήµερα, όπως αρµόζει, την Ηµέρα του Φιλελληνι-
σµού. Αλλά ως Έλληνες έχουµε και ένα µεγάλο χρέος. Να µην
ξεχνάµε ποτέ γιατί µας αγάπησαν και γιατί αγωνίστηκαν αυτοί οι
άνθρωποι. Και ότι δεν έχουµε µόνο παρελθόν, για το οποίο πρέ-
πει να είµαστε υπερήφανοι. Έχουµε και µέλλον που πρέπει να το
διεκδικήσουµε. Και τούτες τις κρίσιµες µέρες η περίσκεψη πρέ-
πει να περισσεύσει κυρίως ως προς αυτό το σηµείο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προη-

γουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής των Ελλήνων, είκοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τέσσε-
ρις συνοδοί - δάσκαλοι από το ∆ηµοτικό Σχολείο Κολυµπαρίου
Κισσάµου Χανίων.

Τους καλωσορίζουµε και τους ευχόµαστε καλές σπουδές.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τους πληροφορούµε ότι παρακολουθούν ειδική συνεδρίαση
της Ολοµέλειας της Βουλής για τον εορτασµό της Hµέρας του
Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης. Πριν από λίγο
έγινε και άλλη ειδική συνεδρίαση για τον εορτασµό της µάνας.

Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η ειδική συνεδρίαση της
Ολοµέλειας της Βουλής για τον εορτασµό της Hµέρας του Φι-
λελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης και πριν εισέλθουµε
στην προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση, θα διακόψουµε για να
µεταβούµε στο χώρο του Εντευκτηρίου όπου θα πραγµατοποιη-
θεί ειδική εκδήλωση για τον εορτασµό της Hµέρας του Φιλελλη-
νισµού και της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης και παρουσίαση της νέας
ειδικής αναµνηστικής σειράς γραµµατοσήµων µε τη µορφή του
Λόρδου Βύρωνα.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, εισερχόµεθα στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ
ΤΗΣ ΟΛΟΜΕΛΕΙΑΣ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

Συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το άρθρο
143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία της Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας και Γενικής Γραµµατέας του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα, σε επί-
πεδο Αρχηγών κοµµάτων, µε θέµα τα δικαιώµατα της νεολαίας
στη µόρφωση, στον πολιτισµό και στον αθλητισµό.

Σύµφωνα µε το άρθρο 143 παράγραφος 4 του Κανονισµού της
Βουλής, η διάρκεια της αγόρευσης του Πρωθυπουργού είναι εί-
κοσι πέντε λεπτά της ώρας, της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, µε πρωτοβου-
λία της οποίας πραγµατοποιείται η σηµερινή συνεδρίαση, είναι,
επίσης, είκοσι πέντε λεπτά της ώρας και των Προέδρων των
τριών άλλων Κοινοβουλευτικών Οµάδων είκοσι λεπτά της ώρας
και των Υπουργών δέκα λεπτά της ώρας.

∆ικαίωµα δευτερολογίας έχουν για δεκαπέντε λεπτά της ώρας
ο Πρωθυπουργός και για δέκα λεπτά της ώρας οι Πρόεδροι των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων και οι Υπουργοί. Στη συζήτηση συµ-
µετέχουν έως δύο Υπουργοί.

Ο Πρωθυπουργός µπορεί να τριτολογήσει για πέντε λεπτά της
ώρας. Ο χρόνος οµιλίας του Υπουργού που παρεµβαίνει στο στά-
διο των κυρίων αγορεύσεων ή των δευτερολογιών, πριν ολοκλη-
ρωθούν οι αγορεύσεις ή οι δευτερολογίες των Προέδρων των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων περιορίζεται στο ήµισυ του χρόνου
που δικαιούται.

Ο Πρόεδρος της Κυβερνήσεως και Πρωθυπουργός κ. Κώστας
Καραµανλής έχει το λόγο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνη-

σης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα θέµατα που εγείρει, µε το
αίτηµά της για τη σηµερινή συζήτηση, η Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος κ. Παπα-
ρήγα είναι ιδιαίτερα σοβαρά, κρίσιµα και επίκαιρα αφορούν τις
πολιτικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τις αλλαγές και τις µεταρ-
ρυθµίσεις που προωθούνται, την επιχειρηµατικότητα και την απα-
σχόληση, την παιδεία και τα δικαιώµατα των νέων αφορούν
ζητήµατα εξαιρετικά επίκαιρα, τόσο γιατί βρισκόµαστε µόλις ένα
µήνα πριν από τις Ευρωεκλογές, όσο και γιατί αύριο τιµούµε την
Ηµέρα της Ευρώπης αφορούν ζητήµατα κρίσιµα, γιατί συνδέο-
νται µε την πιο σφοδρή οικονοµική κρίση που γνώρισε η ανθρω-
πότητα τα τελευταία 80 χρόνια αφορούν ζητήµατα καθοριστικής
σηµασίας, γιατί ορίζουν το σήµερα και το αύριο της νέας γενιάς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρώτ’ απ’ όλα, θέλω να πω ότι
είµαστε περήφανοι για την ένταξη της πατρίδας µας στην ευρω-
παϊκή οικογένεια. Σε δύσκολους καιρούς, παραµερίζοντας τη
στείρα εσωτερική αντίδραση, η Ελλάδα έγινε ισότιµο µέλος της
µεγαλύτερης ένωσης λαών και κρατών. Έτσι, θεµελιώθηκε η δη-
µοκρατική σταθερότητα, µε τρόπο που δεν έχει ιστορικό προη-
γούµενο ενισχύθηκε η δυνατότητα της πατρίδας µας να
προασπίζεται την ειρήνη και τα εθνικά της συµφέροντα δια-
σφαλίστηκαν τεράστιοι πόροι για την οικονοµική και κοινωνική
σύγκλιση.

Βεβαίως, ξέρουµε ότι στα χρόνια που πέρασαν σπαταλήθηκαν
µεγάλα κοινοτικά κονδύλια. Εκείνοι που είχαν την εξουσία -σχε-
δόν για ένα τέταρτο του αιώνα- οφείλουν να εξηγήσουν τι έγινε
πώς µπόρεσαν να αυξήσουν το δηµόσιο χρέος από το 30% του
Α.Ε.Π. στο 100% (!) πώς µπόρεσαν, στην πιο ευνοϊκή διεθνή συ-
γκυρία, να ανεβάσουν την ανεργία από το 3% στο 11,3%.

Ταυτόχρονα, οφείλουµε να αναγνωρίσουµε όλοι ότι χωρίς
τους κοινοτικούς πόρους δεν θα γίνονταν τα έργα που έγιναν
δεν θα µπορούσαν να σταθούν οι αγρότες µας στο έντονα αντα-
γωνιστικό διεθνές περιβάλλον δεν θα µπορούσαµε να αλλά-
ξουµε την εικόνα του τόπου µας.

Υπογραµµίζω ότι στη νέα προγραµµατική περίοδο, πέρα από
τα 18 δις ευρώ των αγροτικών επιδοτήσεων, η χώρα πρόκειται να
εισπράξει από τα κοινοτικά ταµεία περίπου 24 δις ευρώ. Είναι και

αυτό µια σηµαντική επιτυχία της πολιτικής µας. Να θυµίσω µόνο
πως, όταν διεκδικούσαµε τους πόρους αυτούς, η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση έβαζε τον πήχη πιο κάτω από τα 19 δις ευρώ.

Θέλω να κάνω και µια διευκρίνιση: Σε µια ένωση 27 κρατών
είναι φυσικό να υπάρχουν διαφορετικές προσεγγίσεις. Η συµµε-
τοχή στην ευρωπαϊκή οικογένεια δεν είναι µια στατική παρουσία
είναι ένας διαρκής αγώνας, που οφείλουµε να τον δίνουµε όλοι
µαζί (όχι σαν αιρετικοί, όχι σαν αντίπαλοι, όχι σαν ξένοι, αλλά ως
ισότιµοι εταίροι). Και αυτό ισχύει πολύ περισσότερο στη σηµε-
ρινή εποχή της αλληλεξάρτησης των οικονοµιών, ισχύει κυρίως
στις σηµερινές δύσκολες περιστάσεις για ολόκληρο τον κόσµο.

Όλοι ξέρουµε ότι καµιά χώρα δεν µπορεί να αντιµετωπίσει από
µόνη της τα παγκόσµια προβλήµατα. Καµιά οικονοµία δεν µπορεί
να αντιµετωπίσει µόνη ούτε τα αίτια ούτε τις συνέπειες της κρί-
σης. Έτσι, αναδεικνύεται -ίσως περισσότερο από ποτέ- η σπου-
δαιότητα της συµµετοχής µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση
αναδεικνύεται η αξία της συλλογικότητας και της συνεργασίας.

Οι πολίτες αντιλαµβάνονται καλά πόσο πιο δύσκολα θα ήταν
τα πράγµατα αν στους κρίσιµους καιρούς της πρώτης µεταπο-
λιτευτικής περιόδου επικρατούσαν οι δογµατισµοί του παρελθό-
ντος και οι άκρατοι λαϊκισµοί. Με διορατικότητα, µε σκληρή
προσπάθεια, µε ρεαλισµό και όραµα, η Ελλάδα κατέκτησε το
πλεονέκτηµα της συµµετοχής σε κοινούς ευρωπαϊκούς δρόµους.
Στο δίληµµα «ευρωπαϊκός ή τρίτος δρόµος», η χώρα επέλεξε την
ευρωπαϊκή προοπτική. Κατακτήσαµε, έτσι, δυνατότητες που
ποτέ δεν θα αποκτούσαµε. Αποκτήσαµε δικαιώµατα που τα αξιο-
ποιούµε στο ακέραιο. Βεβαίως, έχουµε και υποχρεώσεις που δεν
µπορεί να αγνοούµε. Εύκολα συνθήµατα και λαϊκισµοί δεν προ-
σθέτουν αντίθετα παραπλανούν, ισοπεδώνουν και αφαιρούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως έχουµε πει, περνούµε µια
πολύ δύσκολη περίοδο, που απαιτεί αυτοσυγκράτηση, συνεν-
νόηση, προσήλωση στα πιο κρίσιµα ζητήµατα. Η παγκόσµια οι-
κονοµική θύελλα συνταράσσει όλες τις χώρες του κόσµου,
επηρεάζει όλες τις οικονοµικές δραστηριότητες, δηµιουργεί
πολύ σοβαρά κοινωνικά προβλήµατα. Η ανεργία είναι σήµερα σε
φάση παγκόσµιας έκρηξης. Στην Ευρώπη έχει πλήξει έως τώρα
πάνω από τέσσερα εκατοµµύρια ανθρώπους, και σε πολλές
χώρες καταγράφει ρεκόρ δεκαετιών: στην Ισπανία ξεπέρασε το
17% (και η πρόβλεψη για τη χώρα αυτή είναι πολύ χειρότερη
ακόµα) στην Αγγλία αυξάνεται µε τον ταχύτερο ρυθµό που γνώ-
ρισε από τότε που επίσηµα καταγράφεται, από το 1971 δηλαδή.
Τα δηµόσια οικονοµικά χειροτερεύουν σε όλες τις χώρες. Το έλ-
λειµµα προβλέπεται να φτάσει στην Ευρωζώνη το 5,3% του ΑΕΠ,
στην Ισπανία το 8,6%, στη Γαλλία το 6,6%, στην Πορτογαλία το
6,5%. Οι ρυθµοί ανάπτυξης υποχωρούν σε όλο τον κόσµο. Η Ευ-
ρωζώνη βυθίζεται σε ύφεση, και µάλιστα της τάξης του 4% του
ΑΕΠ. Η Γερµανία στο -5,4%, η Ισπανία στο -3,2%.

Βεβαίως -και αναπόφευκτα- υπάρχουν συνέπειες και στη χώρα
µας: στα δηµόσια οικονοµικά, στους ρυθµούς της ανάπτυξης, στην
ανεργία και την εργασιακή πραγµατικότητα, στην καθηµερινότητα
των οικονοµικά ασθενέστερων. Ένα ωστόσο είναι εµφανές: Οι επι-
πτώσεις στη χώρα µας είναι πιο ήπιες σε σχέση µε πολλές άλλες
χώρες. Μόνο η Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν το βλέπει αυτό.
Όπως δεν έβλεπε έως πρόσφατα και καµιά διεθνή κρίση!

Οφείλουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να είµαστε απόλυτα
ειλικρινείς: Οι επόµενοι µήνες είναι κρίσιµοι για την οικονοµία και
είναι δύσκολοι για την κοινωνία γενικότερα είναι καθοριστικοί
για το µέλλον του τόπου. Το πιο µεγάλο, το πιο σοβαρό κοινωνικό
πρόβληµα της περιόδου που διανύουµε αφορά την απασχόληση.
Το θετικό είναι ότι στα προηγούµενα χρόνια πετύχαµε µια στα-
διακή, σταθερή, σοβαρή αποκλιµάκωση: από το 11,3% που ήταν
η ανεργία το Μάρτιο του 2004, περιορίστηκε στο 7,2% το τρίτο
τρίµηνο του 2008 και από το 21% που ήταν για τους νέους, µει-
ώθηκε στο 15,5%. ∆εν λέω ότι δεν εξακολουθούσε να είναι
υψηλή, αλλά, εν πάση περιπτώσει, οι δείκτες είναι σαφείς και κα-
ταγράφουν σοβαρή πτώση.

Ωστόσο, µετά το ξέσπασµα της κρίσης, είναι αλήθεια ότι τα
πράγµατα άλλαξαν. Η Κυβέρνηση διαµόρφωσε άµεσα συγκρο-
τηµένο σχέδιο για την αντιµετώπιση της νέας, δυσµενούς πραγ-
µατικότητας. Ανάµεσα στ’ άλλα, βάλαµε δύο βασικούς στόχους:
να στηρίξουµε τις ευπαθείς οµάδες και να θωρακίσουµε την απα-
σχόληση.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛ∆’ - 8 ΜΑΪΟΥ 2009 8895



Καταρτίσαµε γι’ αυτό ολοκληρωµένα προγράµµατα, µε εθνι-
κούς και κοινοτικούς πόρους που, συνολικά, φτάνουν τα 3,2 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ και θα διατεθούν σε 1.300.000
εργαζόµενους και ανέργους. Στηρίζουµε τους οικονοµικά ασθε-
νέστερους συµπολίτες µας, εξαντλώντας κάθε δυνατότητα (βε-
βαίως, στα περιθώρια που υπάρχουν). Αναφέρω ειδικότερα:

-Έκτακτο επίδοµα κοινωνικής συνοχής.
-Οικονοµική ενίσχυση στους εγγεγραµµένους ανέργους.
-Πρόσθετη στήριξη στους ανέργους που είχαν πάρει στεγα-

στικά δάνεια.
-Επιδότηση ενοικίου σε 120.000 δικαιούχους.
-Άτοκα δάνεια σε πολύτεκνους, σε άτοµα µε αναπηρία και σε

πυρόπληκτους.
-Εισοδηµατική πολιτική µε έγνοια για τους χαµηλόµισθους και

τους χαµηλοσυνταξιούχους.
-∆ιεύρυνση του Προγράµµατος Κοινωνικού Τουρισµού.
-Αποζηµιώσεις στους αγρότες 500 εκατ. ευρώ.
Βάλαµε σε εφαρµογή εθνικό σχέδιο δράσης για την απασχό-

ληση και δίνουµε πρώτη προτεραιότητα στους νέους. Πιο ειδικά:
1. Μετατρέπεται το επίδοµα ανεργίας σε επίδοµα για τη στή-

ριξη της απασχόλησης, έτσι ώστε, µε κόστος 300 εκατ. ευρώ, να
προωθηθούν σε θέσεις εργασίας 60.000 άνεργοι.

2. Εφαρµόζουµε πρόγραµµα κατάρτισης, ύψους 50 εκατ.
ευρώ, σε µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που δίνει τη δυνατότητα σε
8.000 εργαζόµενους να καλύψουν τις αποδοχές που χάνουν εξαι-
τίας της µείωσης του χρόνου εργασίας.

3. Στηρίζουµε, µε δαπάνη 48 εκατ. ευρώ, τη διατήρηση των θέ-
σεων εργασίας σε µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

4. Προκηρύχθηκαν, µε δαπάνη 230 εκατ. ευρώ, προγράµµατα
κατάρτισης µε εγγυηµένη απασχόληση στις κατασκευές, τον
τουρισµό και τα λεγόµενα «πράσινα» επαγγέλµατα.

5. Επιχορηγείται µε 50 εκατ. ευρώ η πρόσληψη από ξενοδο-
χειακές επιχειρήσεις 50.000 εποχικά εργαζοµένων.

6. Ενισχύουµε την αυτοαπασχόληση µε ένα πρόγραµµα 105
εκατ. ευρώ.

7. Επιδοτούµε µε 150 εκατ. ευρώ τη δηµιουργία νέων θέσεων
απασχόλησης, προσανατολισµένων στις τοπικές ανάγκες.

8. Εφαρµόζουµε προγράµµατα κατάρτισης για άτοµα µε ειδι-
κές ανάγκες, για µακροχρόνια ανέργους και για παλιννοστού-
ντες, µε δαπάνη 160 εκατ. ευρώ περίπου.

Πέρα από αυτά, κινητοποιούµε ειδικά για τη νέα γενιά πρό-
σθετους, πρωτοφανείς σε ύψος πόρους. Πιο συγκεκριµένα, µέσα
στο χρόνο 6.000 νέοι γιατροί, δικηγόροι, µηχανικοί και άλλοι επι-
στήµονες θα πάρουν 15.000 ευρώ ο καθένας για ένα δικό τους
επαγγελµατικό ξεκίνηµα µπαίνει σε εφαρµογή το ειδικό πρό-
γραµµα «Μία αρχή, µία ευκαιρία», ύψους 160 εκατ. ευρώ, που
δίνει σε 40.000 νέους τη δυνατότητα να αποκτήσουν επαγγελ-
µατική προϋπηρεσία, µε πλήρη µισθό, µε ασφαλιστική και ια-
τροφαρµακευτική κάλυψη εφαρµόζεται διετές πρόγραµµα 100
εκατ. ευρώ, που δίνει σε 10.000 νέες και νέους τη δυνατότητα
να βρουν δουλειά σε µικροµεσαίες επιχειρήσεις επιδοτούµε µε
44 εκατ. ευρώ πρόγραµµα κατάρτισης στην πληροφορική, που
καλύπτει 34.000 νέες και νέους.

Αυτά τα προγράµµατα θωρακίζουν σε µεγάλο βαθµό -δεν λέω
απόλυτα- την απασχόληση. Τα πιο πολλά, ταυτόχρονα, στηρί-
ζουν τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Παρ’ όλα αυτά, ορισµένες
επιχειρήσεις προχωρούν σε περιορισµό του χρόνου εργασίας
και αυτό είναι µια εξαιρετικά δυσάρεστη εξέλιξη. Ακόµη χειρό-
τερη όµως –και θέλω να το τονίσω- θα ήταν η προοπτική της κα-
τάρρευσής τους, µε συνέπεια την απόλυση όλων των
εργαζοµένων. Θέλω σήµερα, λοιπόν, να επαναλάβω µια πολύ κα-
θαρή θέση: Η σηµερινή συγκυρία δεν µπορεί να χρησιµοποιείται
σαν πρόσχηµα για –αδικαιολόγητη- µετατροπή των εργασιακών
σχέσεων. Η αντιµετώπιση των όποιων έκτακτων προβληµάτων
µπορεί και πρέπει να γίνεται µόνο στο πλαίσιο των νόµων και
µόνο κατόπιν διαλόγου µε τους ίδιους τους εργαζόµενους.

Πέρα από όλα αυτά, η έγνοια µας για τους νέους εκφράζεται
ακόµη πιο έντονα στις πολιτικές για την κοινωνική ασφάλιση.
Προχωρήσαµε στη µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού συστήµα-
τος, µε έναν κυρίως στόχο: να κληροδοτήσουµε στις επόµενες
γενιές ισχυρούς φορείς κοινωνικής ασφάλισης, αλλά και δίκαι-
ους ασφαλιστικούς κανόνες.

Έµπρακτη έκφραση αυτού του στόχου είναι και η θέσπιση του
Ασφαλιστικού Κεφαλαίου Αλληλεγγύης Γενεών, ενός λογαρια-
σµού οι πόροι του οποίου προέρχονται από συγκεκριµένες
πηγές: το 10% από τα έσοδα των αποκρατικοποιήσεων το 4%
από τα ετήσια έσοδα του ΦΠΑ το 10% από τα έσοδα που ει-
σπράττονται ως κοινωνικός πόρος για ασφαλιστικούς φορείς. Με
τον τρόπο αυτό, αποταµιεύουµε σήµερα για τις γενιές του αύριο.

Για τον ίδιο σκοπό, για τη διασφάλιση της νέας γενιάς, προ-
χωρούµε στον εκσυγχρονισµό και τη διοικητική αναδιοργάνωση
του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ. Σύντοµα µπαίνει σε εφαρµογή και η υποχρεωτική
χρήση της Κάρτας Κοινωνικής Ασφάλισης, µε έναν, µοναδικό για
κάθε πολίτη Αριθµό Μητρώου Κοινωνικής Ασφάλισης, τον λεγό-
µενο «ΑΜΚΑ». Είναι µια σηµαντική καινοτοµία, που θα διευκολύ-
νει κάθε εργασιακή, συνταξιοδοτική και ιατροφαρµακευτική
συναλλαγή του πολίτη.

Με µία φράση: Όλες οι µεταρρυθµίσεις έχουν κεντρικό γνώ-
µονα την αλληλεγγύη των γενεών. ∆εν έγιναν για να ωφεληθεί…
η Κυβέρνηση! Αντιθέτως, η Κυβέρνηση ανέλαβε σοβαρό πολι-
τικό κόστος γνωρίζοντας ότι τα οφέλη θα φανούν στα επόµενα
χρόνια. Πήραµε δύσκολες αποφάσεις γνωρίζοντας ότι µόνον έτσι
διασφαλίζονται τα πραγµατικά συµφέροντα της νέας γενιάς.
Προχωρούµε σε αλλαγές, για να εξασφαλίσουµε σιγουριά και
ασφάλεια στους νέους. Αυτή είναι η πολιτική της υπευθυνότη-
τας. Και αυτήν την πολιτική εφαρµόζουµε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας.)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο αγώνας των νέων για δηµι-

ουργία και απασχόληση, για την καταξίωση και την πρόοδό τους
συνδέεται µε δύο βασικές προϋποθέσεις: την εκπαίδευση και την
ανάπτυξη.

Ξεκινώντας από το πρώτο, χρειάζεται κατ’ αρχάς να είµαστε ει-
λικρινείς, για να προσεγγίζουµε υπεύθυνα και ρεαλιστικά την
πραγµατικότητα. Ξέρουµε όλοι ότι ο 21ος αιώνας βρήκε το ελ-
ληνικό εκπαιδευτικό σύστηµα καθηλωµένο και στάσιµο µε συσ-
σωρευµένες χρόνιες αδυναµίες µε ανύπαρκτη την αξιολόγηση
και τη λογοδοσία µε το µύθο τής δωρεάν παιδείας να µεταφρά-
ζεται στο πιο βαρύ οικονοµικό φορτίο για κάθε ελληνική οικογέ-
νεια µε το δηµόσιο πανεπιστήµιο να µεταβάλλεται σε πεδίο
µικροκοµµατικών συγκρούσεων.

∆εν πρόκειται, λοιπόν, να εξωραΐσω την πραγµατικότητα.
Όµως, δεν µπορεί να αµφισβητηθεί από κανέναν το γεγονός ότι
στα προηγούµενα χρόνια καλύψαµε σηµαντικό δρόµο. Από την
πρώτη στιγµή, δροµολογήσαµε στοχευµένη µεταρρυθµιστική
στρατηγική, µε ξεκάθαρο στόχο την ποιοτική αναβάθµιση της εκ-
παίδευσης. Αντιµετωπίσαµε –και το ξέρετε όλοι αυτό- άρνηση
διαλόγου και ακραίες συµπεριφορές. Αντιµετωπίσαµε στείρες
κοµµατικές αντιδράσεις. Αντιµετωπίσαµε τη σύµπλευση πολιτι-
κών δυνάµεων µε βολεµένα συµφέροντα, που βαφτίζουν τη συ-
ντήρηση, τάχα, «πρόοδο»!

Παρ’ όλα αυτά, έγιναν σηµαντικά βήµατα: για πρώτη φορά
εφαρµόζεται σύστηµα αξιολόγησης άνοιξε ο δρόµος για τη διε-
θνοποίηση της Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης µπήκε σε εφαρµογή
ο νόµος για τη ∆ηµόσια Ανώτατη Εκπαίδευση άρχισε η σύνδεση
της εκπαίδευσης µε τα επαγγέλµατα του µέλλοντος προχωρά η
επένδυση στις νέες τεχνολογίες.

Τα ερωτήµατα που τίθενται τώρα -και τίθενται για όλες τις πο-
λιτικές δυνάµεις- είναι συγκεκριµένα και απολύτως ξεκάθαρα:
Αντιλαµβανόµαστε, ναι ή όχι, τα µηνύµατα των καιρών; Απα-
ντούµε, ναι ή όχι, στις απαιτήσεις της εποχής; Θέλουµε, ναι ή
όχι, να δώσουµε στα παιδιά µας τα εφόδια που χρειάζονται; Κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα ερωτήµατα αυτά µας αφορούν
όλες και όλους: αφορούν την Κυβέρνηση, αλλά και την Αντιπο-
λίτευση αφορούν την εκπαιδευτική κοινότητα, αλλά και την κοι-
νωνία στο σύνολό της αφορούν κάθε πολίτη χωριστά.
Οφείλουµε λοιπόν να εργαστούµε χωρίς προκαταλήψεις, χωρίς
φανατισµούς, χωρίς ιδεοληψίες, χωρίς κοµµατικές εµµονές.

Από την αρχή του χρόνου, όταν φέραµε το θέµα στη Βουλή,
υπογράµµισα τον εθνικό χαρακτήρα αυτής της προσπάθειας. Ξε-
κινήσαµε από δύο κοινές –πιστεύω- διαπιστώσεις.

(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ.)

Η πρώτη αφορά στο σηµερινό Λύκειο. Η αλήθεια είναι ότι έχει
χάσει τη γενικότερη µορφωτική αποστολή του. Εγκλωβίζει τους
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µαθητές σε µια στείρα αποστήθιση. Μετατράπηκε σε προθάλαµο
εξετάσεων για την Ανώτατη Εκπαίδευση.

Η δεύτερη αφορά στο εξεταστικό σύστηµα. Η αντικειµενικό-
τητά του είναι δεδοµένη. Η αλήθεια όµως είναι ότι συνθλίβει τα
παιδιά ανάµεσα στο σχολείο, το φροντιστήριο, τα ιδιαίτερα µα-
θήµατα. Εκτρέφει την παραπαιδεία και τη φοιτητική µετανά-
στευση. Κρίνει τη µεταλυκειακή πορεία του µαθητή µέσα στις
λίγες µέρες των εξετάσεων -και αυτό, πολλές φορές, είναι πολύ
άδικο.

Εργαζόµαστε, λοιπόν, για ένα νέο Λύκειο και ένα νέο εξετα-
στικό σύστηµα. Θέλουµε ένα εξεταστικό σύστηµα απαλλαγµένο
από τις αδυναµίες του σηµερινού, ταυτόχρονα όµως αξιόπιστο,
δίκαιο, αντικειµενικό και ικανό να δίνει στα παιδιά περισσότερες
ευκαιρίες. Ταυτόχρονα, προετοιµάζουµε το νέο, ποιοτικό και αυ-
τόνοµο Λύκειο προσανατολισµένο στην ανάπτυξη κριτικής σκέ-
ψης και όχι στη στείρα αποµνηµόνευση διασκορπισµένων
-ενίοτε, ίσως, µη χρήσιµων- πληροφοριών µε µειωµένη διδακτέα
ύλη µε λίγα υποχρεωτικά µαθήµατα και µε περισσότερα επιλο-
γής µε ευρεία χρήση του ∆ιαδικτύου µε µαθήµατα πολιτισµού,
τέχνης και αθλητισµού.

Επιπλέον, αναπτύσσουµε στοχευµένες δράσεις στην κατεύ-
θυνση της µη τυπικής µάθησης. Εφαρµόζονται από τη Γραµµα-
τεία Νέας Γενιάς, µε έπαθλο το ∆ιαβατήριο ∆εξιοτήτων, ειδικά
προγράµµατα που εστιάζουν στη δηµιουργική αξιοποίηση του
ελεύθερου χρόνου των νέων. Υποστηρίζουµε το εθελοντικό κί-
νηµα και ενθαρρύνουµε πρωτοβουλίες που αφορούν την οικο-
λογία, την κοινωνικοποίηση των ατόµων µε αναπηρία, την
καταπολέµηση του ρατσισµού, την αντιµετώπιση των σύγχρονων
µορφών εξάρτησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι στη δεύτερη από τις
προϋποθέσεις που είναι αναγκαίες για τη δικαίωση της νέας γε-
νιάς: στην ανάπτυξη και την απασχόληση. Όπως είπαµε, διανύ-
ουµε την πιο δύσκολη περίοδο από το τέλος του Β’ Παγκοσµίου
Πολέµου. Η οικονοµική κρίση προκαλεί σοβαρές επιπτώσεις σε
ολόκληρο τον κόσµο. Κάθε επόµενη –και αυτό αξίζει να υπο-
γραµµιστεί- οικονοµική εκτίµηση αποδεικνύεται για όλες τις
χώρες δυσµενέστερη από την προηγούµενη. Οι ανάγκες που δη-
µιουργούνται είναι τεράστιες, η απόλυτη ικανοποίησή τους είναι
αδύνατη. Το διακύβευµα λοιπόν είναι εθνικής σηµασίας: κρίνε-
ται στο διάστηµα που ακολουθεί η δυνατότητά µας να περιορί-
σουµε τις συνέπειες της κρίσης κρίνεται η ικανότητά µας να
διασφαλίσουµε µία καλύτερη επόµενη ηµέρα κρίνεται η βού-
λησή µας να ανταποκριθούµε στις διαρκείς ανατροπές, στις ρι-
ζικές αλλαγές, στον σκληρό ανταγωνισµό που χαρακτηρίζει την
εποχή.

Είµαστε στην εποχή των πιο µεγάλων µεταβολών. Τίποτα δεν
είναι σήµερα ίδιο µ’ αυτό που ήταν χθες τίποτα δεν θα είναι
αύριο όπως είναι σήµερα. Και τα ερωτήµατα που τίθενται είναι
κρίσιµα: Μπορούµε να υποσχόµαστε περισσότερα από όσα αντέ-
χει η οικονοµία; Μπορούµε να µένουµε µακριά από τη στοιχει-
ώδη υπευθυνότητα που απαιτούν τα καθοριστικά για τον τόπο
ζητήµατα; Με τα ευχολόγια, µε τις ευχάριστες εξωπραγµατικές
συνταγές, µε την πόλωση; Σε µία τέτοια περίπτωση, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, δεν δίνουµε και δεν θα δίναµε λύση. ∆εν θα
απαντούσαµε ουσιαστικά στις αγωνίες των πολιτών. Θα αποξε-
νώναµε τους νέους από κάθε ενδιαφέρον συµµετοχής τους στα
κοινά.

Η διεθνής οικονοµική κρίση δηµιουργεί προκλήσεις πραγµα-
τικά πρωτόγνωρες πρωτόγνωρες γιατί οι οικονοµίες µας, οι αγο-
ρές µας, οι κοινωνίες µας ποτέ δεν υπήρξαν στο παρελθόν πιο
αλληλένδετες, πιο αλληλοεξαρτώµενες πρωτόγνωρες γιατί δεν
υπάρχουν συγκρίσιµα δεδοµένα, δεν υπάρχει προηγούµενη διε-
θνής εµπειρία, δεν υπάρχουν δοκιµασµένες λύσεις. Η διεθνής
κοινότητα, εποµένως, δεν µπορεί να ανατρέξει σε παλιές συντα-
γές.

Η κρίση δοκιµάζει πολιτικές, δοκιµάζει ηγεσίες, δοκιµάζει ισχυ-
ρές οικονοµίες, οικονοµικούς κολοσσούς, επιχειρήσεις, εργα-
ζόµενους -σε όλο τον κόσµο. Όλες οι χώρες αναγκάζονται να
αναθεωρούν διαρκώς τις πολιτικές και τις επιλογές τους. Απαι-
τούνται τώρα, σε παγκόσµιο, σε ευρωπαϊκό και βεβαίως σε
εθνικό επίπεδο, διαρκείς αναπροσαρµογές δράσεων. Πρώτη
προτεραιότητα παντού είναι η αντιµετώπιση της κρίσης και των

συνεπειών της. Γι’ αυτό χρειάζεται να διατηρούµε πλήρη ετοι-
µότητα, να παίρνουµε µέτρα για την προστασία των ασθενέστε-
ρων, για τη στήριξη των εργαζόµενων και των επαγγελµατιών,
για την τόνωση της απασχόλησης.

Κάθε χώρα, κάθε οικονοµία ορίζει τις δικές της προτεραιότη-
τες. Η κρίση όµως επιφυλάσσει ένα συλλογικό δίδαγµα: Για να
εδραιώσουµε ξανά την ασφάλεια και τη σταθερότητα, δεν φτά-
νει να αντιµετωπίσουµε τις συνέπειές της χρειάζεται να εντοπί-
σουµε και να ξεριζώσουµε τα αίτιά της χρειάζεται να
αντιµετωπίσουµε τις αδυναµίες που αναδείχθηκαν. Και στην πο-
ρεία αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο δρόµος είναι ένας,
και είναι ο δρόµος που απαντά σε ένα καίριο ερώτηµα: Τι πρέπει
να αλλάξει; Να το αλλάξουµε! Τι πρέπει να αναθεωρηθεί; Να το
αναθεωρήσουµε! Τι πρέπει να µεταρρυθµιστεί; Να το µεταρ-
ρυθµίσουµε! Πώς θα µπορέσουµε να διασφαλίσουµε οικονοµική
σταθερότητα, ευηµερία και ασφάλεια;

Στη χώρα µας, µέχρι τη στιγµή που ξεκίνησε η διεθνής κρίση,
η αντίδραση απέναντι στις αλλαγές και στις µεταρρυθµίσεις ήταν
ισχυρή κάποιοι υποστήριζαν ότι οι µεταρρυθµίσεις θα απειλή-
σουν κεκτηµένα κάποιοι υπερασπίζονταν προνόµια κάποιοι βο-
λεύονταν στο συντηρητισµό. Σήµερα όµως οι µεταρρυθµίσεις
είναι πιο αναγκαίες, πιο επιτακτικές από ποτέ. Χρειάζεται λοιπόν
να κάνουµε την κρίση αυτή καταλύτη και να προχωρήσουµε σε
ένα δεύτερο κύµα µεταρρυθµίσεων. Χρειάζεται να βάλουµε νέα,
ακόµη πιο στερεά θεµέλια, και πάνω σ’ αυτά να χτίσουµε την
πρόοδο του τόπου, πάνω σ’ αυτά να χτίσουµε την ευηµερία της
πατρίδας µας στη µετά την κρίση εποχή. Μπορούµε! Εγώ του-
λάχιστον είµαι απόλυτα βέβαιος!

Για να γίνει αυτό, χρειάζεται να δούµε πιο µπροστά από την
κρίση να δούµε τα νέα ζητούµενα και να εντοπίσουµε τις ορθό-
τερες επιλογές -αλλά να ξεκινήσουµε τώρα, και όχι αργότερα!
Αν δεν το κάνουµε, οι προσπάθειες µπορεί να ξοδευτούν άδικα.
Αν δεν το κάνουµε, το µέλλον που προσδοκούµε δεν πρόκειται να
έρθει.

Η διεθνής συγκυρία απαιτεί από όλους να αναλάβουµε τις ευ-
θύνες µας, να τολµήσουµε δύσκολες αποφάσεις. Άµεσος στό-
χος είναι να περιορίσουµε την ένταση και την έκταση των
συνεπειών της κρίσης. Πήραµε και θα πάρουµε, για το σκοπό
αυτό, κάθε εφικτό µέτρο. Αλλά δεν αρκεί η άµυνα απέναντι στην
οικονοµική θύελλα. Χρειάζεται -και αυτή είναι, πάντως, η από-
φαση της Κυβέρνησης- να συνεχίσουµε τις αλλαγές και τις µε-
ταρρυθµίσεις, να βελτιώσουµε την παραγωγικότητα και την
ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας, να ανοίξουµε ακόµη πιο πλα-
τιά τους δρόµους για την επιχειρηµατικότητα του Έλληνα, να
βγούµε επιθετικά για να κερδίσουµε το αύριο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όποιοι νοιάζονται πραγµατικά
για τη νέα γενιά οφείλουν να κατανοήσουν ότι, για να υπάρξουν
νέες θέσεις εργασίας, χρειάζεται να υπάρξουν νέες επενδύσεις,
νέες επιχειρήσεις. Όποιοι νοιάζονται πραγµατικά για τους νέους
οφείλουν να το αποδείξουν στο χώρο της εκπαίδευσης µε δύ-
σκολες αποφάσεις που οδηγούν στην πρόοδο, και όχι µε εύκολα,
ευχάριστα λόγια, που αναπαράγουν τη συντήρηση, την καθή-
λωση, τις στρατιές των άνεργων πτυχιούχων. Όποιοι νοιάζονται
πραγµατικά για ένα καλύτερο αύριο, συµβάλλουν στις αλλαγές
και στις µεταρρυθµίσεις που χρειάζεται ο τόπος: στην εκπαί-
δευση, στο κράτος, στην οικονοµία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτές τις πράγµατι δύσκο-
λες ώρες, τις καθοριστικές για το αύριο του τόπου, η πολιτική
δεν µπορεί να τυρβάζει περί άλλα δεν µπορεί να κυριαρχείται
από µικροκοµµατικές σκοπιµότητες δεν µπορεί να εξαντλείται
σε στείρα αντιδραστικότητα, µέσα από µονότονα, µηδενιστικά
«όχι» δεν µπορεί να υποτάσσεται σε συµφέροντα βολεµένων.

Στις κρίσιµες περιστάσεις που διέρχεται ολόκληρος ο κόσµος,
οι πολιτικές δυνάµεις δεν έχουµε το δικαίωµα να επιδιώκουµε
εφήµερες κοµµατικές εντυπώσεις, παραµερίζοντας το µακρό-
πνοο συλλογικό όφελος. ∆εν έχουµε το δικαίωµα να εγκαταλεί-
πουµε αναγκαίες, δύσκολες αποφάσεις υποκύπτοντας στο φόβο
του πρόσκαιρου πολιτικού κόστους. ∆εν έχουµε το δικαίωµα «να
χαϊδεύουµε αυτιά», για να φαινόµαστε ευχάριστοι. Τέτοιες πολι-
τικές δεν ωφελούν τους νέους βλάπτουν, και µάλιστα βλάπτουν
ολόκληρη την κοινωνία. Ο λαϊκισµός είναι συνταγή ανευθυνότη-
τας. Πολιτικές που να δίνουν λύσεις σε κρίσιµα προβλήµατα µε
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εύκολες και ευχάριστες αποφάσεις, δεν βρέθηκαν πουθενά στον
κόσµο µέχρι τώρα, δεν υπάρχουν είναι εµπαιγµός, είναι υποκρι-
σία και είναι υπονόµευση του µέλλοντος της νέας γενιάς.
Όποιος πραγµατικά νοιάζεται για τα προβλήµατα του τόπου,
παίρνει δύσκολες αποφάσεις που παράγουν κοινωνικό όφελος.
Όποιος πραγµατικά νοιάζεται για τις αγωνίες και τις προσδοκίες
των νέων, παίρνει αποφάσεις που στοχεύουν στο ξεπέρασµα της
κρίσης -και όχι σε κοµµατικές σκοπιµότητες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παγκόσµια κρίση απαιτεί ρε-
αλιστικές και δύσκολες αποφάσεις. Απαιτεί από την πολιτική να
µην αιχµαλωτίζεται στο παρελθόν, να µην αιχµαλωτίζεται στο λαϊ-
κισµό και την ανευθυνότητα. Απαιτεί από την πολιτική να διεκδι-
κεί και να κερδίζει το µέλλον, µέσα από το δρόµο της
υπευθυνότητας µόνον έτσι µπορούµε να τα καταφέρουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι
τρεις µαθήτριες και µαθητές και πέντε συνοδοί-δάσκαλοι από το
1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Περάµατος Ρεθύµνου Κρήτης.

Τους καλωσορίζουµε. Τους ευχόµαστε καλές σπουδές και
επάνοδο στην όµορφη Κρήτη.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει η Γενική Γραµµατέας του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος Ελλάδος κ. Αλέκα Παπαρήγα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-

κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Νιώ-
θουµε την ανάγκη να υπενθυµίσουµε ότι η θέση µας και η στάση
µας στα διάφορα προβλήµατα -και απέναντι στα προβλήµατα της
νεολαίας- δεν καθορίζεται µε προεκλογικά κριτήρια. Η προεκλο-
γική βεβαίωση της περιόδου απαιτεί ειδικές µορφές δραστηριό-
τητας, περισσότερη συνθηµατοποίηση της πολιτικής.

Αυτά που υποστηρίζουµε σήµερα γενικά για τον εργαζόµενο
λαό και για τη νεολαία ειδικότερα, τα είπαµε και χθες και προ-
χθές και προ κρίσης. Γιατί τα προβλήµατα δεν προκλήθηκαν µε
την οικονοµική κρίση. Τώρα έχει µπει ένα παραβάν στο χθες της
Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, στο χθες των κυβερνήσεων
του ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Είµαστε υποχρεωµένοι ως κόµµα της Αντιπολίτευσης να συµ-
βάλουµε ή να καταθέσουµε προτάσεις για την αντιµετώπιση των
συνεπειών από την κρίση; Βεβαίως. Και δεν είναι θέµα της Βου-
λής. Είµαστε υποχρεωµένοι µπροστά στο λαό, µέσα στο µαζικό
κίνηµα να το κάνουµε. Όµως –και αυτό βεβαίως είναι ολοφάνερο-
σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να συµµετάσχουµε –και δεν
το έχουµε κάνει µέχρι τώρα- ούτε σε ένα άρθρο, ούτε σε µία τρο-
ποποίηση, αν θέλετε, νόµου που έχει στόχο να διασφαλίζει την
κερδοφορία, που πάνω στην κερδοφορία υπάρχει και η κερδο-
σκοπία. Να προβάλουµε µέτρα –και θα πούµε ορισµένα εδώ ει-
δικά για τη νεολαία- που αντιµετωπίζουν –δεν λύνουν- αµβλύνουν
τις συνέπειες της κρίσης πάνω στον εργαζόµενο λαό και στη νέα
γενιά, αυτό είµαστε υποχρεωµένοι να το κάνουµε, όχι για λόγους
τυπικά συµµετοχής µας στο Κοινοβούλιο, αλλά γιατί το αντιµε-
τωπίζουµε από θέση αρχής.

Ξεκαθαρίζουµε και ένα άλλο πράγµα. Πιστεύουµε στη νεολαία
και στο νεολαιίστικο κίνηµα. Ουδέποτε µέχρι τώρα την κολακέ-
ψαµε και ούτε θα το κάνουµε. Το ίδιο κάνουµε, αν θέλετε, και
απέναντι στην εργατική τάξη και στο εργατικό κίνηµα. Αυτά να τα
ξεκαθαρίσουµε.

Με την ευκαιρία, δεν θυµηθήκαµε παραµονές των φοιτητικών
και σπουδαστικών εκλογών την ΕΦΕΕ. Ακούω τώρα τα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης και στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας που φω-
νάζουν ότι δεν υπάρχει ΕΦΕΕ. ∆εν το θυµηθήκαµε φέτος, το θυ-
µηθήκαµε και πέρυσι -και εννοώ εδώ τα µέλη της κοµµουνιστικής
νεολαίας που είναι φοιτητές και σπουδαστές- το θυµηθήκαµε και
το 2008, το θυµήθηκαν και το 2007 και το 2006 και το 2005, όταν
οι εκλεγµένοι αντιπρόσωποι της παράταξης της κοµµουνιστικής
νεολαίας Ελλάδας πήγαιναν για να πάρουν µέρος στα πανσπου-

δαστικά συνέδρια και κανείς άλλος δεν υπήρξε. Και τώρα η ΕΦΕΕ
πάει να γίνει φετίχ. Συγκροτήθηκε και πρέπει να συγκροτηθεί
ΕΦΕΕ. Έχει ορισθεί µε πρόταση επίσης των µελών της κοµµου-
νιστικής νεολαίας που συµµετέχουν η ηµέρα του Πανσπουδα-
στικού Συνεδρίου. Ίδωµεν τι θα γίνει και αν τελικά θα γίνει το
συνέδριο και αν θα λήξει το συνέδριο, διότι πάλι τα κουκιά θα µε-
τράνε και πόσο κοντά είναι οι εθνικές εκλογές. Ας αφήσουµε
αυτό το θέµα.

Ο Πρωθυπουργός ανέφερε πολλά για τη µεγάλη σηµασία της
ένταξης στην τότε ΕΟΚ, σήµερα Ευρωπαϊκή Ένωση κ.λπ.. Είναι
γνωστές οι θέσεις µας και είναι γνωστό γιατί εντάχθηκε η Ελλάδα
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Και µάλιστα ο Κωνσταντίνος Καραµαν-
λής το είπε καθαρά. Πριν απ’ όλα και κυρίως είναι πολιτικοί λόγοι
για την πολιτική στήριξη του πολιτικού συστήµατος της Ελλάδας
και της κυρίαρχης τάξης, ούτως ώστε να µπορέσει να παίξει ένα
ρόλο βεβαίως στο πεδίο της οικονοµίας κατ’ αρχάς στην περιοχή
και δεύτερον, για να θωρακιστεί το αστικό πολιτικό σύστηµα -και
θωρακίστηκε- απέναντι σε ένα κίνηµα λαϊκό, το οποίο βεβαίως
δεν ήταν σε δυσθεώρητα ύψη, αλλά ωστόσο είχε σηµαντικές πα-
ρακαταθήκες, αντιδικτατορική πάλη και αν θέλετε είχε παρακα-
ταθήκες µάλιστα –λέω για την περίοδο του 1981 και πριν- και από
την τότε θετική στάση του ΠΑΣΟΚ στα λαϊκά προβλήµατα.

Βεβαίως, εδώ πρέπει να πούµε ότι η ένταξη της Ελλάδας στην
ΕΟΚ αποτέλεσε συνειδητά για την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ αλλά
και εξ αντικειµένου τον παράγοντα της εγκατάλειψης µίας σει-
ράς συνθηµάτων και της συντηρικοποίησης. Και λέµε, ευτυχώς
για το ΚΚΕ που κράτησε και την περίοδο του ’61 και την περίοδο
του ’81, αυτή τη σταθερή στάση, γιατί τα πράγµατα θα ήταν
ακόµα χειρότερα για το κίνηµα. ∆εν θα απαντήσω τώρα σε γενικά
πράγµατα.

Επειδή ο Πρωθυπουργός είπε ότι γενικά ωφελήθηκε ο ελληνι-
κός λαός και η νεολαία από τη συµµετοχή στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, θα σταθώ σε ορισµένους αριθµούς οι οποίοι έχουν δια-
µορφωθεί διαχρονικά προ κρίσης - στατιστικά στοιχεία, παρ’ ότι
δεν µου αρέσει πάρα πολύ η στατιστική – και θα πω ότι ούτε το
καλό ποσοστό ούτε το αρνητικό ποσοστό έρχεται µέσα σε ένα
χρόνο, σε δύο χρόνια, ακόµα και στην τετραετία µίας Κυβέρνη-
σης.

Οι αριθµοί στην Ελλάδα –βέβαια εξειδικεύονται ποσοστά που
έχουν σχέση µε τη νεολαία- είναι ανάλογοι και µε την εργατική
λαϊκή οικογένεια που ανήκει, γιατί για µας η νεολαία δεν είναι
κάτι οµοιόµορφο. Η οµοιοµορφία προκύπτει από τα ηλικιακά χα-
ρακτηριστικά, από την εκρηκτική ενεργητικότητα που έχει, από
την ευκολία προσαρµογής στο καινούργιο. Και δεν είναι τυχαίο
πόσο εύκολα προσαρµόζονται µικρά παιδιά στις νέες τεχνολο-
γίες. Αλλά αυτό δεν αναιρεί το ταξικό στοιχείο, την κοινωνική
ένταξη της νεολαίας, που ανήκει, εάν είναι παιδί της εργατικής
τάξης, εάν είναι παιδί µικροαστικών λαϊκών στρωµάτων, εάν είναι
παιδί ανώτερων µεσαίων στρωµάτων, της αστικής τάξης, υψη-
λόµισθων, χαµηλόµισθων, αυτά δεν µπορούν να αναιρεθούν και
να ισοπεδωθούν µε τα ηλικιακά χαρακτηριστικά που υπάρχουν
και τα οποία οδηγούν σε µία εµφάνιση οµοιοµορφίας που όµως
είναι πολύ σχετική.

Οι συνέπειες τώρα από τη διακυβέρνηση στη χώρα και τη δια-
σύνδεση και την απόλυτη διαπλοκή αυτής της διακυβέρνησης µε
την πορεία προσαρµογής και ενσωµάτωσης της Ελλάδας στην
κατά φάσεις εξέλιξη της ΕΟΚ:

Το κόστος από τη µη ικανοποίηση των σύγχρονων µορφωτι-
κών αναγκών που πληρώνει η λαϊκή οικογένεια είναι
4.500.000.000 ευρώ για το 2008 και αυτά δεν έγιναν το 2008,
αλλά υπάρχει µία ανοδική πορεία. Είναι πολύ φυσικό όταν συνε-
χίζεται αµείωτη η ίδια πολιτική και η Κυβέρνηση εάν αλλάξει και
η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να είναι το 2011 – 2012, θα είναι χει-
ρότερα, όχι γιατί κατά ανάγκη το ένα κόµµα είναι χειρότερο από
το άλλο, αλλά γιατί η συνέχεια µίας πολιτικής προκαλεί όξυνση
στην «καλύτερη» περίπτωση, γιατί µπορεί να προκαλέσει και
πολύ χειρότερα.

Η ιδιωτική δαπάνη για ξένες γλώσσες είναι 431.000.000 ευρώ.
Η δαπάνη για φροντιστήρια δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης είναι
567.000.000 ευρώ. Η δαπάνη για ιδιωτικές επαγγελµατικές σχο-
λές, ιδιωτικά ΙΕΚ, είναι 129.000.000 ευρώ. Κάθε χρόνο εγκατα-
λείπουν το δηµοτικό σχολείο οκτώ χιλιάδες παιδιά, τέσσερις
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στους δέκα Έλληνες, µιλάω για όλες τις ηλικίες. Και µην µου
πείτε σιγά τον αριθµό, γιατί είναι τάση ανησυχητική. Το 14% των
νέων εγκαταλείπει τη δευτεροβάθµια εκπαίδευση. Το 60% των
σπουδαστών στα ΤΕΙ εργάζονται παράλληλα µε τις σπουδές
τους.

Το αντίστοιχο ποσοστό για τους φοιτητές πανεπιστηµίων φτά-
νει µέχρι και το 45%. Περίπου ένας στους δύο σπουδαστές των
ΤΕΙ εγκαταλείπει τις σπουδές του, εξ ου κι αυτό που λέµε «οι φοι-
τητές που γέρασαν». ∆εν είναι οι φοιτητές που πέρασαν τα χρό-
νια; Έχει ψαχτεί γιατί σταµατούν τις σπουδές; ∆εν είναι όλοι ότι
αποχωρούν από χούϊ. Έχουν γενικευτεί όλες οι εργασιακές σχέ-
σεις. Μόνο στους χώρους της εκπαίδευσης έχουµε περίπου το
20% των εκπαιδευτικών που απασχολούνται ως ωροµίσθιοι και
αναπληρωτές, το 30% των καθηγητών στα πανεπιστήµια είναι
συµβασιούχοι, ενώ το 77% είναι στα ΤΕΙ. Αυτό είναι το συλλογικό
όφελος από την πολιτική η οποία ακολουθήθηκε όλα αυτά τα
χρόνια, η οποία ήταν εναρµονισµένη µε την πολιτική της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Και µην µου πείτε τώρα ότι είχαµε ανίκανες κυ-
βερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας, ή ότι είχαµε κακούς
Πρωθυπουργούς και αυτή είναι η εξήγηση!

Ας πάµε τώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ας πούµε ότι εδώ
έχουµε την κακή Ελλάδα µε τους κακούς πολιτικούς. Κακοί δεν
είναι οι πολιτικοί. Με συνέπεια εφαρµόζουν τις επιλογές που
έχουν αποφασίσει να εφαρµόσουν. Στην Ευρωπαϊκή Ένωση λοι-
πόν το 1/5 των παιδιών δεν έχουν βασικές ικανότητες ανάγνω-
σης, γραφής και αριθµητικής. Αυτά είναι στοιχεία της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ένα στα επτά νεαρά άτοµα ηλικίας δεκα-
οκτώ έως είκοσι τεσσάρων ετών, δηλαδή έξι εκατοµµύρια νέοι
δεν έχουν προχωρήσει πέρα από την υποχρεωτική εκπαίδευση
και αυτά τον 21ο αιώνα. Αν είναι δυνατόν να αρκεί η υποχρεωτική
εκπαίδευση µε όλα τα κουσούρια που έχει! Το ποσοστό αυτών
που εγκαταλείπουν πρόωρα το σχολείο πριν ολοκληρώσουν την
κατώτερη δευτεροβάθµια εκπαίδευση κυµαίνεται στο 14,8%. Βε-
βαίως από χώρα σε χώρα διαφέρει, αλλά αυτά είναι τα ποσοστά.
Ούτε ένας στους τρεις νέους είκοσι πέντε έως τριάντα τεσσά-
ρων ετών µε µειονεκτική κοινωνικοοικονοµική προέλευση –αυτός
είναι ο όρος που χρησιµοποιείται- δεν ολοκληρώνει την ανώτατη
εκπαίδευση. Ας αφήσουµε το πόσοι µπαίνουν ελεύθερα τάχα στα
πανεπιστήµια. Περισσότεροι από ένας στους τρεις νέους Ευρω-
παίους από δεκαπέντε έως είκοσι τεσσάρων ετών δεν είναι
ενταγµένοι ούτε στην εκπαίδευση, ούτε στην εργασία, ούτε στην
κατάρτιση. Το ποσοστό ανεργίας των νέων από δεκαπέντε έως
είκοσι τεσσάρων χρόνων το 2007 ήταν 15,3% και το 2008 15,4%
που είναι σχεδόν το διπλάσιο του αντίστοιχου του συνολικού ερ-
γαζόµενου πληθυσµού. ∆εκαεννιά εκατοµµύρια παιδιά έως δε-
καεπτά χρόνων και το 20% των νέων ανθρώπων από δεκαοκτώ
έως είκοσι τεσσάρων χρόνων βρίσκονται σε κίνδυνο φτώχειας,
δηλαδή δεν είναι φτωχοί ακόµα. Τα κοινωνικά ταµεία που λέει η
Κυβέρνηση και που υποστηρίζουν και το ΠΑΣΟΚ και άλλα κόµ-
µατα για µας είναι «ύβρις» απέναντι στη νεολαία και στο λαό και
δεν τα εντάσσουµε στα µέτρα αντιµετώπισης της κρίσης. Το 18%
των νέων από δεκαοκτώ έως είκοσι τεσσάρων ετών αµείβεται µε
λιγότερο από το µισό του µέσου εισοδήµατος της χώρας όπου
ζει.

Τι συζητάµε λοιπόν; Σε τι δηλαδή έπεσε έξω το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας; Ο Πρωθυπουργός προφανώς χρησιµοποίησε
αυτή τη θέση και για το ΚΚΕ. Γιατί δηλαδή η καταγγελία αυτών
των στοιχείων συνιστά δογµατισµό; ∆εν µας νοιάζει. Πείτε µας
όπως θέλετε, είναι πολιτική ορολογία και ο δογµατισµός, δεν µας
ενοχλεί, αλλά πώς επιβεβαιώνεται; ∆εν είναι ούτε αντικοµµουνι-
σµός αυτό, ούτε τίποτα. Πώς επιβεβαιώνεται; Τα στοιχεία δεί-
χνουν αυτό το πράγµα και µιλάµε εδώ και πάνω από πενήντα
χρόνια για την Ευρώπη και δεκαοκτώ χρόνια για την Ελλάδα.

Εµείς ξεκινάµε από την εξής θέση: Η ελληνική νεολαία ως ανα-
πόσπαστο βεβαίως κοµµάτι του εργαζόµενου λαού µπορούσε
και µπορεί να ζήσει καλύτερα. Τι εννοούµε εµείς σήµερα, µε τα
σηµερινά δεδοµένα; Να έχουν δουλειά όλοι οι νέοι άνθρωποι είτε
τελειώσουν το λύκειο, είτε τελειώσουν την επαγγελµατική εκ-
παίδευση ή το πανεπιστήµιο. Είναι εξασφαλισµένο αυτό; Όχι. Οι
ευκαιρίες είναι πολύ λιγότερες από τη ζήτηση των θέσεων ερ-
γασίας σε µία χώρα που έχουµε και υπογεννητικότητα.

∆εύτερον: Λαµβάνοντας υπ’ όψιν την άνοδο της παραγωγικό-

τητας και αν η παραγωγικότητα στην Ελλάδα δεν είναι τόσο µε-
γάλη –που δεν είναι έτσι- αλλά στις άλλες χώρες είναι πιο µε-
γάλη, αυτό που λέµε η πενθήµερη δουλειά, τριάντα πέντε ώρες
την εβδοµάδα, το επτάωρο, αυτά είναι εξασφαλισµένα στις
χώρες µε υψηλό επίπεδο παραγωγικότητας που είναι και παγκό-
σµιες δυνάµεις; Όχι. Αυτό το αίτηµα είναι «ουτοπικό» και υπερ-
βολικό, επειδή κάτι δεν έχει αποδοθεί ως δικαίωµα στη νεολαία;
Το να το ζητάς είναι «ουτοπία», είναι «δογµατισµός», είναι «οπι-
σθοδρόµηση», είναι «συντηρητισµός»; Κάτι τέτοια ακούµε.

Λέµε για διακοπές για όλη τη νεολαία, για στέγη για τα νέα
ζευγάρια. Καλά, µε τα δάνεια ξέρουµε ότι µπορεί να γίνει και
ακούµε τώρα στις διαφηµίσεις ότι έπεσε στο 1% το επιτόκιο για
τα στεγαστικά δάνεια. Μα, µπορεί σήµερα ο νέος ή η νέα που
ανήκει κοινωνικά στην εργατική τάξη –και µάλιστα στο µεγαλύ-
τερο µέρος της χαµηλόµισθης εργατικής τάξης- να πληρώνει το
βασικό; Μπορεί να πληρώνει 300 και 400 ευρώ; Εγώ σας λέω ότι
και άτοκο να είναι, µπορεί να δίνει 300 ευρώ τη δόση όταν παίρ-
νει 700 ευρώ το µήνα;

Αυτό λοιπόν που λέµε εµείς λαϊκή στέγη µε κοινωνικά κριτή-
ρια είναι οπισθοδροµικό, είναι δογµατικό, είναι συντηρητικό;
Όταν λέµε παραδείγµατος χάριν ότι σήµερα µέχρι στα δεκαο-
κτώ χρόνια το παιδί πρέπει να βρίσκεται στο θρανίο και να είναι
δωδεκάχρονη η υποχρεωτική εκπαίδευση, αυτό θα πει εκσυγ-
χρονισµός. Το να µη χρειάζεται το παιδί να δουλεύει, όταν σπου-
δάζει και µέχρι να τελειώσει το πανεπιστήµιο, αυτό πια σηµαίνει
ένα ολόκληρο πλέγµα µέτρων τα οποία δεν έχουν αποδώσει ούτε
χθες, ούτε προχθές.

Αυτό είναι παρωχηµένο σήµερα; ∆εν είναι για τον 21ο αιώνα;
Εµείς πιστεύουµε ότι υπάρχουν δυνατότητες γι’ αυτό. Υπάρχουν
δυνατότητες και οικονοµικές και επιστηµονικές.

Και πού πάµε τώρα; Και γιατί δεν γίνονται αυτά; Θα το πούµε
µε µια λέξη. Μπορεί κανείς σε τελευταία ανάλυση να πει ότι είναι
αυτό το καπιταλιστικό σύστηµα το οποίο έχει το πλεονέκτηµα να
αυξάνει τις ανάγκες των ανθρώπων ταχύτατα –αυτή είναι και η
προσφορά του- και ταυτόχρονα να υπονοµεύει την υλοποίησή
του. Και τα πάντα καθορίζονται από την κερδοφορία.

Και να σας πω κάτι; Ορισµένες απ’ αυτές τις κατακτήσεις, οι
περισσότερες απ’ αυτές που ανέφερα τώρα, στο σοσιαλισµό
υπήρχαν παρά τα λάθη που έγιναν από ένα σηµείο και µετά.
Υπήρχαν. Η επτάωρη δουλειά, οι δωρεάν διακοπές και η εξά-
λειψη της ανεργίας. Βεβαίως ακούµε και το εξής: «Τα είχαν όλα
αυτά αλλά δεν είχαν ελευθερία». Για να δούµε, δεν ξέρω. Αν η
βάση των ελευθεριών δεν είναι η εξασφάλιση της δουλειάς και
µιας ζωής µε βάση τις σύγχρονες ανάγκες, τότε ποια είναι; Και
η ασφάλεια, όχι η ανασφάλεια του αύριο. ∆εν υπάρχει χειρότερο
πράγµα. Σήµερα και 1500 ευρώ να έχει κάποιος µισθό δεν είναι
βέβαιος για το τι θα κάνει αύριο. «Αλλά δεν είχαν» λέει «ελευθε-
ρίες». ∆εν είναι η ώρα να το συζητήσουµε αυτό. Αλλά για µας
αυτή είναι η βάση της ελευθερίας χωρίς να σηµαίνει ότι καθορί-
ζεται µόνο από το εισόδηµα, τις διακοπές και τη στέγη.

Σήµερα, κύριε Πρωθυπουργέ, φαντάζοµαι γυρίσατε από την
Πράγα. Έτσι δεν είναι; ∆εν ξέρω πότε γυρίσατε. Ήσασταν πά-
ντως στην Πράγα στην Σύνοδο της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνη-
σης): Χτες το απόγευµα γύρισα.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): ∆εν
ελέγχω πότε γύρισε.

Τι θέλετε; Να βγάλετε σκάνδαλο νούµερο «4» να πηγαίνουµε
πάλι για εξεταστικές επιτροπές;

(Γέλια στην Αίθουσα- Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της
Νέας ∆ηµοκρατίας)

Τι «αποφασίστηκε» για την αντιµετώπιση των συνεπειών της
ανεργίας; Εδώ µέσα είναι και οι νέοι. Και οι νέοι αναζητούν σή-
µερα δουλειά. Η διατήρηση όσο το δυνατόν περισσότερων αν-
θρώπων σε θέσεις εργασίας µε την προσωρινή προσαρµογή των
ωρών εργασίας και σε συνδυασµό µε επανεκπαίδευση και χρη-
µατοδοτική υποστήριξη από το δηµόσιο ταµείο. Η εκ περιτροπής
εργασία. Στην Ελλάδα έχει καθιερωθεί επί ΠΑΣΟΚ το 1998.
Απλώς τώρα απαντάνε µε το ίδιο µέτρο που λεγόταν το 1998 που
δεν υπήρχε οικονοµική κρίση, στην Ευρώπη τουλάχιστον. Μεί-
ωση του λεγόµενου µη µισθολογικού κόστους της εργασίας. Και
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πολύ σωστά σηµειώθηκε σε συζητήσεις που έγιναν σε τηλεοπτι-
κούς σταθµούς: «Εδώ χτυπιέται ακόµα περισσότερο η κοινωνική
ασφάλιση».

Ξέρετε τι άκουσα χθες; Ο ΟΠΑ∆, ο Οργανισµός Περίθαλψης
∆ηµοσίου αφαιρεί ογδόντα τρείς εξετάσεις και φάρµακα, κατη-
γορίες, τα οποία θα πληρώνουν οι ασθενείς. Η µια από τις ογδό-
ντα τρείς που αναφέρθηκαν, γιατί πολλές δεν τις κατάλαβα
καθόλου, είναι η εξής: το τακτικό σπινθηρογράφηµα που πρέπει
να κάνει ένας ασθενής –εδώ οι άντρες δώστε προσοχή- που έχει
καρκίνο προστάτη. Γιατί ξέρουµε ότι ο κίνδυνος µετάστασης
είναι στα οστά. Και µιλάµε για καθολικό σπινθηρογράφηµα. Και
εξαιρείται. ∆εν µπόρεσα να καταλάβω τι είναι οι άλλες εξετάσεις
που εξαιρούνται και ενώ ζούµε ήδη σε καθεστώς όπου µία σειρά
εξετάσεων σε µακροχρόνια πάσχοντες ανθρώπους, ή άλλες ει-
δικές περιπτώσεις, µε την σηµερινή κατάσταση δεν εξασφαλίζο-
νται. Ποια ασφάλεια έχει η νεολαία; Θα µου πεις ο νέος των
είκοσι χρονών, ξέρω, δεν σκέφτεται τον προστάτη. Αλλά για
πόσο θα είναι νέος; ∆εν θα φτιάξει οικογένεια; ∆εν θα έχει παιδί;
∆εν θα έχει προβλήµατα η οικογένεια;

Με βάση λοιπόν αυτά τι κάνει το ΚΚΕ; Βεβαίως έχουµε αυτό
που λέµε µια πολιτική απειθαρχίας, ανυπακοής. Είναι πολιτική
θέση αυτή. Ο ελληνικός λαός πρέπει να αποκτήσει συνείδηση
απειθαρχίας και ανυπακοής στις επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και της εκάστοτε κυβέρνησης, βέβαια, στην Ελλάδα που έχει
αντιλαϊκή πολιτική συνείδηση.

Εάν δεν αποκτήσει αυτή τη συνείδηση, δεν θα µπορέσει να πα-
λέψει. Και συµµόρφωση και αντίθεση δεν γίνεται.

Και δεύτερον, να το πούµε καθαρά, ή θα αµφισβητηθεί η ίδια
η πολιτική εξουσία των µονοπωλίων ή δεν υπάρχει λύση.

Μπορείς να αποτρέψεις τα χειρότερα, να αποσπάς, να κατα-
κτάς; Μπορείς. Ποτέ εµείς δεν βάλαµε όρια και τείχη στην τα-
ξική πάλη. Σήµερα πρέπει να µιλάµε, όσο γίνεται και για
ιδεολογική χειραφέτηση των εργαζοµένων από ορισµένα ιδεο-
λογήµατα. Όχι απλώς πολιτική χειραφέτηση από τα δύο κόµµατα
εξουσίας, αλλά και ιδεολογική χειραφέτηση γενικότερα από κρί-
σιµα ζητήµατα. Βεβαίως, χρειάζεται σε βασικά ζητήµατα ιδεολο-
γικά χειραφετηµένο εργατικό κίνηµα, συµµαχία µε τους
αυταπασχολούµενους στη φτωχή αγροτιά, σύνδεση βεβαίως µε
τα κινήµατα της νεολαίας, των γυναικών κ.λπ. και τελικά αµφι-
σβήτηση των δύο γραµµών διαχείρισης της φιλελεύθερης και
της σοσιαλδηµοκρατικής, που δεν ήταν καθαρές. Και τα φιλε-
λεύθερα κόµµατα σε όλη την Ευρώπη είχαν σοσιαλδηµοκρατική
διαχείριση και η σοσιαλδηµοκρατία είχε φιλελεύθερη διαχείριση
επίσης. Παρ’ όλα αυτά δεν µένουµε µε σταυρωµένα χέρια. Βε-
βαίως θα υποστηρίξουµε αµυντικά αιτήµατα και βεβαίως να ξε-
καθαρίσω τι αµυντικά αιτήµατα είναι. Είναι αµυντικά αιτήµατα
που προϋποθέτουν και απαιτούν πλήγµατα στα κέρδη των µονο-
πωλίων. Αιτήµατα για να αφαιρεθούν κέρδη, να τους δυσκολέ-
ψεις σ’ αυτήν την υπερκερδοφορία.

Να πω εδώ ένα παράδειγµα. Αντιστρατευόµαστε όταν τα επι-
δόµατα ανεργίας τα παίρνει ο εργοδότης. Αυτό το φαύλο κύκλο
τον ξέρουµε. Αυτή τη συγκυρία, την περιοδική απασχόληση την
εκµεταλλεύεται ο εργοδότης και βγάζει διπλάσια και τριπλάσια.
∆εν θέλουµε επιδοτούµενους άνεργους, αλλά η κατάσταση µας
αναγκάζει να ανεβάσουµε τα αιτήµατά µας στην επιδότηση της
ανεργίας, δηλαδή στο 80% του βασικού µισθού -βεβαίως, εµείς
παλεύουµε για την αύξηση του βασικού µισθού- και χωρίς καµ-
µιά προϋπόθεση από την πρώτη ηµέρα της ανεργίας, από τη
στιγµή που σε απολύει.

Να υπάρχει δωρεάν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη και βι-
βλιάριο ασθενείας σε όλους, χωρίς όρους και προϋποθέσεις.
Είναι άνεργος, δεν είναι εθελοντής άνεργος.

Να υπάρχει επιδότηση ενοικίου. Πάγωµα του δανείου στη
διάρκεια της ανεργίας. Να ασφαλίζονται οι ηµέρες ανεργίας.
Τώρα, µια ώρα την εβδοµάδα αν δουλεύεις, θεωρείται κανονική
εργασία!

Κανένας νέος έως τα δεκαοκτώ του χρόνια έξω από το δηµό-
σιο σχολείο. Και εδώ πρέπει να υπάρξουν µέτρα αντιµετώπισης
της σχολικής διαρροής µε ενίσχυση της λαϊκής οικογένειας.

Μέχρι την οριστική αντιµετώπιση του προβλήµατος, εµείς διεκ-
δικούµε µέτρα για τους εργαζόµενους µαθητές και φοιτητές-
σπουδαστές, εξάωρη εργασία µε πληρωµή ως οκτάωρο, άδεια

µε αποδοχές την περίοδο των εξετάσεων και ειδικότερα, υπάρ-
χουν µέτρα που πρέπει να παρθούν για τους νυκτερινούς µαθη-
τές, όπου πρέπει να αναδιοργανωθεί η νυκτερινή σχολική
εκπαίδευση. ∆εν είµαστε υπέρ του να δουλεύουν την ηµέρα και
να πηγαίνουν στο σχολείο το βράδυ. Αλλά όσο υπάρχει αυτό,
ανεξαρτήτως τι λέει το ΚΚΕ ή τι λέει το Κίνηµα ή τι λέει το εκά-
στοτε κυβερνητικό κόµµα, αυτά τα µέτρα πρέπει να παρθούν.

Και µε την ευκαιρία υπάρχει ένα ολόκληρο ζήτηµα, αυτό που
λέµε, οι νέοι που χρειάζονται να κάνουν πρακτική άσκηση έξω
από το χώρο του σχολείου, γιατί κατ’ αρχήν η πρακτική άσκηση
πρέπει να είναι αναπόσπαστο στοιχείο του σχολείου και τους
στέλνουν στη γνωστή εργοδοσία. Κατ’ αρχάς πρέπει να πληρώ-
νονται και να ασφαλίζονται κανονικά. Θα πρέπει να υπάρχει Ορ-
γανισµός του Υπουργείου που να ελέγχει και δεν πρέπει αυτοί οι
σπουδαστές να αξιοποιούνται σε άσχετες δουλειές από την ει-
δικότητά τους. Είναι ένα πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα, γιατί στην
Πράγα αποφασίστηκε το εξής πράγµα: Να αυξηθούν αυτοί που
εργάζονται ως µαθητευόµενοι! Αυτό είναι ένα από τα µέτρα που
αποφάσισε χθες η Σύνοδος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Καταλα-
βαίνετε δηλαδή τι έχει να γίνει. Οι µαθητευόµενοι θα πηγαίνουν
στα υπόγεια των ξενοδοχείων, θα καθαρίζουν τα ξενοδοχεία, ενώ
υποτίθεται ότι θα πηγαίνουν για σεφ!

Φυσικά, εµείς, αναφορικά µε αυτό, έχουµε καταθέσει πολλές
φορές τις θέσεις µας, όπως για σταθερή δουλειά, τριανταπε-
ντάωρη και τέτοια πράγµατα, όπως και σε ζητήµατα που έχουν
σχέση µε την ενιαία δωρεάν λαϊκή παιδεία. Βεβαίως, δηµόσια.
Όµως, το «δηµόσια» δεν µας λέει τίποτε, διότι υπάρχει δηµόσια,
που την πληρώνει χρόνια η λαϊκή οικογένεια.

∆ιεκδικούµε την κατάργηση των αντιεκπαιδευτικών νόµων της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, που µετατρέπουν πια, ακόµα
και τα Πανεπιστήµια σε παραγωγή εργατικού δυναµικού, το
οποίο χρησιµοποιείται, βεβαίως, είτε για φτηνή εργατική δουλειά
είτε για µειωµένης οικονοµικής απόδοσης.

Υποστηρίζουµε την κατάργηση των κατευθύνσεων της Μπο-
λόνια, την κατάργηση της αξιολόγησης, που στόχο έχει την κα-
τηγοριοποίηση των Πανεπιστηµίων, τη διαµόρφωση µιας αληθινά
ενιαίας ανώτατης εκπαίδευσης µε ισότιµα Ιδρύµατα. Ποτέ δεν
ήταν ισότιµα Ιδρύµατα. Τώρα πια, όµως πάµε κυριολεκτικά για
ταξική κατηγοριοποίηση των Ιδρυµάτων.

Χθες µια εφηµερίδα ανέφερε –δεν θυµάµαι ποια- ότι είναι εντε-
λώς υποβαθµισµένα τα περιφερειακά Πανεπιστήµια. Είναι υπο-
βαθµισµένα επειδή είναι περιφερειακά; Όχι. Είναι υποβαθµισµένα,
διότι ακριβώς εκεί ωθείται το νεανικό, ας πούµε, δυναµικό, που
ανήκει στην εργατική τάξη, σε φτωχά λαϊκά στρώµατα και το
οποίο δεν είχε τη δυνατότητα µε τα πολλά φροντιστήρια και τα
εξωσχολικά να αποκτήσει ίσες ευκαιρίες.

Για εµάς, όµως, αυτό δεν είναι µέσο για ενιαίες ευκαιρίες.
Είµαστε αντίθετοι στον ανταγωνισµό των Πανεπιστηµίων. Εκεί

πάµε µε την αξιολόγηση. Τα Πανεπιστήµια πρέπει να συνεργά-
ζονται. Σε τελευταία ανάλυση, είναι ο ενιαίος επιστηµονικός
χώρος.

∆ιεκδικούµε τον αναπροσανατολισµό της έρευνας. Σήµερα πια
τα Πανεπιστήµια, έχουν κυριολεκτικά µετατραπεί σε µαγαζάκια
των επιχειρηµατιών. Πάντα ήταν συνδεδεµένα ορισµένα Πανεπι-
στήµια. Τώρα πάνω να διασυνδεθούν όλα. Αυτό έχει τραγικές συ-
νέπειες -και για πολλά χρόνια πριν- στην έρευνα.

Ζητάµε, λοιπόν, τον αναπροσανατολισµό της έρευνας, ώστε
να υπηρετεί τη βασική έρευνα, που έχει σχέση µε τις λαϊκές ανά-
γκες και να υπάρχει γενναία χρηµατοδότηση από τον κρατικό
προϋπολογισµό, ώστε να καλύπτονται µε επάρκεια όλοι οι το-
µείς.

Μέτρα, παραδείγµατος χάριν, για την αγροτική νεολαία, για
τους νέους, που είπε ο Πρωθυπουργός, για την επιχειρηµατικό-
τητα, µπορούν να παρθούν όταν η γενική πορεία είναι το ξεκλή-
ρισµα, είναι η αντιαγροτική πολιτική;

Με την ευκαιρία να πούµε για την πολιτική ενίσχυση της επι-
χειρηµατικότητας της αγροτικής νεολαίας. Ποιοι µπορούσαν να
πάρουν και να αξιοποιήσουν τα δάνεια; Γιατί δάνεια ήταν αυτά;
∆άνεια µπορούν να πάρουν αυτοί που είχαν µεγάλη ιδιοκτησία,
πάνω από το µέσο όρο της αγροτικής ιδιοκτησίας. Αυτοί που
έχουν αγροτική ιδιοκτησία από το µέσο όρο και κάτω, δεν µπο-
ρούν να επωφεληθούν αυτά τα δάνεια, γιατί δεν µπορούν να
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µπουν στον ανταγωνισµό.
Εδώ πια έχουµε συγκέντρωση της γης και της ιδιοκτησίας σε

λίγα χέρια. Το ίδιο ισχύει και για τα δάνεια στις µικροµεσαίες,
όπως λένε, επιχειρήσεις. Ακούµε ότι από αυτό το πακέτο των
28.000.000.000, δόθηκαν 22.000 ευρώ σε µικροµεσαίες επιχει-
ρήσεις. Σε ποιες; Πρέπει να έχουν τρία χρόνια κερδοφορία και να
τρέχει η κερδοφορία και τον τέταρτο χρόνο. Χαίρω πολύ. Αυτοί,
όµως, που έχουν ζηµιά και κινδυνεύουν; Πού πάει;

Για να δούµε, πού δουλεύουν οι νέοι; Σε ποιους κλάδους; Νέοι
και νέες. ∆εν πρέπει να ξεχνάµε ότι οι νέες, παρά το γεγονός ότι
ας πούµε ιδεολογικά έχουν χειραφετηθεί από παλιές συντηρητι-
κές απόψεις, αυτές αναπαράγονται µόλις κάνουν οικογένεια.
Πού δουλεύουν οι νέοι; Στον τουρισµό, στο εµπόριο, στον επισι-
τισµό, στα ταχυφαγεία και σε ορισµένους νέους κλάδους που
έχουν σχέση µε τις τηλεπικοινωνίες. Εδώ όταν δουλεύουν µε
«STAGE», µε 500, 300 και 700 ευρώ, όταν κρέµεται κάθε µέρα
πάνω από το κεφάλι τους η απόλυση, αυτοί θα πάνε να πάρουν
δάνειο για να κάνουν µία επιχείρηση; Στα ταχυφαγεία κατ’ εξοχήν
ήταν οι µικροί επιχειρηµατίες, η οικογενειακή επιχείρηση. Σή-
µερα µία σειρά από ταχυφαγεία έχουν ενταχθεί µέσα σε ένα
κλάδο µονοπωλιακό.

Ποια πολιτική επιχειρηµατικότητας µπορείς να ακολουθήσεις
γι’ αυτούς που µε τα µηχανάκια µεταφέρουν τις πίτσες; Θα τους
δώσεις χρήµατα να κάνουν τι επιχείρηση;

Εποµένως, πρέπει να στηριχθεί ο άνεργος. Τι να κάνουµε δη-
λαδή;

Ολοκληρώνοντας: Έχουµε καταθέσει εκατό χιλιάδες φορές
συγκεκριµένες θέσεις. Θα δώσουµε τώρα θεµατικές συνεντεύ-
ξεις µπροστά στις Ευρωεκλογές. Το ζήτηµα είναι το εξής: ∆εν
είναι ότι δεν ξέρετε τις προτάσεις µας ή ότι δεν έχουµε προτά-
σεις. Το ζήτηµα δεν είναι αν έχει προτάσεις κάποιος. Το ζήτηµα
είναι πού τις εντάσσει.

Εµείς, λοιπόν, ξεκαθαρίζουµε για µία ακόµη φορά: Αυτό που
λέµε, ή µε το λαό ή µε τα µονοπώλια, ακόµα περισσότερο µπαί-
νει σε συνθήκες κρίσης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)

Το αντίθετο. Σε συνθήκες κρίσης πρέπει να ανέβει η επιθετι-
κότητα του κινήµατος, γιατί σε συνθήκες κρίσης ωριµάζουν ανα-
τρεπτικές αλλαγές –ωριµάζουν, δεν σηµαίνει ότι µπορούν εύκολα
να γίνουν- και όχι σε συνθήκες κρίσης να υπάρχει υποχώρηση, σε
µια περίοδο που έχουν αφαιρεθεί σε όλη την Ευρώπη σηµαντικές
κατακτήσεις που υπήρχαν µετά τον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο.

Γι’ αυτό έχει και νόηµα να συζητά κανείς και για την ψήφο στις
Ευρωεκλογές ή στις εθνικές εκλογές. Αυτό είναι το κυριότερο.
Μπροστά ή πίσω; Με µια πολιτική αντιµονοπωλιακή, εάν θέλετε,
αντικαπιταλιστική ή µε µια πολιτική διαχείρισης, σοσιαλδηµο-
κρατική ή φιλελεύθερη ή σοσιαλδηµοκρατικοανανεωτική;

Θα απαντήσει ο λαός αυτό που τελικά θα αποφασίσει να απα-
ντήσει και εµείς θα συνεχίσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ και Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Γεώργιος Παπανδρέου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος του Πανελληνίου Σο-

σιαλιστικού Κινήµατος): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ερώ-
τηµα σήµερα είναι τι αφήνει πίσω της η αποχωρούσα Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας, τι κληροδοτεί στη νέα γενιά της χώρας
µας. Στη νέα γενιά, πρώτα απ’ όλα, κληροδοτεί τεράστια οικο-
νοµικά βάρη. Θα κληροδοτήσει µία οικονοµία ύφεσης, που θα
τρέχει µε αρνητικούς ρυθµούς, έχοντας σπαταλήσει όλο το ανα-
πτυξιακό απόθεµα που είχε δηµιουργηθεί τα προηγούµενα χρό-
νια, χωρίς να το έχει επενδύσει στο µέλλον αυτής της νέας
γενιάς.

Θα κληροδοτήσει ελλείµµατα που φτάνουν το 5%, παρά τις
µεγαλόστοµες διακηρύξεις ότι δήθεν θα βάλουν τάξη στις σπα-
τάλες. Θα κληροδοτήσει και κρυφά ελλείµµατα, κύριε Καρα-
µανλή, που υπήρχαν πολύ πριν από τη διεθνή κρίση. Εσείς τα
λέγατε. Ο δικός σας Υπουργός Οικονοµίας µάς είπε τον προη-
γούµενο Αύγουστο, «πιάσαµε πάτο». ∆ικά σας λόγια. Λόγια της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

Θα κληρονοµήσει η νέα Ελληνίδα και ο νέος Έλληνας µια
χώρα υπό κηδεµονία, έχοντας χάσει κύρος και αξιοπιστία. Μια
οικονοµία, που δανείζεται µε τους πιο ακριβούς όρους σε ολό-
κληρη την Ευρωζώνη. Χωρίς να έχει αξιοποιήσει σωστά τους πό-
ρουςτουΓ’ΚοινοτικούΠλαισίουΣτήριξης,πουδιαπραγµατευτήκαµε.
Είναι 0% η απορρόφηση του ΕΣΠΑ, δύο χρόνια µετά την έναρξη
λειτουργίας αυτού του προγράµµατος, από την Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Με τους νέους Έλληνες, τους πιο απαισιό-
δοξους σε όλη την Ευρώπη. Με τα εισοδήµατα και τις προσδο-
κίες τους για το µέλλον κάθε χρόνο και πιο κάτω.

Θα κληρονοµήσει ο κάθε νέος αυτής της χώρας χρέος 8.000
ευρώ επιπλέον, 80.000.000.000 ευρώ συνολικά. ∆εκαέξι δισεκα-
τοµµύρια ευρώ το χρόνο παραπάνω χρέωσε η Νέα ∆ηµοκρατία
την Ελλάδα αυτήν την πενταετία.

Και πολύ σωστά ρωτά ο κάθε νέος, πού πήγαν τα χρήµατα του
ελληνικού λαού, κύριε Πρωθυπουργέ; Σήµερα, ξέρουµε. Στα φο-
ρολογικά δώρα που κάνατε στους µεγαλοµετόχους και στη µε-
γάλη ακίνητη ιδιοκτησία. Στις χαριστικές συµβάσεις σε
γαλάζιους «ηµέτερους». Στις στρατιές συµβούλων, µε επιτροπές
που κοστίζουν αυτήν την τετραετία τουλάχιστον 1.000.000.000
ευρώ. Επιτροπές γαλάζιων συµβούλων που φτιάξατε εσείς. Ένα
δισεκατοµµύριο ευρώ σπατάλη του ελληνικού χρήµατος, του
χρήµατος του ελληνικού λαού.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
∆ιόγκωση του σπάταλου κοµµατικού κράτους. Ανωφελείς, όχι

κοινωφελείς νέοι δηµόσιοι οργανισµοί. ∆ιάλυση των εισπρακτι-
κών µηχανισµών. Μαύρες τρύπες, που σήµερα ζητάτε να κλείσει
ο ελληνικός λαός, µε νέα, απαράδεκτα, αντιπαραγωγικά, αντια-
ναπτυξιακά χαράτσια.

Αφήνετε επίσης πίσω σας µια βαριά περιβαλλοντική κληρονο-
µιά στη νέα γενιά. Εκατοντάδες χιλιάδες στρέµµατα δάσους λι-
γότερα, από τις καταστροφικές πυρκαγιές του 2007. Η µισή
Πάρνηθα καµένη. Ένα µεγάλο µέρος της Πελοποννήσου κατα-
στραµµένο, από την ανικανότητα του κράτους και βεβαίως, ανι-
κανότητα και στην πρόληψη και στην αντιµετώπιση, αλλά και
στην αποκατάσταση. Κράτος που διέλυσε ο κοµµατικός µηχανι-
σµός της Νέας ∆ηµοκρατίας. Με τα απορρίµµατα να αποτελούν
µια βόµβα στο Λεκανοπέδιο.

∆αµόκλεια σπάθη ο χωροταξικός σχεδιασµός για τον τουρι-
σµό, που θέλει να παραδώσει τα πάντα στην «αδηφάγο κερδο-
σκοπία». Κληροδοτεί η Νέα ∆ηµοκρατία τη γνωστή της πολιτική
του, «τσιµέντο παντού», που επιτρέπει µεγάλους παραθεριστι-
κούς οικισµούς, εκτός οικισµών, χωρίς πολεοδοµικό σχέδιο,
χωρίς δηµόσιους χώρους και µε επιδότηση από πάνω. Με ρυθ-
µιστικό σχέδιο για την Αττική, που απειλεί να οικοδοµήσει ό,τι
έχει αποµείνει πράσινο στο Λεκανοπέδιο. Κερδοσκοπία για τους
µεγάλους, υποβάθµιση της ποιότητας ζωής για την ελληνική οι-
κογένεια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Για εµάς στόχος είναι η «πράσινη ανάπτυξη» που σηµαίνει ποι-
ότητα ζωής, ποιότητα προϊόντων, αξία. Ποιότητα ζωής για τη νέα
γενιά. Η Ελλάδα να ταυτιστεί µε την έννοια «αξία».

Εµείς θα φέρουµε ένα νέο χωροταξικό, που θα ενισχύει την
τουριστική επιχειρηµατικότητα, αλλά θα συνδυάζει και την προ-
στασία του περιβάλλοντος, της πολιτιστικής κληρονοµιάς και τα
ιδιαίτερα συγκριτικά τοπικά χαρακτηριστικά κάθε περιοχής. Ση-
µαίνει ανάπτυξη χιλιάδων νέων, ποιοτικών θέσεων εργασίας για
τους νέους. Πρώτο βήµα η επένδυση στα αποδοτικά ενεργειακά,
υφιστάµενα, αλλά και νέα κτήρια, δηµιουργώντας νέες θέσεις
εργασίας στον τοµέα των κατασκευών, που πλήττεται τώρα µε
την ύφεση. Η Ελλάδα της ποιότητας και της διαχρονικής αξίας,
είναι για εµάς η Ελλάδα του µέλλοντος, της νέας γενιάς, που
πρέπει να κληρονοµήσει αυτό το µέλλον.

∆εύτερον. Αφήνετε τεράστια βάρη στον κοινωνικό τοµέα, µε
την απαξίωση των κοινωνικών δοµών. Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας
στην εντατική, χωρίς σχεδιασµό, αφυδατωµένο από δηµόσια
χρηµατοδότηση. Εγκατάλειψη των δηµόσιων νοσοκοµείων, έλ-
λειψη προσωπικού, διαφθορά, σπατάλη, κερδοσκοπία στα φάρ-
µακα. Αδυνατείτε να εφαρµόσετε προγράµµατα µηχανοργάνωσης,
γιατί ξέρετε ότι αυτά θα χτυπήσουν τα µεγάλα συµφέροντα των
φαρµακοβιοµηχανιών, συµφέροντα, που δυστυχώς εσείς υπη-
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ρετείτε ως Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Στην πρόνοια, κληροδοτείτε στους νέους µία χαώδη και απάν-

θρωπη κατάσταση όσον αφορά την αντιµετώπιση των ναρκωτι-
κών. Πέντε χιλιάδες νέοι άνθρωποι µόνο στην Αθήνα είναι
σήµερα στη λίστα χορήγησης του υποκατάστατου της µεθαδό-
νης και περιµένουν την ελπίδα που δεν έρχεται. Η περίθαλψη των
ηλικιωµένων ή ενός εκτάκτου περιστατικού γίνεται δυσβάσταχτο
βάρος και προκαλεί άγχος σε µια οικογένεια, που θα τρέξει να
πάει σε ιδιωτικό διαγνωστικό κέντρο, όταν ξέρει ότι δεν µπορεί
να ανταποκριθεί το δηµόσιο, που είναι υπερφορτωµένο και απα-
ξιωµένο από την πολιτική σας.

Πολιτικές σας πρόληψης για την υγεία. Που είναι ο απαραίτη-
τος σχεδιασµός, η απαραίτητη στήριξη της επιστηµονικής γνώ-
σης, η αξιολόγηση, η χρηµατοδότηση, η στήριξη του προσωπικού σε
αυτές τις υποδοµές; Πρόληψη για τη νέα γενιά, για την υποστή-
ριξή της, ώστε να µπορέσουν οι νέοι στη ζωή τους να έχουν µια
σωστή πορεία υγείας;

Ασφαλιστικά ταµεία. Αφήνετε πίσω σας τα βάρη των τερά-
στιων ασφαλιστικών ελλειµµάτων. Οι οφειλές του δηµοσίου στα
ταµεία είναι 11.000.000.000 ευρώ. Βάρη, που ζητάτε να πληρώ-
σουν οι νέοι µας αύριο. Τις ασφαλιστικές υποχρεώσεις των τρα-
πεζών, τους τις χαρίσατε, αλλά τις φορτώσατε στα ασφαλιστικά
ταµεία, στο ΙΚΑ. Παιχνίδια µε τα τοξικά οµόλογα και τις διοική-
σεις που λεηλάτησαν τα αποθεµατικά των ταµείων. Ενοποίηση,
χωρίς σχεδιασµό. Οι νέοι µας, µε τη δική σας πολιτική, πιστεύουν
ότι θα βρουν άδεια ταµεία, όταν θα φτάσουν σε ηλικία για σύ-
νταξη, ότι τα χρήµατα που πληρώνουν σε εισφορές πηγαίνουν
στράφι. Ενώ η εισφοροδιαφυγή αυξήθηκε, από 3.000.000.000
ευρώ το 2003, στα 7,5 δισεκατοµµύρια σήµερα.

Σήµερα, µε την πολιτική σας, λυγίζουν τα ταµεία. Ταµεία, που
δηλώνουν αδυναµία να πληρώσουν ακόµη και το εφάπαξ. Όσο
για τους νέους, το λεγόµενο Ταµείο Αλληλεγγύης των Γενεών -
που ήταν δική µας πρόταση, τη φέραµε στη Βουλή και εσείς την
υιοθετήσατε και σε αυτήν αναφερθήκατε ξανά, κύριε Πρωθυ-
πουργέ- δεν λειτουργεί, δεν υπάρχει.

Να µιλήσουµε για τον αθλητισµό, που είναι ζωτικός για τη νε-
ολαία; Και άλλα βάρη, που µεταφράζονται σε παχυσαρκία, σε
διαβήτη, σε καρδιακές νόσους και εκτινάσσουν τη χώρα µας
στην πιο επικίνδυνη ζώνη σε αυτές τις ασθένειες παγκοσµίως.
Μετατρέπετε το κοινωνικό αγαθό του αθλητισµού, σε προϊόν
αγοράς: Κατάργηση προγραµµάτων µαζικού αθλητισµού στους
δήµους. Το εξευτελιστικό ποσό των 200 ευρώ ανά σχολείο για
το 2008 για αθλητισµό. Πάγωµα του Προγράµµατος «Ελλάδα
2004» που ήταν για όλη την περιφέρεια. Η Ελλάδα του Ολυµπι-
σµού, που στόχευε στην ανάπτυξη αθλητικών υποδοµών σε κάθε
γωνιά της ελληνικής γης. Τα ολυµπιακά ακίνητα, περιουσία του
ελληνικού λαού, εκποιούνται στο βωµό της ιδιωτικοποίησης των
πάντων. Και όσα δεν ξεπουλήθηκαν ακόµα, ρηµάζουν, εγκατα-
λειµµένα, κλειστά, χωρίς οι νέοι να έχουν καµµία πρόσβαση σε
αυτά. Πέντε χρόνια µετά τους Ολυµπιακούς Αγώνες!

Ακόµα, προχωρήσατε όχι µόνο στην ιδιωτικοποίηση, αλλά και
στην ιδιοποίηση των ολυµπιακών ακινήτων, µε αποκορύφωµα το
Βατοπέδι, µε τη λεηλασία της δηµόσιας περιουσίας. Σπαταλή-
σατε, καταχραστήκατε τεράστιους πόρους και ευκαιρίες του ελ-
ληνικού λαού. Στερήσατε το δικαίωµα µιας ολόκληρης κοινωνίας
στη συµµετοχή στον αθλητισµό και στη δράση. Για εµάς, αθλη-
τισµός σηµαίνει υποδοµές σε κάθε γειτονιά, πρόσβαση για κάθε
σχολείο, µοντέλο ανθρωπιάς, υγιούς κοινωνικής ανάπτυξης, υπο-
χρέωση της πολιτείας.

Επαγγελµατική ζωή. Σύµφωνα µε τα επίσηµα κυβερνητικά
στοιχεία –και λέω κυβερνητικά στοιχεία, γιατί πέντε µήνες τώρα,
ο ΟΑΕ∆ δεν µας δίνει στοιχεία, ενώ θα έπρεπε κάθε µήνα να δίνει
στοιχεία για την ανεργία –δείχνουν ότι τα τελευταία πέντε χρόνια,
η απασχόληση των νέων µειώθηκε κατά σαράντα χιλιάδες θέ-
σεις. Ο ένας στους τέσσερις νέους σήµερα είναι άνεργος. Ακόµα
και τρία χρόνια µετά το τέλος των σπουδών του, τα ποσοστά
ανεργίας φθάνουν στο 26% για τους πτυχιούχους και στο 30%
για τους αποφοίτους των Λυκείων και των ΤΕΙ. Σήµερα, σχεδόν οι
τρεις στους δέκα νέους εργαζόµενους απασχολούνται σε θέσεις
µερικής ή προσωρινής εργασίας. Και η µερική απασχόληση στα
χρόνια της Νέας ∆ηµοκρατίας, ιδιαίτερα για τους νέους στο δη-
µόσιο τοµέα, αυξήθηκε κατά 37%, ενώ η προσωρινή εργασία

κατά 46%. Σχεδόν οι µισοί νέοι µισθωτοί αµείβονται µε λιγότερα
από 750 ευρώ και µόλις το 4% µε λίγο περισσότερο από 1000
ευρώ.

Πουθενά η Πολιτεία, πουθενά η προστασία, πουθενά η σοβαρή
επανακατάρτιση. Προστασία µόνο από κοµµατικούς παράγο-
ντες, µε τα «STAGE» και τις ρουσφετολογικές διευθετήσεις. Σή-
µερα, πάνω από τους µισούς νέους που εργάζονται στο δηµόσιο
τοµέα απασχολούνται σε προσωρινές θέσεις, δηλαδή σε θέσεις
κοµµατικής οµηρίας. Όσο για το Εθνικό Σύστηµα Σύνδεσης Απα-
σχόλησης, Εκπαίδευσης και Κατάρτισης για το οποίο µιλήσατε,
είναι ανενεργό. Κοροϊδία και ευτελισµός. Νεοσυντηρητική πολι-
τική, που σηµαίνει το βάρος της ανασφάλειας, το βάρος της αδή-
λωτης εργασίας, το βάρος των απλήρωτων υπερωριών, το βάρος
της έλλειψης πλήρους εργασίας, το βάρος της ανεργίας. Για
εµάς, η εργασία δεν είναι προνόµιο, αλλά είναι δικαίωµα για
όλους. Όπως και η υγεία, όπως και η πρόνοια είναι δικαιώµατα
για όλους.

Εµείς δεσµευόµαστε να φτιάξουµε κοινωνικό δίκτυο, που δια-
σφαλίζει το δικαίωµα σε όλους για ένα αξιοπρεπές επίπεδο δια-
βίωσης. Πρόγραµµά µας, το δίκτυο σύγχρονων κοινωνικών
υπηρεσιών, για την εγγύηση ενός ελάχιστου επιπέδου αξιοπρε-
πούς διαβίωσης.

Πρόγραµµά µας, δέσµευσή µας, ο έλεγχος της αγοράς εργα-
σίας. ∆έσµευσή µας, να συγκρουστούµε µε τις πολυάριθµες µορ-
φές του παραδοσιακού κρατισµού και µε τα πελατειακά του
δίκτυα, που ισοπεδώνουν τις ελπίδες, ευτελίζουν την προσωπι-
κότητα και την αξιοπρέπεια του νέου, που ψάχνει για δουλειά.

∆έσµευσή µας, να προσανατολίσουµε τα «STAGE» αποκλει-
στικά στον ιδιωτικό τοµέα, µε εξαίρεση µόνο έναν περιορισµένο
αριθµό δηµοσίων φορέων, που πραγµατικά µπορούν να προ-
σφέρουν πρακτική εκπαίδευση και όχι κοµµατική διευθέτηση για
το µέλλον των νέων.

Πρόγραµµά µας, όταν οι νέοι µας βγουν στον κόσµο για να
κτυπήσουν την πόρτα µας αγοράς εργασίας, αντινεανικής και
αγκυλωµένης, να βρουν την πολιτεία δίπλα τους, να στηρίζει
έµπρακτα τις προσπάθειές τους. Να τους βοηθήσει να ξεκινή-
σουν τη ζωή τους.

Θα επεκτείνουµε τις θεµελιώδεις εγγυήσεις της εργατικής νο-
µοθεσίας σε κάθε µορφή απασχόλησης και αυτό αφορά ιδιαί-
τερα την οικονοµικά εξαρτηµένη αυτοαπασχόληση, τα περίφηµα
«µπλοκάκια». Τέρµα στο σηµερινό αίσχος της οµηρίας, το αίσχος
µιας προσωρινής δουλειάς, που δίνεται µε αντιπαροχή τη συνεί-
δηση του νέου.

∆έσµευσή µας, το ειδικό τετραετές πρόγραµµα για τους νέους
έως και τριάντα ετών, για τους οποίους το κράτος θα αναλαµ-
βάνει να καταβάλει για τέσσερα χρόνια τις ασφαλιστικές εισφο-
ρές εργαζόµενου και εργοδότη, πάντα µε την πλήρη
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη των νέων ανέργων και των οικο-
νοµικά εξαρτηµένων αυτοαπασχολούµενων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Παιδεία. Βάρη στο πιο κρίσιµο στάδιο της ζωής των νέων αν-

θρώπων. Τα χρόνια στα θρανία. Πού η χαρά της µάθησης; Πού
η ελευθερία που φέρνει η γνώση; Μιλούν οι νέοι για το βάρος
της αποστήθισης, το βάρος των πολλών και πολλές φορές κακής
ποιότητας βιβλίων, το βάρος των ατέρµονων φροντιστηρίων, το
βάρος του λαθεµένου εξεταστικού συστήµατος, το βάρος της
απουσίας αθλητικής ζωής και ψυχαγωγίας, που πνίγει τη νεό-
τητα. Το βάρος του άγχους για το µέλλον τους. Το τεράστιο κοι-
νωνικό βάρος της ανισότητας.

Οι ιδιωτικές δαπάνες για την παιδεία, τα τελευταία πέντε χρό-
νια, εκτινάχθηκαν, έφτασαν τα 4.000.000.000 ευρώ το χρόνο.
Τόσα βγάζει από την τσέπη της η ελληνική οικογένεια για να πλη-
ρώσει τη δηµόσια, κατά τα άλλα, δωρεάν παιδεία. Το κόστος
είναι αβάστακτο για τα µεσαία και φτωχότερα στρώµατα. Και η
Ελλάδα δεν µπορεί να προχωρήσει µε ένα σύστηµα για τους λί-
γους, τους ισχυρούς και τους προνοµιούχους, το οποίο είναι
απογοητευτικό, ασφυκτικό, ταξικό, αδιέξοδο για τους πολλούς.

Και δεν είναι µόνο το σχολείο. Τα τελευταία χρόνια, η παιδική
φτώχια στην Ελλάδα αυξήθηκε στο 23% και η νεανική στο 25%,
δηλαδή στα υψηλότερα επίπεδα της Ευρώπης. Αναγκάζουµε,
σχεδόν πεντακόσιες χιλιάδες παιδιά και πάνω από τριακόσιους
χιλιάδες νέους κάτω των είκοσι πέντε ετών, να ζουν σήµερα στη
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χώρα µας σε φτωχές οικογένειες.
Αυτή η φτώχια σήµερα, σηµαίνει τον κοινωνικό αποκλεισµό της

νέας γενιάς του αύριο. Καλλιεργεί το έδαφος για να ανατραφεί
και να επεκταθεί αύριο και η βία και η εγκληµατικότητα. Αυτό
κληροδοτείτε στη χώρα, στη νέα γενιά. Αύριο, όχι µεθαύριο.

Ήδη, κάποιες γειτονιές των µεγάλων πόλεων της χώρας µας,
ακόµα και στην καρδιά της Αθήνας, µετατρέπονται σε γκέτο.
Είναι µία συνολική υποβάθµιση της ανθρώπινης ζωής, που πα-
ράγει σύγχρονους «άθλιους». Μία αλυσίδα, που ξεκινάει από τις
νεοσυντηρητικές, άδικες κοινωνικά πολιτικές σας, και δένει
ασφυκτικά τους νέους και τα όνειρά τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρουµε ότι θα αναλάβουµε τη
διακυβέρνηση του τόπου σε συνθήκες εξαιρετικά δύσκολες.

Παρ’ όλα αυτά, οι δεσµεύσεις µας απέναντι στη νέα γενιά ισχύ-
ουν και θα ισχύσουν µέχρι κεραίας, µέχρι τελευταίας λέξης,
µέχρι το τελευταίο ευρώ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Έχω πει πολλές φορές, ότι θα δώσουµε το 5% του ΑΕΠ στην

Παιδεία. Το 5%, θα το βρούµε οπωσδήποτε. Με 1.000.000.000
ευρώ επιπλέον για την Παιδεία, στον πρώτο µας προϋπολογισµό.
Θα µου πείτε: «Πού θα βρείτε τα λεφτά;» Μα, το 1.000.000.000
είναι αυτό το οποίο εσείς σπαταλάτε µόνο και µόνο για τις κοµ-
µατικές σας επιτροπές!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Θα τα βρούµε, απλώς διότι εκεί πρέπει να επενδύσουµε, στην

Παιδεία. ∆ιότι είναι διαφορετικές οι προτεραιότητές µας. ∆ιότι
θα κάνουµε σοβαρή αναδιανοµή. ∆ιότι θα κόψουµε σπατάλες.
∆ιότι θα καινοτοµήσουµε.

Την προηγούµενη φορά, σας µίλησα για το ηλεκτρονικό βιβλίο.
Εµείς δεν σταµατάµε να δουλεύουµε και ως Αντιπολίτευση και
να προετοιµαζόµαστε. Είχα την ευκαιρία να συναντηθώ µε τον
Νίκολας Νεγρεπόντε, να συζητήσω ακριβώς γι’ αυτή την ιδέα κι
ο ίδιος µου είπε ότι σήµερα κοστίζει περίπου 400 δολάρια. Θα
µπορούσε να παραχθεί στην Ελλάδα –κι έχω συζητήσει και µε
λαµπρούς Έλληνες επιστήµονες- µε το ποσό των 60 δολαρίων,
50 περίπου ευρώ το κοµµάτι. Κατανοείτε ότι θα µπορούσε να
είναι µία µεγάλη επανάσταση στο εκπαιδευτικό µας σύστηµα, για
να πρωτοπορήσει επιτέλους η Ελλάδα. ∆ιότι αν διαβάσατε χθες
τις εφηµερίδες, αυτά ανακοινώνονται διεθνώς, ότι πάνε στα πα-
νεπιστήµια και στα σχολεία τα ηλεκτρονικά βιβλία. Αυτό, για το
οποίο µας κοροϊδεύατε, ότι καινοτοµούµε εµείς, το ΠΑΣΟΚ, στη
χώρα. Ναι, το ΠΑΣΟΚ είναι µπροστά, το ΠΑΣΟΚ ξέρει. Ξέρει το
ΠΑΣΟΚ να εφαρµόσει νέες λύσεις!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Μιλήσατε για τον εθνικό διάλογο για την Παιδεία. Προσωπικά

ήµουν, είµαι και θα είµαι πάντα υπέρ αυτού του εθνικού διαλό-
γου. Το ξεκίνησα και ως Υπουργός Παιδείας. Θα το συνεχίσω και
αύριο, ως κυβέρνηση αυτής της χώρας. Και θα περίµενα να δε-
σµευθείτε και εσείς για την επόµενη µέρα των εκλογών. Αλλά
θέλω απλώς να σας ενηµερώσω, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι σ’
αυτό το διάλογο, είµαστε το µόνο κόµµα -συµπεριλαµβανοµένης
και της δικιάς σας Παράταξης και της Κυβέρνησής σας- που έχει
καταθέσει πρόγραµµα, που έχει καταθέσει συγκεκριµένες θέ-
σεις. Ούτε η Κυβέρνηση δεν κατέθεσε προτάσεις!

Εµείς µιλάµε για δωρεάν Παιδεία, δηµόσια Παιδεία, τεχνολο-
γία, σωστές υποδοµές για όλους, που πρέπει να αφορούν όλους
χωρίς εξαίρεση, είτε ζουν στο Βοτανικό, είτε στην Εκάλη, είτε
στο Ψυχικό, είτε στην Αγία Βαρβάρα, είτε στο Καστελόριζο, είτε
στην Πίνδο. Με εθνικό απολυτήριο, για να απαλλάξουµε την οι-
κογένεια από το φροντιστηριακό κόστος κι από την ψυχοφθόρα
βαρβαρότητα των εξετάσεων, µε εγγυηµένο ποσό από το κρά-
τος, το οποίο θα κατευθύνεται στο δηµόσιο ίδρυµα που θα τον
δέχεται. Ο φοιτητής δεν θα υποχρεώνεται να αποφασίζει το
επαγγελµατικό του µέλλον στα δεκαπέντε του χρόνια, αλλά αρ-
γότερα, µέσα στο ίδιο το ίδρυµα. Αυτές είναι µερικές µόνο από
τις προτάσεις που έχουµε εµείς καταθέσει, για τις οποίες και δε-
σµευόµαστε.

Αλλά, τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χειρότερα απ’ όλα
είναι τα ηθικά βάρη που κληροδοτεί στους νέους αυτή η Κυβέρ-
νηση: Το βάρος των στρεβλών προτύπων. Αυτών των προτύπων,
που αναδείξατε τα τελευταία πέντε χρόνια. Το βάρος της γενι-
κευµένης πελατειακής λογικής και διαφθοράς, της διάβρωσης

αρχών, θεσµών και αξιών. Το βάρος των σκανδάλων, που διδά-
σκουν στους νέους ότι οι ισχυροί της εξουσίας, οι λεγόµενοι
«κολλητοί», µπορούν να πλουτίζουν, λεηλατώντας το δηµόσιο
χρήµα, αξιοποιώντας το σύστηµα προµηθειών και πολλά ακόµα.
Το βάρος της διαφθοράς, που αφήνει στους νέους µας το συ-
µπέρασµα ότι ο νόµος είναι το δίκιο του ισχυρού. Ότι οι µεγάλοι
και οι υποτακτικοί τους, µένουν πάντα ατιµώρητοι. Το πρότυπο
της διαφθοράς και της πελατειακής αντίληψης, που τους µαθαί-
νει ότι για να πετύχεις, δεν έχει σηµασία η σκληρή, συστηµατική,
µεθοδική δουλειά, αλλά η σχέση µε την εξουσία, η καλή γνώση
των τεχνικών της απάτης, η δήθεν µαγκιά της εξουσίας.

Ποιο είναι το κοινωνικό πρότυπο που δίνουµε σήµερα στους
νέους µας; Μαζί και το στρεβλό κοινωνικό καταναλωτικό πρό-
τυπο: ∆ανειζόµαστε, για να καταναλώνουµε. Και τι να κατανα-
λώνουµε; Η Κυβέρνηση έδειξε το δρόµο, µειώνοντας το τέλος
ταξινόµησης, µε τρόπο που ευνοούσε προκλητικά τις ξένες αυ-
τοκινητοβιοµηχανίες και τα ακριβά αυτοκίνητα.

Αποτέλεσµα; Το στοκ των µεγάλου κυβισµού, πολυτελών αυ-
τοκινήτων, ξεπούλησε µέσα σε ένα µήνα! Οι έχοντες έσπευσαν
να εκµεταλλευτούν την ευκαιρία που τους έδωσε η Κυβέρνηση,
η οποία µιλούσε για τόνωση της οικονοµίας. Μα, είναι τόνωση
της τσέπης των εχόντων, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας! Ωραία
ανάπτυξη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Εµείς, απέναντι στην ανοµία, απέναντι στην κατάρρευση

αρχών και αξιών, απέναντι σε ένα κράτος σπάταλο, πελατειακό,
απέναντι σε µία παράταξη που φυγοµαχεί, που αποχωρεί από τη
Βουλή, απαξιώνοντας και αυτόν ακόµα το θεσµό της ∆ηµοκρα-
τίας, χτίζουµε ένα σύγχρονο, δηµοκρατικό, παραγωγικό, επιτε-
λικό και αποκεντρωµένο κράτος.

Ναι, εµείς θα κάνουµε σωστό νοικοκυριό στην ελληνική οικο-
νοµία. Με ένα κράτος που σέβεται, που προστατεύει, που στη-
ρίζει, που εµπιστεύεται τον πολίτη. Με ένα πολιτικό σύστηµα
διαφάνειας, εµπιστοσύνης, αξιοκρατίας, λογοδοσίας, που υπε-
ρασπίζεται την αυτονοµία της πολιτικής. Που δεν επιτρέπει σε
λίγους ή ισχυρούς ή ολιγάρχες του πλούτου να κυβερνούν από
το παρασκήνιο. Με καθαρούς κανόνες για όλους. Από το δηµό-
σιο, στον επιχειρηµατία, στα κόµµατα, στα media. Καθαροί κα-
νόνες για µια δηµοκρατική αναγέννηση στη χώρα µας!

Καταλαβαίνω, όπως καταλαβαίνει ο κάθε Έλληνας, ότι η δική
σας αδυναµία να βάλετε νοικοκυριό στη χώρα, την αποδίδετε βε-
βαίως στο παρελθόν, στο ΠΑΣΟΚ, στη διεθνή κρίση, σε κάθε
άλλο, παρά στις δικές σας ευθύνες των πέντε ετών.

Όµως, ο πολίτης ζει και βιώνει αυτή την Κυβέρνηση, τα τελευ-
ταία πέντε χρόνια. Ξέρει ποιος είναι ο ένοχος. Και είναι η δική
σας, νεοσυντηρητική πολιτική. Και αυτή η πολιτική πρέπει να αλ-
λάξει. Και θα αλλάξει ριζικά, λαού θέλοντος, όταν ο λαός πάρει
το λόγο στις εθνικές εκλογές …

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
…που δεν θα αργήσουν, παρά την απεγνωσµένη προσπάθειά

σας να κρατηθείτε στην εξουσία µε κάθε τρόπο, µε την πόλωση,
µε τα ηµίµετρα προεκλογικής κοπής, µε τη σκανδαλολογία, αντί
της ουσιαστικής διαφάνειας και του ξεκαθαρίσµατος των πραγ-
µατικών σκανδάλων. Με το ανέκδοτο πια, κύριε Πρωθυπουργέ,
για τα περί «αλλαγών και µεταρρυθµίσεων» που ακούµε ότι κά-
νετε συνεχώς, αλλά δεν βλέπουµε ποτέ, πέρα από τη συνεχή
«επανίδρυση του κράτους». Με αυτά προσπαθείτε να γαντζω-
θείτε στην εξουσία.

Εύκολα περιγράψατε το τι γίνεται σήµερα, κύριε Πρωθυ-
πουργέ. Όµως, περιγράφοντάς το, περιγράψατε ταυτόχρονα τι
δεν κάνατε ο ίδιος. Τι δεν µπορείτε να κάνετε ο ίδιος για τη χώρα.
Αυτό έχετε αποδείξει, µε τις πολιτικές σας και τις πρακτικές της
Κυβέρνησης σας. Γι’ αυτό, τα µεγάλα λόγια δεν τα ακούει πια κα-
νείς. Γιατί διαψεύδονται από τα ίδια τα έργα.

Το δικό µας στρατηγικό σχέδιο είναι µία άλλη ανάπτυξη. Μια
«πράσινη ανάπτυξη», που δίνει όραµα προοπτικής στους νέους.
Αυτή η «πράσινη ανάπτυξη», κύριοι συνάδελφοι, προϋποθέτει τα
εξής στοιχεία: κρατικό σχεδιασµό µε διαφάνεια, µε χρηστή αξιο-
ποίηση του πλούτου και σεβασµό στον πλούτο του ελληνικού
λαού, και ισχυρή δηµόσια χρηµατοδότηση. Άγνωστες λέξεις για
τη Νέα ∆ηµοκρατία και την Κυβέρνηση της.

Γι’ αυτό, η χώρα πρέπει να γυρίσει σελίδα. Αρκετά δεινά µας
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έφερε η καταστροφική πενταετία της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αρκετά
βάρη στη νέα γενιά κληροδοτεί η Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι καιρός
να αλλάξουµε πορεία! Στις Ευρωεκλογές που έρχονται σε ένα
µήνα, αυτό το µήνυµα, το µήνυµα για µια άλλη πορεία, θα ακου-
στεί, και ηχηρά. Θα ακουστεί δυναµικά η βούληση του ελληνικού
λαού, για µια νέα πορεία ελπίδας και αισιοδοξίας για τη χώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρος Αλαβάνος.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς):
Κύριε Πρωθυπουργέ, χαίροµαι που σας βλέπω στο έδρανό σας,
γιατί µερικές φορές, όπως χθες, είχαµε την αίσθηση ότι η Νέα
∆ηµοκρατία είναι εξωκοινοβουλευτικό Κόµµα. Αλλά, θα έλεγα,
πέστε στους Βουλευτές σας ότι τελειώνει ο συναγερµός, ότι δεν
έχουµε ψηφοφορία σήµερα, γιατί ποτέ δεν είδα σε οµιλία σας
τόσους λίγους Βουλευτές, όσους είδα σήµερα.

Και επειδή εσείς βέβαια, όντως ήσασταν δικαιολογηµένος
απών –προσωπικά- θέλω να πω ότι εµείς ανησυχούµε για τη πα-
ρουσία σας στη Πράγα. Ανησυχούµε τη στιγµή που είδαµε ότι
υπήρξαν ηγέτες µεγάλων ευρωπαϊκών χωρών, όπως της Γαλλίας
και της Γερµανίας, οι οποίοι δεν ήθελαν να συµβάλουν σε µία σύ-
γκληση Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία θα µπο-
ρούσε να επιδεινώσει τις σχέσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε
τη Ρωσία. Και µε τον ίδιο τρόπο, αν θέλετε, ακόµα περισσότερο
ανησυχούµε για το γεγονός ότι υπάρχουν –µιλάµε για τη νεο-
λαία- Έλληνες στρατιώτες που συµµετέχουν στα γυµνάσια στη
Γεωργία. Για ποιο λόγο, όταν υπάρχει αυτή η κατακραυγή, όταν
έχει υπάρξει διάβηµα, αν θέλετε ειδοποίηση, προς το Υπουργείο
Εξωτερικών εκ µέρους της ρωσικής κυβέρνησης κι όταν ξέρουµε
ότι η Γεωργία έχει ένα καθεστώς ακραίου αυταρχισµού, τυχο-
διωκτικό το οποίο, απ’ ό,τι όλοι κατανοούν, έχει λίγες βδοµάδες
ή λίγους µήνες ζωής; Λυπούµαστε για όλα αυτά.

Εγώ, µε βάση αυτήν τη παρουσία σήµερα και την απουσία της
Νέας ∆ηµοκρατίας και επειδή µιλάµε για νέους, θα έρθω στο
πρώτο ζήτηµα, δηλαδή στην κρίση εµπιστοσύνης που υπάρχει
ανάµεσα στους πολιτικούς θεσµούς και τη νεολαία: την αποξέ-
νωση, την αποστασιοποίηση, την απογοήτευση, την εχθρότητα,
την αδιαφορία.

Θέλω να πω ότι ακούγονται οι λόγοι όλων µας σήµερα, όλων
των πολιτικών χώρων πάνω στα θέµατα της νεολαίας. Ξέρετε,
όµως, υπάρχει η γλώσσα η οποία πολλές φορές στη πολιτική γί-
νεται ξύλινη και υπάρχει και η γλώσσα των πράξεων. Σας λέω,
για παράδειγµα, ότι κινήσεις, πρωτοβουλίες που παίρνουµε σε
κοινοβουλευτικό επίπεδο λένε πάρα πολλά στους νέους. Όταν,
για παράδειγµα, η Νέα ∆ηµοκρατία σε µία ψηφοφορία που θα
µπορούσε να ήταν δύσκολη γι’ αυτήν, όπως ήταν η µυστική ψη-
φοφορία για την υπόθεση Παυλίδη 2, την κοπανάει, το µήνυµα
που βγαίνει στο µαθητή, όταν έχει να δώσει δύσκολες εξετάσεις,
είναι «κοπάνα την». Ή το µήνυµα που βγαίνει στο νέο εργαζό-
µενο, όταν θα θέλει να κάνει κάτι άλλο αντί να πάει στη δουλειά
του, είναι «κοπάνα την».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Θέλω να πω ότι και τα µηνύµατα τα οποία βγαίνουν µέσα από
τη λειτουργία αυτού του πολιτικού συστήµατος σήµερα είναι µη-
νύµατα απώθησης. Επί τόσους µήνες γίνονται σκάνδαλα.
Έχουµε ένα θεσµικό πλαίσιο το οποίο κάνει τη Βουλή δικαστή-
ριο. Συζητούµε συνεχώς σκάνδαλα και δεν βγαίνει κανένα απο-
τέλεσµα τη στιγµή που η οικογένεια έχει πρόβληµα µε το παιδί
από µικρό αν θα βρει παιδικό σταθµό, αν θα είναι δωρεάν ο παι-
δικός σταθµός, τι θα γίνει µε το σχολείο, όταν δεν είναι ολοή-
µερο το σχολείο τι θα γίνει, σε ποιο Γυµνάσιο-Λύκειο θα πάει.
Πώς θα τα βγάλει πέρα µε το φροντιστήριο, σε ποιο Πανεπιστή-
µιο θα µπει, µήπως πρέπει να φύγει έξω, µήπως πρέπει να πάει
στα Κέντρα Ελευθέρων Σπουδών στις παρόδους της Οµόνοιας,
ώστε το παιδί να έχει ένα χαρτί, όταν τελειώσει πού θα βρει απα-
σχόληση, τι έγιναν όλα αυτά τα πτυχία ή τα διδακτορικά που µά-
ζεψε κ.λπ.. Όλα αυτά τα ζητήµατα είναι ζητήµατα στα οποία
έπρεπε η πολιτική ζωή να δίνει απαντήσεις και να ασχολείται. Αντί

γι’ αυτά, ασχολιόµαστε µε όλα αυτά τα θέµατα.
Και ξαναλέω, ότι υπάρχουν µεγάλες ευθύνες και από τη Νέα

∆ηµοκρατία και από το ΠΑΣΟΚ, διότι υπάρχει ένα θεσµικό πλαί-
σιο σε σχέση µε τα ζητήµατα ποινικών ευθυνών, Υπουργών και
πρώην Υπουργών, το οποίο πρώτο και κυριότερο, δεν παραπέ-
µπει κανέναν διότι έχει αφεθεί στην κυβερνητική πλειοψηφία µε
βάση την τροποποίηση που έγινε συναινετικά από τις δύο δυνά-
µεις, να αποφασίζει και δεύτερον, απασχολεί συνεχώς τη Βουλή
µε το να µην έχει άλλα θέµατα να συζητήσει.

Με αυτήν την έννοια επαναλαµβάνουµε και θα θέλαµε µια το-
ποθέτηση από τους πολιτικούς, από τους επικεφαλής των Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων των διαφόρων κοµµάτων εδώ πέρα:
Ελάτε για τη νεολαία, για τους εργαζόµενους, για την ανάπτυξη,
για την αγροτική οικονοµία κ.λπ, να απαλλάξουµε τη Βουλή, να
πάρουµε αυτοδέσµευση για µια αυτόµατη πια διαδικασία, η
οποία να είναι εναρµονισµένη µε το Σύνταγµα, γρήγορη σύ-
γκληση της προκαταρκτικής επιτροπής και απευθείας, επαναπο-
µπή του φακέλου στα δικαστήρια, ώστε και αποτελέσµατα να
υπάρχουν και η Βουλή να µπορεί να δουλέψει.

Και εµείς θεωρούµε θετική την τοποθέτηση που έκανε χθες ο
κ. Σιούφας, αν θέλετε και σ’ αυτό θα θέλαµε µια τοποθέτηση. Μί-
λησε για συνάντηση των πολιτικών αρχηγών. ∆εν ξέρω αν χρει-
άζεται να γίνει συνάντηση. Τουλάχιστον να υπάρξει µια πρόταση
που να λύνει το θέµα. Και αν η πρόταση που κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ -που
είδαµε σε Βουλευτές διαφόρων κοµµάτων ότι βρήκε στήριξη- δεν
είναι καλή ή υπάρχει καλύτερη, ελάτε, κάντε µια άλλη πρόταση
για να απαλλαγούµε, για µπορέσουµε να δουλέψουµε. Και αυτό
νοµίζω ότι είναι ένα χαρακτηριστικό, αν θέλετε, της πολιτικής
ζωής. ∆ηλαδή, µόλις είδαµε -και υπάρχει, οφείλω να το οµολο-
γήσω- µια αναζωπύρωση του δικοµµατισµού, τα κεντρικά θέµατα
γύρω από τα οποία κινούταν η πολιτική ζωή και χωρίς κανένα
αποτέλεσµα, ήταν τα σκάνδαλα. Μόλις βλέπει κάποιος µια ανα-
ζωπύρωση, µια ενίσχυση του ρόλου της Αριστεράς -και θα έλεγα
εγώ ιδιαίτερα του ΣΥΡΙΖΑ- βλέπει κανείς µια περιστροφή της συ-
ζήτησης γύρω από πραγµατικά ζητήµατα, πολλά από τα οποία
είναι θέµατα της νεολαίας.

Αν θέλετε, η ίδια, ας το πούµε, η διαδικασία ενδυνάµωσης του
ΣΥΡΙΖΑ συνδέθηκε µε τους µεγάλους αγώνες που δώσαµε για
τους συµβασιούχους, στη µεγάλη τους πλειοψηφία νέοι. Συνδέ-
θηκε µε το κίνηµα για το άρθρο 16, που, είτε αρέσει είτε δεν αρέ-
σει, οι θέσεις οι δικές µας κ.λπ έφεραν τα θέµατα του
πανεπιστηµίου στο επίκεντρο. Συνδέθηκε µε το θέµα των κινη-
τοποιήσεων να σπάσουν τα τείχη στις ακτές της Αττικής, προ-
κειµένου απ’ αυτόν εδώ το χώρο των πέντε εκατοµµύριων να
µπορούν οι νέοι άνθρωποι, χωρίς να πληρώνουν, να αξιοποιούν
την ελληνική θάλασσα.

Ξαναλέω: Υπάρχει θέµα εµπιστοσύνης και αυτό πρέπει να σπά-
σει. Και πρέπει να σπάσει και µε αλλαγή της πολιτικής της ηµε-
ρήσιας διάταξης και µε µέτρα τα οποία θα παρθούν υπέρ την
νεολαίας.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι, αντί όλα αυτά τα χρόνια
της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας να έχουµε µία πολι-
τική η οποία να συµβάλλει στην ανάπτυξη των δικαιωµάτων, των
κατακτήσεων, ένα βήµα µπροστά, έστω και µικρό που έχουν οι
νέοι, στην πραγµατικότητα έχουµε µια οπισθοχώρηση. Αντί-
στοιχα στοιχεία είχαµε δει και κατά τη διάρκεια των διακυβερνή-
σεων του ΠΑΣΟΚ και θέλω να πω ότι είναι τεράστιο το βάρος,
είναι ασύλληπτο το βάρος που µπαίνει σήµερα σ’ ένα νέο άν-
θρωπο.

Παλιά, υπήρχε η συνήθεια, όταν γεννιέται ένα παιδί, εφόσον
υπήρχε η δυνατότητα, να του κάνουν δώρο ένα χρυσό σταυρό,
να του κάνουν δώρο ένα φλουρί, για το καλό.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αν ήταν αγόρι.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-

κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Σή-
µερα, όταν γεννιέται ένα παιδί στην Ελλάδα, φορτώνεται µε
συναλλαγµατικές που έχουν σχέση µε την κάλυψη του ελλείµ-
µατος, που έχουν σχέση µε την απόσβεση, την εξόφληση ενός
τεράστιου δηµόσιου χρέους που έχει δηµιουργηθεί, που έχουν
σχέση µε την κάλυψη των ελλειµµάτων των ασφαλιστικών τα-
µείων την οποία τους παραδίδουµε.

∆όθηκαν και σήµερα καινούργια στοιχεία: Μέσα σε συνθήκες
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κρίσης και δηµοσιονοµικής στενότητας 3,8 δισεκατοµµύρια ευρώ
είναι η εισφοροδιαφυγή, η οποία γίνεται ανεκτή συνειδητά, γίνε-
ται ανεκτή λόγω έλλειψης επιθεωρητών εργασίας στη χώρα µας.

Και απ’ αυτήν την άποψη, βλέπουµε ασφαλιστική κάλυψη, παι-
δεία, κοινωνικό κράτος, όλα αυτά σε σχέση µε τους νέους να οπι-
σθοχωρούν και να οδηγούν σε χειρότερες καταστάσεις. Και µε
αυτήν την έννοια, ας προβληµατιστούµε.

Όταν έχεις τη βία της φτώχειας, θα έχεις τη βία των φτωχών.
Όταν έχεις τη βία της ανεργίας, θα έχεις τη βία των ανέργων.
Όταν έχεις τη βία της σχολικής απόρριψης, θα έχεις τη βία των
παιδιών που γυρνούν στο δρόµο.

Ας αναρωτηθούµε, γιατί είναι γενικευµένο πια το φαινόµενο
ενός σηµαντικού τµήµατος της νεολαίας, να απαντάει µε βίαιες
ενέργειες ή και µε αυτοκαταστροφικές ακόµη ενέργειες στην κοι-
νωνία, στον αθλητισµό, στο σχολείο, στην οικογένεια, ακόµη και
στην πολιτική δράση. Και µε αυτήν την έννοια να συγκεντρώ-
σουµε το ενδιαφέρον στις πηγές αυτών των προβληµάτων, στα
κοινωνικά θερµοκήπια που δηµιουργούν τη βία, αντί να φέρνουµε
εδώ νοµοσχέδια για τις κουκούλες.

Το τρίτο σηµείο που θα ήθελα να αναφέρω είναι το θέµα της
κρίσης. Αναφέρατε το ζήτηµα της κρίσης και είναι ασφαλώς
υπαρκτό. Αλλά υπάρχει ένα ερώτηµα. Βλέπουµε µε την κρίση να
διαµορφώνονται δυσµενώς όλες οι συνθήκες σχετικά µε την ερ-
γασία, µε την εκπαίδευση των νέων, να µην υπάρχουν κονδύλια
για την παιδεία, να επιδεινώνονται οι εργασιακές σχέσεις κ.λπ.

Γιατί; Ποιος έκανε το αδίκηµα; Τι σχέση έχουν τα νέα παιδιά µε
το γεγονός ότι σε παγκόσµιο, σε ευρωπαϊκό, σε ελληνικό επί-
πεδο, στο όνοµα δήθεν της ελευθερίας της αγοράς, αναπτύχθη-
καν τα πιο πλεονεκτικά, τα πιο καταστροφικά, τα πιο τζογαδόρικα
συµφέροντα και συµπαρέσυραν -µε όλα αυτά τα ανύπαρκτα χαρ-
τιά και µε όλο αυτό το καζίνο το οποίο δηµιουργήθηκε ως οικο-
νοµία στην Ευρώπη και σε όλο τον κόσµο -όλες τις οικονοµίες;
Γιατί να πληρώσουν αυτοί; Για ποιο λόγο να πληρώσουν οι νέοι
άνθρωποι το τίµηµα;

Και πρέπει να δούµε εδώ ότι, όχι µόνο η καπιταλιστική παγκο-
σµιοποίηση έφερε αυτά τα αποτελέσµατα, αλλά ο κλονισµός της,
τον οποίο προσπαθεί µε κάθε τρόπο να ξεπεράσει και η διαδικα-
σία της προσπάθειάς της να τον ξεπεράσει, αντί να συνοδεύεται
από µεταµέλεια και αντί να γονατίζει µπροστά στις εικόνες και
να ζητάει συγγνώµη, έχει ανοίξει µία επιθετική διάθεση παρα-
πέρα αµφισβήτησης των δικαιωµάτων της νέας γενιάς. Και βλέ-
πουµε και στην Ελλάδα µια σειρά µέτρα που παίρνονται από
επιχειρήσεις, µια σειρά µέτρα που διατυπώνονται και διαφηµίζο-
νται από στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας, σε διάφορους κοινω-
νικούς φορείς, τα οποία καταργούν κατακτήσεις του εργατικού
κινήµατος.

Λένε ότι θα δουλεύεις τέσσερις ή πέντε ηµέρες, θα δουλεύεις
χωρίς ασφάλιση, θα δουλεύεις τρεις ώρες, θα δουλεύεις όπως
γουστάρουµε. Αυτός, λοιπόν, ο τρόπος απάντησης στην κρίση
δεν είναι αποδεκτός. Και αυτός είναι ένας από τους σοβαρούς
λόγους, γιατί δεν ζούµε σε µια εποχή άνθησης της παγκόσµιας
οικονοµίας, που η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν µπορεί
να ανταποκριθεί στις προκλήσεις που υπάρχουν στην Ελλάδα.

Θα έρθω στο τέταρτο σηµείο που θα ήθελα να αναφέρω και
που έχει σχέση µε την εξάρτηση των προβληµάτων της νεολαίας
από τις γενικές πολιτικές που ακολουθούµε. Οι γενικές πολιτικές
έχουν αντίκρισµα στην κατάσταση που αντιµετωπίζει η νεολαία.

Θα σας αναφέρω ένα παράδειγµα. Ήµουν προχθές στο Ηρά-
κλειο στην Κρήτη. Είδα αγροτικά, κτηνοτροφικά, στελέχη, αγρό-
τες, κτηνοτρόφους κ.λπ. Έρχονταν µ’ ένα ολόκληρο καράβι χίλια
πεντακόσια άτοµα, ειρηνικά, όπως και την πρώτη φορά να δια-
δηλώσουν για τις διεκδικήσεις τους. Οι διεκδικήσεις τους εντε-
λώς βάσιµες. Η αµπελουργία έχει καταρρεύσει, το λάδι
πουλήθηκε 1,8 ευρώ ή δεν πουλήθηκε καθόλου, η κτηνοτροφία
τους είναι σε αδιέξοδο και βέβαια, από την ηµερήσια διάταξη της
χώρας έλειπε το θέµα, γιατί ασχολιόµασταν εκείνη την ηµέρα µε
τη «SIEMENS», µε την υπόθεση Παυλίδη, δεν θυµάµαι ακριβώς.

Και σας ρωτάω, γιατί είναι ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα. Όταν
µέσα στις πόλεις έχουν δηµιουργηθεί ήδη στρατιές ανέργων,
πώς θα µπορέσουµε να κρατήσουµε τον κόσµο στην περιφέρεια;
Με ποιον τρόπο θα τον κρατήσουµε, όταν δεν υπάρχουν οι κα-
τάλληλες πολιτικές, όταν ακολουθούµε εντελώς απαράδεκτες

κατευθύνσεις;
Όσον αφορά σ’ αυτήν την υπόθεση των αυτοκινήτων υψηλού

κυβισµού ως το µοναδικό –µαζί µε τα 28.000.000.000 ευρώ-
ορατό µέτρο που πήρε σε οικονοµικό επίπεδο η Κυβέρνηση, σας
ερωτώ και ας απαντήσει ο κύριος Πρωθυπουργός, πόσες θέσεις
εργασίας δηµιουργήθηκαν απ’ αυτό το µέτρο; Ποιος ωφελήθηκε
απ’ αυτό το µέτρο; Γιατί δεν κινηθήκατε στην κατεύθυνση ανα-
πτυξιακών παρεµβάσεων στον αγροτικό τοµέα, στον τοµέα των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων, σε όλα αυτά τα ζητήµατα τα οποία
θα µπορούσαν να βελτιώσουν την κατάσταση της νεολαίας;

Έρχοµαι στο επόµενο σηµείο που σχετίζεται µε τις εργασιακές
σχέσεις. Ζούµε µία εποχή που όχι µόνο έχει κλείσει ένας κύκλος
επιδείνωσης των εργασιακών σχέσεων, αλλά στο όνοµα της κρί-
σης οξύνονται οι επιθέσεις οι οποίες γίνονται είτε από την εργο-
δοσία, είτε από την ίδια την Κυβέρνηση.

Είναι χαρακτηριστικό ότι το ποσοστό ανεργίας των νέων µέχρι
είκοσι εννέα χρονών, είναι διπλάσιο από το γενικό ποσοστό ανερ-
γίας. Και όχι µόνο αυτό, αλλά για να δούµε τον παραλογισµό του
συστήµατος, σας λέω ότι το µεγαλύτερο ποσοστό ανεργίας ανά-
µεσα στους νέους το έχουν οι πτυχιούχοι. Αυτό το λέω για να
δείτε ότι είναι ένα σύστηµα το οποίο σου λέει «µην αγαπήσεις τη
µόρφωση», «µη φας χρόνια και κόπο µες τη µόρφωση», «δεν πει-
ράζει αν δεν πάρεις πτυχίο», «τι σηµαίνει το διδακτορικό, το µε-
ταπτυχιακό, το µάστερ;». Εδώ, πιο εύκολα µπορείς να βρεις
δουλειά όσο λιγότερα, αν θέλετε, προσόντα έχεις. Και αυτόν τον
παραλογισµό του συστήµατος, τον βλέπει κάποιος σε ακραίο ση-
µείο να εκδηλώνεται πάνω στα θέµατα ανεργίας και εργασιακών
σχέσεων.

Προχθές πάλι, στο Ηράκλειο, επισκέφθηκα µία σειρά πολιτι-
στικών µνηµείων, από το Μουσείο του Ηρακλείου, τη Φαιστό, τη
Γόρτυνα και άλλα µέρη. Ένα πρόβληµα το οποίο υπάρχει εκεί
και παντού είναι –κύριε Παυλόπουλε, εσείς έχετε την ευθύνη και
προσωπικά γι’ αυτό- ότι µόλις δουλέψεις εικοσιτετράµηνο όταν
σε προσλάβουν, σε πετάνε από τον αρχαιολογικό χώρο, διότι
υπάρχει ο κίνδυνος της µονιµοποίησης.

Σκεφτείτε ένα σύστηµα το οποίο παίρνει κάποιον, τον καταρ-
τίζει, τον ειδικεύει, τον µαθαίνει να λειτουργεί µέσα στα πλαίσια
της οµάδας –και είναι ωραία η οµάδα που δουλεύει σ’ έναν αρ-
χαιολογικό χώρο- τον κάνει να αγαπήσει τον τόπο και τη δουλειά
του και µόλις κάνει αυτόν το µικρό κύκλο της γνωριµίας, στα δύο
χρόνια του λέει «σε πετάω διότι αλλιώς θα σε µονιµοποιήσω».

Μ’ αυτήν την έννοια, το δηµόσιο έχει γίνει ένας από τους χει-
ρότερους εργοδότες. Και µ’ αυτήν την έννοια, οφείλουµε να δώ-
σουµε λύσεις σε απαράδεκτα φαινόµενα, όπως είναι η ύπαρξη
των ενοικιαζοµένων εργαζοµένων, του «STAGE», αυτή η άγρια
εκµετάλλευση των νέων ανθρώπων, όπως είναι το θέµα των συµ-
βασιούχων. Και είτε το θέλετε, είτε δεν το θέλετε, θα ανοίξουν
πάλι τα δικαστήρια στις υποθέσεις των συµβασιούχων –µετά την
απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου- που είχατε καταργήσει
εσείς µαζί µε την ολοµέλεια του Αρείου Πάγου. Και για να διευ-
κολύνετε την κατάσταση και για τους ίδιους και για τη δικαιο-
σύνη, προχωρήστε άµεσα σε νοµοθετική λύση του προβλήµατος.

Το επόµενο σηµείο που θα ήθελα να αναφέρω είναι το θέµα
της παιδείας. Κεντρικό ζήτηµα σ’ όλη την πολιτική σας για την
παιδεία, κεντρικό θέµα των µεταρρυθµίσεων της Νέας ∆ηµο-
κρατίας –ρωτήστε, κάντε µία κοινωνική έρευνα- ήταν η νοµιµο-
ποίηση των κέντρων ελευθέρων σπουδών και η δυνατότητα που
δόθηκε σε διάφορες εταιρείες να ανοίξουν πανεπιστήµια µέσα
στη χώρα µας.

Ουδεµία προσπάθεια να βελτιωθεί η κατάσταση, να αυξηθούν
οι δαπάνες στον τοµέα της παιδείας! Ουδεµία προσπάθεια να γί-
νουν αλλαγές, οι οποίες δεν έχουν και κόστος, όπως είναι οι αλ-
λαγή του εξεταστικού συστήµατος, η ελεύθερη πρόσβαση στο
χώρο της ανώτατης εκπαίδευσης, η αυτονόµηση και ενίσχυση
του λυκείου!

Κανένα από αυτά τα ζητήµατα δεν είδαµε. Αυτό που είδαµε
είναι µία εκδικητική διάθεση της Κυβέρνησης απέναντι στο φοι-
τητικό κόσµο και απέναντι στην πανεπιστηµιακή κοινότητα. ∆ιότι
η πανεπιστηµιακή κοινότητα και ο φοιτητικός κόσµος ήταν αυτοί
που περισσότερο από κάθε άλλον όρθωσαν το ανάστηµά τους
απέναντι στις πολιτικές µεταρρυθµίσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας
πριν έρθει η κρίση και αντιληφθεί συνολικότερα, αν θέλετε, ο ελ-
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ληνικός λαός το πραγµατικό περιεχόµενο.
Είπαν ότι θα υπερασπιστούµε το δηµόσιο τοµέα, θα υπερα-

σπιστούµε το κοινωνικό κράτος, θα υπερασπιστούµε τη δηµόσια
και δωρεάν παιδεία. ∆εν είναι τα πάντα για να τα αξιοποιούν κερ-
δοσκοπικά οι επιχειρήσεις. Μπορεί το πανεπιστήµιο να είναι
εστία γνώσης, έρευνας, εστία διακίνησης των ιδεών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ)

Και αντί να δώσετε λύσεις, το αντιµετωπίσατε µ’ αυτόν τον
τρόπο. Προσπαθείτε µε κάθε τρόπο να το καταβαραθρώσετε και
ειλικρινά εγώ θέλω να ελπίζω ότι µέσα από την κατανόηση του
προβλήµατος που έχει υπάρξει, µετά τις φοιτητικές εκλογές, θα
µπορέσει να συγκροτηθεί, θα µπορέσει να υπάρχει κάθε φοιτη-
τικός σύλλογος σε κάθε σχολή και κάθε τµήµα. Θα µπορεί να
υπάρξει πάλι η Εθνική Φοιτητική Ένωση Ελλάδας, την οποία δεν
γνωρίζουν οι σηµερινοί φοιτητές, γιατί δεν είχαν την ευκαιρία να
τη γνωρίσουν και µόνο στα παραµύθια µπορεί να την ακούνε.

Αυτό σηµαίνει µια οργάνωση σε πανελλαδικό επίπεδο, η οποία
θα µπορεί να διαµορφώσει τη νοµιµότητα ολόκληρου του κινή-
µατος, για να «σπάσει» σήµερα αυτή η παραταξιακή παρουσία
της αυθαιρεσίας µέσα στα πανεπιστήµια που τα κάνει ανοχύ-
ρωτα απέναντι σ’ αυτούς που τα εχθρεύονται και κύρια αξιοποι-
ούν αυτήν την ευαίσθητη και δύσκολη υπόθεση της µεγάλης
δηµοκρατικής κατάκτησης του ασύλου.

Θα ήθελα να µιλήσω και για ένα άλλο σηµείο το οποίο έχει
σχέση µ’ ένα µεγάλο πρόβληµα της νεολαίας, τις ουσίες και την
εξάρτηση. Αυτό, λοιπόν, το θέµα θα έπρεπε να µας προβληµατί-
σει.

Και θα πω ξανά το εξής: Όταν µιλάµε για βία στη νεολαία, θα
πρέπει να ξέρουµε ότι χίλιοι πεντακόσιοι άνθρωποι έχασαν τη
ζωή τους πέρυσι από τα τροχαία, διακόσια πενήντα έχασαν τη
ζωή τους από αυτοκτονίες, εκατόν πενήντα που έχασαν τη ζωή
τους από εργατικά ατυχήµατα και εκατόν πενήντα περίπου που
έχασαν τη ζωή τους από χρήση ουσιών.

Θα πρέπει να δούµε αυτό το θέµα και να το δούµε µ’ ένα
πνεύµα αποφασιστικό, ώστε να σταµατήσει αυτή η µάστιγα που
στρέφεται ενάντια σε κάθε οικογένεια. Κάτι τέτοιο, όµως, ση-
µαίνει πολιτικές πρόληψης, πολιτικές παρέµβασης, θεραπευτι-
κές κοινότητες και όχι µόνο τιµωρία.

Και εδώ οφείλει να απαντήσει η Κυβέρνηση, δεδοµένου ότι
φέρνει στο νοµοσχέδιο για τη δικαιοσύνη µία διάταξη η οποία
λέει ότι όσοι έχουν καταδικαστεί για υποθέσεις ουσιών και εµπο-
ρίας ουσιών, θα έχουν ακριβώς την ίδια αντιµετώπιση που έχουν
οι άλλοι καταδικασµένοι, εγκληµατίες κ.λπ και στα 3/5 της ποινής
τους θα µπορεί να εξετάζεται η δυνατότητά τους να φύγουν από
τη φυλακή κλπ.

Εµείς ξέρουµε πόσο βαρύ πρόβληµα είναι ο «έµπορος» και
πόσο βαριές πρέπει να είναι οι ποινές στον επαγγελµατία
έµπορο, εξαιτίας της καταστροφής που προκαλεί. Όµως, όταν
υπάρχουν χιλιάδες νέοι οι οποίοι είναι στις φυλακές για χρήση
και οι οποίοι έχουν κατηγορηθεί –σωστά προφανώς από τις δι-
καστικές αποφάσεις- για εµπορία µιας µικρής ποσότητας ναρ-
κωτικών, δεν µπορούµε να καταλάβουµε γιατί αυτοί να έχουν
χειρότερη µοίρα από αυτόν ο οποίος κάνει επαγγελµατικά δο-
λοφονίες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)

∆εν σας λέω, αν θέλετε, να έχουν καλή µοίρα, αλλά σας λέω
να σκεφθούµε γιατί τραβιούνται τόσοι στις ουσίες και πώς πολ-
λοί που κάνουν χρήση ουσιών, γίνονται και «βαποράκια» και πώς
εµείς θα αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα. Πώς µπορούµε να εί-
µαστε πολύ αυστηροί στο θέµα της εµπορίας των ναρκωτικών,
αλλά την ίδια στιγµή να µπορούµε να κάνουµε παρεµβάσεις για
να απαλλάξουµε όλο αυτόν τον κόσµο;

Κλείνοντας, καταθέτω τις προτάσεις µας για τα θέµατα των
εργασιακών σχέσεων, ανεργίας, εκπαίδευσης κ.λπ στο χώρο της
νεολαίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρος Αλα-
βάνος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πιστεύουµε ότι για να υπάρξουν ουσιαστικές λύσεις, πρέπει
να υπάρξει αλλαγή του τοπίου. Θεωρούµε ότι η αναµέτρηση των
ευρωεκλογών δίνει τέτοια δυνατότητα να µιλήσει η νεολαία. Θέ-
λουµε να µιλήσει η νεολαία, να σπάσουµε αυτό το τείχος αδια-
φορίας, να ακούσει και να επιλέξει.

Θέλω να πω πως φοβάµαι ότι η κατάσταση σε σχέση µε τη νε-
ολαία επιδεινώνεται συνεχώς και θα επιδεινώνεται και θα έλεγα
ότι αυτό συµβαίνει από τη στιγµή που γεννιέται κάποιος. Βλέπετε
πως έγκυοι γυναίκες απολύονται, πριν καν ο νέος άνθρωπος εµ-
φανιστεί η ζωή. Ή βλέπετε το ρατσισµό από κούνια.

Υπάρχει, δηλαδή, η ανάγκη, κύριε Υπουργέ, όπως γίνεται σε
άλλες χώρες –ευρωπαϊκή χώρα είµαστε και εµείς- ένα παιδί να
γράφεται στο δηµοτολόγιο, να έχει ανθρώπινα δικαιώµατα, να
ενσωµατώνεται, να γίνεται και αυτός καλός µαθητής, να µην οδη-
γείται στη σκιά, στον υπόκοσµο και στην εγκληµατικότητα, ώστε
να µπορέσουµε να δώσουµε µια άλλη προοπτική και άλλους ορί-
ζοντες που νοµίζω ότι αξίζουν στη νέα γενιά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο Πρόεδρος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

Κύριε Πρόεδρε, να σας ζήσει και το δεύτερο εγγονάκι. Να είναι
καλότυχα και τα δυο σας τα εγγόνια, όπως και τα παιδιά όλου
του κόσµου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ξεκινήσω µε τρεις παρατηρήσεις. Η πρώτη παρατήρηση
είναι πως µου έκανε εντύπωση ότι όλοι οι αξιότιµοι πολιτικοί Αρ-
χηγοί έκαναν χρήση του χρόνου της δευτερολογίας στην πρω-
τολογία, που σηµαίνει ότι θα τελειώσουµε. ∆εν θα έχουµε
δευτερολογίες, γιατί ο χρόνος καλύφθηκε από την πρωτολογία
τους.

Αυτό είναι το ένα θέµα. Το δεύτερο είναι πως µου έκανε εντύ-
πωση πως όλοι οι πολιτικοί Αρχηγοί σήµερα φόρεσαν µαύρα.
Πενθούµε τη νεολαία; Γιατί και οι τέσσερις φόρεσαν µαύρα; Είναι
αισιόδοξη η νεολαία. Να φορέσουµε κάτι πιο ανοικτό. Γιατί όλοι
µαύρα σήµερα; Συνεννοηµένοι είσαστε;

Το τρίτο που θα ήθελα να πως είναι πως µου προξενεί εντύ-
πωση πως αυτή είναι η προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση µε
τους λιγότερους Βουλευτές στην Αίθουσα. Το θέµα δεν πουλάει;
Το θέµα δεν ενδιαφέρει; Για θυµηθείτε άλλες προ ηµερησίας δια-
τάξεως συζητήσεις που η Αίθουσα είναι γεµάτη. Πρέπει να µας
δηµιουργήσει το θέµα έναν προβληµατισµό. Τι γίνεται; Εµείς δεν
ενδιαφερόµαστε για τους νέους ή πιστεύουµε ότι οι νέοι δεν µας
ακούνε, έχουν βάλει κερί στα αφτιά, οπότε ό,τι και να τους πούµε
πάει χαµένο; Πιστεύω ότι οι νέοι ακούνε.

Ξέρετε, το εξαιρετικό γεγονός, κύριε Πρόεδρε, που πριν από
λίγο είχατε την καλοσύνη να αναφέρετε στο Σώµα, τη γέννηση
της εγγονής µου, µου δηµιουργεί µια τάση και όρεξη για φιλο-
σοφία. Βέβαια, θα µου πείτε µέσα στο σκουπιδοφάγο της στεί-
ρας καθηµερινότητας, όπου ζούµε, πού φιλοσοφία; Περιορίζοµαι,
λοιπόν, να πω κάποιες σκέψεις που δεν γίνονται καθηµερινά.

Αυτό το παιδί σε ποιο κόσµο έρχεται; Μοιραίως µου ήρθε η
σύγκριση µε τη δική µου περίοδο, τότε που γεννήθηκα µετά τα
πέτρινα χρόνια του πολέµου προς τον κατακτητή, της εσωτερι-
κής µας ανόητης φαγωµάρας, όπου προσπαθούσαµε να ξεκινή-
σουµε να κτίσουµε τη ζωή µας, να κτίσουµε ένα σπίτι στην
Αµφιθέα.

Θυµάµαι µάλιστα ότι εκείνη την εποχή, στη δεκαετία του ’50,
στην Αµφιθέα, δίπλα στην Αθήνα, υπήρχαν συµµαθητές µου που
ζούσαν µέσα στις σπηλιές. Στους λόφους είχαν σπηλιές και είχαν
µια κουρελού για πόρτα. Εκεί πηγαίναµε και διαβάζαµε κ.λπ. Σε
αυτές τις συνθήκες µεγαλώσαµε. Άγριες συνθήκες. Πολύ άγριες
συνθήκες.

Θυµάµαι ότι επειδή ο Σπύρος ήταν µεγάλος και πήγε νωρίς
εθελοντής, ο πατέρας µου µε έζεψε στο γαλατάδικο και στο σα-
νοπωλείο σε ηλικία δέκα ετών και έµαθα τη ζωή. Πάνω στις
ρόδες ενός ποδήλατου έµαθα τι σηµαίνει ζωή και δυσκολία.

Σήµερα τα παιδιά που γεννιούνται µε τα computers, το internet,
τα κινητά τηλέφωνα πόσο θα µπορέσουν να µάθουν τη ζωή,
όπως τη µάθαµε κάποιοι τυχεροί που δεν γεννηθήκαµε µέσα στα
σατέν µε γαλλίδα, νταντά και πιάνο; Πώς θα τη µάθουν τη ζωή;
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Πράγµατι η τεχνολογία είναι ένα σηµαντικό κεφάλαιο, όµως
είναι και απορριπτικό να έχετε υπ’ όψιν σας. Μαθαίνουµε τα παι-
διά στην εύκολη λύση, τακ, τακ, τακ, στο κουµπί. Πού είναι η
έρευνα, να ψάξει να βρει; Θυµάστε µία καθίζηση που είχαµε στις
νοηµατικές διαδροµές όταν βγήκαν τα κοµπιουτεράκια; Που κά-
ποτε κάναµε πολλαπλασιασµό µε κλάσµα δευτερολέπτου και ξε-
χάσαµε τον πολλαπλασιασµό και αν δεν µας πει το κοµπουτεράκι
πόσο κάνει επτά επί οκτώ ίσον πενήντα έξι, δεν το ξέρουµε
απέξω;

Το κοµπιούτερ, λοιπόν, και το internet ναι µεν φέρνουν νέες
παραστάσεις, νέες εικόνες, µία µεγάλη ποσότητα γνώσεων, αλλά
αφαιρεί τη δυνατότητα της προσωπικής έρευνας και αυτό είναι
το ζητούµενο.

Έρχοµαι, λοιπόν, να µιλήσω για τον νέο του σήµερα, γι’ αυτόν
που είναι είκοσι ετών. Γι’ αυτόν µιλάµε. Άκουσα µύδρους από τη
µία πλευρά προς την άλλη. Εγώ λόγω του θέµατος δεν θα χρη-
σιµοποιήσω το µυδραλιοβόλο. ∆εν θέλω να κτυπήσω κανέναν.
Θέλω να µιλήσω µε τη γλώσσα που θα ήθελε να ακούσει ένας
νέος, πιστεύω εγώ.

Πρώτα, πρώτα το παιδί που είναι είκοσι ετών, γεννήθηκε το
1989. Το 1989, λοιπόν, το πρώτο πράγµα που γινόταν δίπλα του
και απασχολούσε την οικογένειά του, είναι πως τα δύο άκρα της
πολιτικής ζωής βρήκαν κοινό τόπο για να κλείσουν φυλακή τον
ηγέτη της προηγούµενης δεκαετίας. Αυτό ήταν το πρώτο µή-
νυµα. Ξεκίνηµα, γέννα, εκείνη τη χρονιά, το θέµα ήταν πώς θα
κλείσουµε τον πολιτικό µας αντίπαλο στη φυλακή.

Περνάει ο πρώτος ο χρόνος, έρχεται ο δεύτερος χρόνος. Στον
τρίτο χρόνο που το παιδί µεγαλώνει και γίνεται τριών χρονών δια-
πιστώνει ότι γίνονται οι µεγάλες λοβιτούρες, ότι για να πουλη-
θούν τα «ΤΣΙΜΕΝΤΑ ΧΑΛΚΙ∆ΟΣ» τα «πιάσανε» κάποιοι. Αυτό ήταν
το µήνυµα.

Την επόµενη χρονιά βλέπει να γίνει µία τυµβωρυχία στο κρε-
βάτι του πόνου του Αρχηγού του κόµµατος που είχε ξανακερδί-
σει τις εκλογές, βαριά άρρωστος, για το ποιος θα πάρει την
καρέκλα. Μονοµαχίες στην εντατική µονάδα.

Την άλλη χρονιά το παιδί που είναι µόλις έξι, επτά ετών βλέπει
τη µεγάλη ενδοτικότητα στα Ίµια. Βλέπει να µας αφαιρούν ένα
κοµµάτι γης ελληνικό, να µας το παίρνουν και εµείς αντί να αντι-
δράσουµε, αυτό το παιδί, αυτό µαθαίνει, λέµε ζήτω ο Αµερικάνος
σ’ αυτήν την Αίθουσα. Ζήτω τι; Μας έδωσε τίποτα ο Αµερικάνος;
Μήπως µας έδωσε την Ανατολική Θράκη, µήπως µας έδωσε την
Τένεδο; Όχι, µας πήρε ένα νησί. Ζήτω είπαµε εµείς εδώ µέσα.
Αυτά είναι τα µαθήµατα που πήρε το παιδί και είναι µόλις επτά
ετών.

Το παιδί ενθαρρύνεται όταν έγινε, κύριε Υπουργέ, οκτώ ετών,
ότι ένας άνθρωπος σαράντα δύο ετών αναλαµβάνει την ηγεσία
ενός µεγάλου κόµµατος και ότι επιτέλους κάποια πράγµατα θα
αλλάξει από τη γερουσία η οποία µέχρι τότε κυβερνούσε τα κόµ-
µατα. Και τι είδε το παιδί αυτό; Είδε να εξαντλείται µέσα στη δε-
καετία αυτό το κεφάλαιο και σήµερα να είναι σχεδόν στα
αζήτητα, όχι του λαού αλλά της ίδιας της Κοινοβουλευτικής του
Οµάδος.

Τι είδε αυτό το παιδί µόλις έγινε δέκα ετών; Όταν έγινε δέκα
ετών το παιδί αυτό είδε τη λεηλασία του Χρηµατιστηρίου. Είδε
τον πατέρα του να πτωχεύει, είδε το φίλο του πατέρα του να αυ-
τοκτονεί. Αυτό είδε το παιδί όταν έγινε δέκα ετών. Ένα παιδί που
γεννήθηκε µέσα στη λιτότητα, µία λιτότητα που θεσπίστηκε από
το 1985, σας θυµίζω. Και διαπιστώνει το παιδί σε ηλικία δέκα
ετών ότι τεράστια κεφάλαια αλλάζουν τσέπες και από τους πολ-
λούς πάνε στους λίγους και ότι ανάµεσα σ’ αυτούς είναι και πο-
λιτικοί. Αυτό έµαθε το παιδί σε ηλικία δέκα ετών και έµαθε το
παιδί ότι την «περάσανε», ότι παρ’ ότι εκλάπησαν του κόσµου τα
λεφτά, στην κυριολεξία η έννοια, όχι µεταφορικά, του κόσµου τα
λεφτά, κανείς δεν πήγε στη φυλακή, γιατί εδώ µέσα µπορέσαµε
και περάσαµε κοινοβουλευτικά τη διάθεση να πάµε σε περαιτέρω
έρευνα! Αυτά µόλις το 2000.

Το 2001 διαπιστώνει το παιδί ότι πρέπει να σφίξει και άλλο το
ζωνάρι για να µπούµε στη µεγάλη Ευρώπη, τη µεγάλη ελπίδα.
Τώρα, βέβαια κατά πόσο είναι µεγάλη ελπίδα ή µεγάλη καται-
γίδα, είναι ένα θέµα που το διαπιστώνει τώρα, µερικά χρόνια

µετά.
Και ερχόµαστε στους Ολυµπιακούς Αγώνες και το παιδί έχει

µία ανάταση, είναι πλέον δεκαπέντε ετών, συνειδητοποιηµένο και
σου λέει, η καλή στιγµή για την Ελλάδα, η καλή στιγµή να
αντλήσω και εγώ παραδείγµατα. Και τι διαπιστώνει; Τα ινδάλµατά
του πήγαν και πήραν ντόπινγκ. Τα ινδάλµατά του, αυτά που είχε
πιστέψει, αυτά που είδε µε χρυσά µετάλλια, είδε ότι έπαιρναν
αναβολικά.

Έµαθε, λοιπόν, το παιδί σε ηλικία δεκαπέντε ετών ότι τίποτα
δεν κερδίζεται αν δεν πας να πάρεις τη «ντόπα». Αυτό είναι το
ίδιο παιδί που το βράδυ στην τηλεόραση βλέπει σ’ αυτήν την ηλι-
κία ότι για να µπορέσει να ρίξει την ωραία, στην ορολογία τους
«γκοµενίτσα», πρέπει να πιει τρία ουίσκι «CUTTY SARK» ή ξέρω
εγώ «DEWARS», ότι αυτός είναι ο τρόπος. Μαθαίνει αυτό το παιδί
ότι για να µπορέσει να επιβιώσει είναι περιττός ο διάλογος και
ότι πρέπει να ανοίγει το κεφάλι του αλλουνού επειδή ο ένας είναι
ολυµπιακός και ο άλλος είναι παναθηναϊκός. Έτσι µεγαλώνει
αυτό το παιδί, αυτή είναι η αλήθεια.

Και φθάνει στο 2006 αυτό το παιδί και ακούει για τις υποκλο-
πές, ακούει ότι το κράτος του δεν είναι σοβαρό, ακούει ότι κά-
ποιος παρακολουθούσε τον Πρωθυπουργό του, τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, τον Αρχηγό των µυστικών υπηρεσιών. Και δια-
πιστώνει ότι αυτό µπήκε στο αρχείο γιατί δεν µπόρεσε, ήταν ανί-
κανη η πολιτεία να του πει ποιος παρακολουθούσε. Μπήκε στο
αρχείο λες και δεν έγιναν υποκλοπές.

Αυτό το παιδί µεγαλώνει και µαθαίνει τα κόλπα µε τα οµόλογα
ότι κάποιοι πήγαν να πάρουν του πατέρα του και του παππού του
τα λεφτά από το ασφαλιστικό ταµείο για να κάνουν business, να
οικονοµήσουν. Και πάλι δεν πήγε κανείς φυλακή. Αυτό διαπι-
στώνει αυτό το παιδί.

Και προχωράει ο χρόνος και έρχεται στο 2007. Κι αυτό το παιδί
που παίρνει µαθήµατα από την κοινωνία διαπιστώνει ότι η µισή
Εκκλησία είναι σάπια. Ακούει για µήνες ολόκληρους για οµοφυ-
λόφιλους µητροπολίτες, για κλέφτες µητροπολίτες, µητροπολί-
τες οι οποίοι καθαιρούνται και πάνε φυλακή. Αυτά είναι τα
µηνύµατα που παίρνει.

Και η επόµενη χρονιά ήταν η καλύτερη. Το παιδί έχει γίνει
πλέον είκοσι ετών και παρακολουθεί έναν Πρωθυπουργό ανή-
µπορο στη Θεσσαλονίκη να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα που
έχουν σωρευτεί, αυτά τα οποία ακούγονται για δύο κορυφαίες
επιλογές του. Και τους καλύπτει. Και βλέπει, λοιπόν, τον ίδιο
Πρωθυπουργό να στριµώχνεται και ύστερα από µια εβδοµάδα
και ένα µήνα να τους διώχνει. Ακούει, λοιπόν, ότι οι Υπουργοί τα
«πιάνουν». Αυτό ακούει, αυτό διαβάζει, αυτό βλέπει στην τηλεό-
ραση, αυτό στο δικό του µέσο ενηµέρωσης, που είναι τα blogs,
ότι τα «έπιασε» στο Βατοπέδι µία οµάδα, τα έπιασε µια άλλη
οµάδα στη «SIEMENS» και από τα δύο κόµµατα, τουλάχιστον, τα
«έπιασε» ένας Υπουργός για τις άγονες γραµµές. Αυτά ακούει.
Και βλέπει ότι εµείς εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα µόνο την τελευ-
ταία εβδοµάδα αφιερώσαµε τριάντα ώρες γι’ αυτήν την ιστορία
και γι’ αυτόν το νέο άνθρωπο που έχει αγωνία, προβλήµατα, ερω-
τήµατα, αφιερώσαµε σήµερα µόνο δυόµισι ώρες. Κάτι σαν «ξε-
πέτα» στη δική τους γλώσσα. Ενώ «φάγαµε» εκατό ώρες τον
τελευταίο µήνα σε επιτροπές και ολοµέλειες για όλα αυτά τα θέ-
µατα και ενώ ακούει και ενώ βλέπει και ενώ διαβάζει στις πρώτες
σελίδες, στα κεντρικά δελτία ειδήσεων, ότι κανένας δεν πάει
µέσα. Το σταµατάνε το θέµα εκεί οι Βουλευτές.

Μη νοµίζετε ότι ο νέος των είκοσι ετών, των δεκαεννέα ετών
διυλίζει ποια είναι η θέση του ΚΚΕ, του ΣΥΡΙΖΑ, του ΠΑΣΟΚ, της
Νέας ∆ηµοκρατίας. «Το κουκούλωσαν» σου λέει. Θέλει µια πε-
ραιτέρω έρευνα και νοηµατική διαδροµή για να καταλάβει ο
άλλος ποια είναι η θέση του ενός ή του άλλου κόµµατος. «Τα
κουκούλωσαν µωρέ εκεί µέσα» και αρχίζει η απαξία του πολιτικού
κόσµου. Και γ’ αυτό σήµερα στις δηµοσκοπήσεις που γίνονται, εί-
µαστε τελευταίοι. Συναγωνιζόµαστε την τελευταία θέση µαζί µε
το συνδικαλισµό. Και δεν είναι ούτε προς τιµή των κοµµάτων,
αλλά ούτε και προς τιµή του συνδικαλισµού αυτό. Αυτά λέει ο
νέος.

Και πού θα πάει ο νέος όταν βλέπει, λοιπόν, όλοι να τα «παίρ-
νουν» ή τουλάχιστον, να γράφεται και να µη διαψεύδεται ότι όλοι
τα «παίρνουν», όταν ακούει τις τελευταίες δύο µέρες τους πρω-
ταγωνιστές της πολιτικής µας ζωής να µιλάει ο ένας τόσο απα-
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ξιωτικά για τον άλλον που δεν συµβαίνει ούτε στην πλέον κακό-
φηµη περιοχή της Αθήνας; Παρακολουθείστε σας παρακαλώ τι
ελέχθη το προηγούµενο σαββατοκύριακο. Ο ένας εναντίον του
άλλου. Αυτά είναι τα µηνύµατα που παίρνει ο νέος. Τι θα κάνει,
λοιπόν; Θα πάει στα Εξάρχεια. Η µία λύση είναι αυτή. Και άµα
πάει στα Εξάρχεια, από εκεί και πέρα αρχίζει η άλλη διαδικασία,
την οποία όλοι λίγο ή πολύ αντιλαµβανόµαστε. Πώς θα το συµ-
µαζέψουµε;

Αν δεν πάει στα Εξάρχεια και επειδή του έχουµε φτιάξει εµείς
έναν τέτοιο κόσµο ταξικό κάθετα και επειδή ο πατέρας του είναι
άνεργος οκτώ χρόνια και επειδή και αυτός θέλει να «πιάσει» µια
κοπελίτσα η οποία όµως όπως και να το κάνουµε έχει γαλουχη-
θεί από την τηλεόραση µε πρότυπα θα πάει µε το νεαρό που έχει
την «PORCHE», αυτό το παιδί προσπαθεί να αντεπεξέλθει, αγω-
νίζεται, είναι καλών προαιρέσεων, έχει καλό DNA από το σπίτι
του, αλλά είναι τέτοια η πίεση που του δηµιουργείται µέσα από
αυτήν την κοινωνία, που πάει στον έµπορο ναρκωτικών. Γι’ αυτό
έχουµε δύο χιλιάδες νεκρούς το χρόνο.

Και εµείς πάλι που έχουµε ανάγκη, έχουµε δηµογραφικό πρό-
βληµα, δεν έχουµε παιδιά, το βλέπετε σε κάθε Σώµα και λιγότερα
παιδιά καλούνται, ευχερώς σκοτώνουµε καµµιά χιλιάδα παιδιά
και αν ήταν εδώ ο Άρης ο Σταθάκης θα σας το έλεγε. Γιατί τα
σκοτώνουµε; Τα δικά µας τα παιδιά είναι οι χειρότεροι οδηγοί
της Ευρώπης; Είναι βλάκες; Είναι χειρότερα τα αυτοκίνητα; Όχι!
Γιατί όταν παραλαµβάνετε, κύριε Υπουργέ, τους δρόµους, ο µη-
χανικός που στέλνετε τα «πιάνει» και δεν εξετάζει µε την πρέ-
πουσα και δέουσα προσοχή την κατάσταση του οδοστρώµατος
και σκοτώνεται το παιδί.

Και σας καλώ: Τυχαίως πηγαίνετε να βρείτε πέντε οδοστρώ-
µατα, όχι όλα, αλλά κάποια. Και πηγαίνετε να κάνετε µια σύ-
γκριση µε τα ίδια οδοστρώµατα στη Γερµανία. Θα δείτε διαφορά
και θα καταλάβετε γιατί σκοτώνεται το παιδί µας. Σκοτώνεται το
παιδί µας επειδή κάποιος επίορκος και αδίστακτος κάνει τα
«στραβά» µάτια σ’ έναν κατασκευαστή που δεν βάζει τα πλέον
κατάλληλα υλικά µε την πλέον κατάλληλη µέθοδο και σκοτώνο-
νται τα παιδιά µας. Ή είναι ψέµατα; Ποια πρότυπα δίνει η τηλεό-
ραση;

Εγώ δεν είµαι εχθρός των οµοφυλοφίλων και ούτε µπορεί να
είναι εχθρός της κοινωνίας ο οµοφυλόφιλος. Για όνοµα του
Θεού! Όµως, είναι άλλο αυτό και άλλο η τηλεόραση να διδάσκει
ότι αν δεν είσαι οµοφυλόφιλος δεν πηγαίνεις µπροστά στη ζωή!
Ή δεν είναι έτσι; ∆ιαφωνείτε ότι βγαίνει αυτό; Αυτά είναι τα µη-
νύµατα που δίνουµε.

Άκουσα µία κυρία πριν από τέσσερα χρόνια που έλεγε στη τη-
λεόραση σε γνωστό δηµοσιογράφο ότι «πιάνω» από τη βίζιτα –
προσέξτε µήνυµα για να ακούσει το παιδί- 1.500 ευρώ. Το ακούει
η κόρη ενός φίλου ταξιτζή, η οποία ήθελε να δώσει εξετάσεις.
Του λέει τι λες βρε µπαµπά; Αυτά που βγάζεις σ’ ένα µήνα, η
άλλη τα βγάζει σε µια µέρα! Και ήρθε ο άνθρωπος τρελαµένος!
Ήρθε µε εγκεφαλικό και µου λέει αυτό µου είπε το παιδί. ∆εν
είπε όµως κανείς στο παιδί ότι αυτή η κυρία που διαφήµιζε τη βί-
ζιτά της, µετά από τρία χρόνια πέθανε από AIDS!

Πριν από δυο-τρία χρόνια, µια οµάδα είχε κερδίσει το πρωτά-
θληµα και έκανε µια εκδήλωση σε παραλιακό κέντρο, που δεν το
ονοµάζω, από τα γνωστότερα. Ο γιός µου γνωστός αθλητικο-
γράφος, µου λέει µπαµπά έλα προς τα εκεί. Είχα µια οµιλία και
κατά τη 1.30’ πήγα. Ήταν µερικοί άνθρωποι, παρακολουθούσα
τι γινόταν εκεί, έβλεπα κοριτσάκια δεκαέξι, δεκαεπτά, δεκαοκτώ
ετών πάνω στα τραπέζια και µε µια ευκολία οι άλλοι έλεγαν «θα
χτυπήσω αυτό», λες και ήταν κοτσύφι! Πράγµατι γινόταν το παι-
χνίδι µ’ ένα ποτήρι ουίσκι, οπότε λέω, εδώ θα λειτουργήσω δη-
µοσιογραφικά και έκατσα ως τις 5.00’ η ώρα που έφυγα. Αυτά
τα δεκαεξάρικα, δεκαεπτάρικα έµπαιναν σε PORCHE και GRAND
CHEROKEE και MERCEDES και πήγαιναν! Πού πήγαιναν µε τον
σαρανταπεντάρη; Πήγαιναν για να πάρουν το χιλιάρικο! Και ξέ-
ρετε ποιο είναι το έγκληµα; Ότι θα γυρίσει το κοριτσάκι αυτό
9.00’, 10.00’ η ώρα και ο πατέρας του επειδή είναι άνεργος πέντε
χρόνια, θα κάνει πως δεν καταλαβαίνει από πού του πάει το χι-
λιάρικο! Εκπορνεύουµε τα παιδιά µας γιατί αυτή είναι η κοινωνία
που χτίσαµε, να πηγαίνουν προς τα εκεί! Πονάει και ενοχλεί και
τσούζει η αλήθεια αλλά είναι η αλήθεια.

Είµαστε έτοιµοι, λοιπόν, όλοι εµείς να κάνουµε κάτι για να τα
ταράξουµε όλα αυτά; Είναι δυνατόν; Το φαντάζεσαι να είσαι
φτωχιά οικογένεια από το Πέραµα, να µένεις σε δυο δωµατιάκια
µε τέσσερα άτοµα και να θέλει το παιδί φροντιστήριο; Πώς; Ή
δεν ξέρετε ότι το φροντιστήριο κοστίζει όσο παίρνει ένας µε-
σαίος υπάλληλος το µήνα; Πώς θα ανταγωνιστεί το παιδί εκεί-
νου που µένει στην Εκάλη της ίδιας ηλικίας που κάνει τέσσερα
ιδιαίτερα µαθήµατα µε τέσσερις καθηγητές και πάει και στο φρο-
ντιστήριο; Από την ίδια αφετηρία θα ξεκινήσουν για τις πανελ-
λήνιες εξετάσεις; Ή είναι ψέµατα;

Είναι δυνατόν σήµερα, αυτήν την εποχή, να λέµε «πρόβληµα»
τα ιδιωτικά πανεπιστήµια; Τι µας ενοχλεί να γίνουν; Ίσα-ίσα που
στα ιδιωτικά πανεπιστήµια θα πάει το παιδί της Εκάλης -και θα
κάνει χώρο για να µπει το παιδί από το Πέραµα- και θα σταµατή-
σουν τα φροντιστήρια, αυτός ο µεγάλος νταλκάς κάθε οικογέ-
νειας. Και µπαίνουµε στη λογική: δεν δίνουµε στο παιδί το
δικαίωµα της επιλογής; ∆ίνουµε στο παιδί των δεκαοκτώ ετών το
δικαίωµα να ψηφίζει. Το δικαίωµα της επιλογής σε ποιο σχολείο
να πάει δεν του το δίνουµε; Είναι µερικά πράγµατα, τα οποία οι
νέοι τα έχουν ξεπεράσει. Κάποιοι εδώ µέσα δεν τα έχουν ξεπε-
ράσει κάτω από κάποιες αγκυλώσεις του παρελθόντος.

Πρέπει να βρούµε λύσεις για τα ναρκωτικά. Συµφωνώ απόλυτα
µε τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ που
είπε κάτι για τα ναρκωτικά. Το θύµα δεν είναι εχθρός της κοινω-
νίας, είναι ο ήρωας που έπεσε

-µιλάµε για έναν ακήρυχτο πόλεµο που µας κάνουν µε τα ναρ-
κωτικά- είναι τραυµατίας πολέµου. Θα περιθάλψεις τον τραυµα-
τία πολέµου και δεν θα πάει στον έµπορο να πάρει ναρκωτικά.
Θα τον στείλουµε στο νοσοκοµείο που θα οργανώσουµε εµείς,
για να πάρει τη δόση που πρέπει από γιατρό, µέχρι να βρούµε
τον τρόπο της απεξάρτησης. Γιατί αν θα πάει στον έµπορο, θα
εκπορνευτεί το παιδί, θα κλέψει το παιδί και το χάνεις τελείως.
Και στο παιδί δεν θα επιβάλουµε ποινές, δεν είναι εχθρός µας.
Θα επιβάλουµε όµως σκληρές ποινές στον έµπορο. Για όνοµα
του Θεού, κύριε Υπουργέ της ∆ικαιοσύνης, ευτυχώς που απο-
σύρατε µέτρα επιείκειας υπέρ των εµπόρων ναρκωτικών, των δο-
λοφόνων των παιδιών µας, των δολοφόνων των παιδιών της
διπλανής πόρτας και ενδεχοµένως αύριο των δικών µας. Να επι-
βληθούν αυστηρότερες ποινές στον έµπορο ναρκωτικών. Καµ-
µία ποινική διαδικασία εναντίον του θύµατος, ο οποίος είναι
τραυµατίας αυτού του ακήρυχτου πολέµου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)

Αυτή είναι η δική µας θέση. Και, βεβαίως, επειδή δεν µπορώ,
κύριε Πρόεδρε του Σώµατος να είµαι αντίθετος στην εντολή «δά-
σκαλε που δίδασκες και λόγια δεν εκράτεις», εγώ δεν θα κάνω
τώρα τη δευτερολογία µου, θα την κάνω µετά και σταµατώ στο
χρόνο που µου έχετε δώσει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα µαθήτριες και µαθητές και δύο
συνοδοί-δάσκαλοι από το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κάτω Αχαΐας.

Καλωσορίζουµε τα παιδιά στη Βουλή των Ελλήνων και ευχό-
µαστε καλή πρόοδο και να είναι καλότυχα.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιθυµώ να σας κάνω την κά-

τωθι ανακοίνωση: Πριν από λίγο µε επισκέφθηκε στο γραφείο
µου ο συνάδελφος Βουλευτής και πρώην Υπουργός κ. Χρίστος
Βερελής και µε επιστολή του µου γνωρίζει ότι παραιτείται από
Βουλευτής.

Θα εφαρµοστούν τα προβλεπόµενα από το Σύνταγµα και τον
Κανονισµό της Βουλής.

Ευχόµαστε η απόφασή του αυτή να είναι η σωστή, τη σεβό-
µαστε, και ευχόµαστε να ξαναγυρίσει σύντοµα κοντά µας.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙ-
ΟΥΦΑΣ καταθέτει για τα Πρακτικά της Βουλής την προαναφερ-
θείσα επιστολή του κ. Βερελή, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο Υπουργός
Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Γιάννης Παπαθανασίου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν µου ζητούσε σή-
µερα κάποιος να κατονοµάσω µία από τις βαθύτερες και -να µου
επιτρέψετε- πιο ύπουλες κοινωνικές συνέπειες της παγκόσµιας
οικονοµικής κρίσης, θα έλεγα ότι είναι η ανασφάλεια και η απαι-
σιοδοξία που προκαλεί στους νέους ανθρώπους. Γιατί δεν είναι
µόνο η οικονοµική και η εργασιακή αβεβαιότητα που βιώνουν σή-
µερα οι νέοι σε όλον τον κόσµο, είναι, κυρίως, η απογοήτευση
από τα σφάλµατα και τις παραλείψεις της δικής µας γενιάς, από
το γεγονός ότι κτίσαµε ένα παγκόσµιο οικονοµικό σύστηµα που
έφθασε να λειτουργεί χωρίς κανόνες και αξίες, ένα σύστηµα που
βρέθηκε στο χείλος της κατάρρευσης και που σήµερα τους κάνει
να προβληµατίζονται περισσότερο από ποτέ για το µέλλον τους.

Είναι, λοιπόν, διπλή απέναντι στους νέους η υποχρέωση και η
ευθύνη µας, η ευθύνη όλων των κυβερνήσεων, όλων των πολιτι-
κών κοµµάτων, αλλά και των κοινωνικών και επιχειρηµατικών
εταίρων, να περιορίσουµε τις επιπτώσεις από αυτήν την κρίση.

Πρέπει να συνειδητοποιήσουµε και να διορθώσουµε τις αδυ-
ναµίες µας και να δηµιουργήσουµε τα θεµέλια για ένα αύριο στο
οποίο οι νέοι θα έχουν όχι µόνο το δικαίωµα αλλά και τη δυνα-
τότητα να δηµιουργούν, να παράγουν, να υλοποιούν τα όνειρά
τους. Αυτή ακριβώς η ευθύνη είναι που καθοδηγεί σήµερα τις
επιλογές και την πολιτική µας.

Σε µία κρίσιµη εποχή για το µέλλον του τόπου η Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει επιλέξει το δρόµο της ευθύνης και
των αποφάσεων. Είναι αποφάσεις που µειώνουν τις συνέπειες
της κρίσης, αποφάσεις που θα οδηγήσουν ταχύτερα και µε σι-
γουριά την οικονοµία µας στην επόµενη µέρα. Η Κυβέρνηση
εφαρµόζει ένα συγκροτηµένο σχέδιο προκειµένου να διασφαλί-
σει τις ευκαιρίες και τις προοπτικές των νέων ανθρώπων, να τους
παρέχει τις προϋποθέσεις και τα εφόδια για να ανταποκριθούν
στις προκλήσεις της νέας εποχής. Με αυτόν το στόχο επιδιώ-
κουµε τη µείωση των ελλειµµάτων και του χρέους για να δια-
σφαλίσουµε τη βιωσιµότητα και την αξιοπιστία της οικονοµίας
µας και να πάψουν πλέον οι επόµενες γενιές να πληρώνουν το
λογαριασµό όλων των προηγούµενων.

Είναι αλήθεια ότι η προσπάθειά µας αυτή συναντά πρόσθετες
δυσκολίες από την επιδείνωση της διεθνούς οικονοµικής κρίσης.
Σε µία εποχή κρίσης το κράτος δυσκολεύεται να έχει τα έσοδα
που προσδοκά, όµως δεν είµαστε διατεθειµένοι να µείνουµε
αδρανείς. ∆εν πρόκειται να υπονοµεύσουµε το παρόν και το µέλ-
λον της εθνικής οικονοµίας για να είµαστε πρόσκαιρα ευχάρι-
στοι. Θέλουµε να είµαστε χρήσιµοι και βάζουµε το συµφέρον της
χώρας πάνω απ’ όλα. Οι στόχοι που έχουν τεθεί θα υλοποιηθούν
όχι γιατί µας το επιβάλλει η συµµετοχή µας στη µεγάλη ευρω-
παϊκή οικογένεια, αλλά γιατί αυτό επιτάσσουν το δικό µας εθνικό
συµφέρον και ιδίως η φροντίδα και το ενδιαφέρον για τη νέα
γενιά της πατρίδας µας.

Εδώ θα ήθελα να σηµειώσω για άλλη µία φορά ότι ακούσαµε
και σήµερα τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να επι-
µένει στις υποσχέσεις και τις παροχές που έχει κάνει κατά και-
ρούς και µάλιστα να δηλώνει ότι θα ικανοποιηθούν µέχρι
κεραίας. Υποσχέσεις που στοιχίζουν µεταξύ 7.000.000.000 και
11.000.000.000 ευρώ, τη στιγµή µάλιστα που ο ίδιος υποστηρίζει
ότι γνωρίζει πλήρως την κατάσταση την οποία θα παραλάβει και
την οποία ο ίδιος χαρακτηρίζει ως µία κατάσταση διάλυσης.
Ερωτώ για πολλοστή φορά και κάποτε πρέπει να πάρουµε απά-
ντηση: Τελικώς ή δεν έχει συνειδητοποιήσει τι λέει οπότε είναι
επικίνδυνος ή γνωρίζει ακριβώς την κατάσταση αλλά ενσυνεί-
δητα κοροϊδεύει τον ελληνικό λαό.

Εµείς εφαρµόζουµε µία δέσµη στοχευµένων πολιτικών για τη
στήριξη της αναπτυξιακής δυναµικής της ελληνικής οικονοµίας,
αλλά και τη διασφάλιση όσο το δυνατόν περισσότερων θέσεων
εργασίας. Με συγκεκριµένα µέτρα και παρεµβάσεις στηρίζουµε
κρίσιµους τοµείς για την οικονοµία και την απασχόληση όπως
είναι ο τουρισµός, η οικοδοµή, οι εξαγωγές, οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις και η αγορά του αυτοκινήτου.

Εδώ θα ήθελα πάλι να κάνω ένα σχόλιο. Άκουσα πολύ έντονα
χειροκροτήµατα από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ όταν ο Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κατήγγειλε αυτήν την πολιτική.

Εγώ ερωτώ. Γνωρίζω ότι δεν έχει πολύ άµεση σχέση µε την
αγορά, αλλά δεν γνωρίζετε ότι στην αγορά του αυτοκινήτου
ασχολούνται πάνω από εβδοµήντα χιλιάδες άνθρωποι σε περί-
που τέσσερις χιλιάδες µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις ή ντίλερ
των αυτοκινήτων; ∆εν γνωρίζετε ότι σ’ όλο αυτό το διάστηµα η
αγορά είχε πάθει «καθίζηση» µε αποτέλεσµα να κλείνει η µία επι-
χείρηση µετά την άλλη και να χάνουν τη δουλειά τους οι εργα-
ζόµενοι σ’ αυτές τις επιχειρήσεις;

Από την άλλη µεριά δεν γνωρίζετε ότι ένα σηµαντικό έσοδο
για το κράτος είναι η φορολογία στα αυτοκίνητα; Ενάµισι δισε-
κατοµµύριο το χρόνο περίπου είναι το σύνολο από τη φορολογία
ΦΠΑ και από τα τέλη ταξινόµησης που κερδίζει το κράτος από τα
αυτοκίνητα. Η αγορά του αυτοκινήτου είχε παρουσιάσει το
πρώτο τρίµηνο «καθίζηση» 40%. Τι προτείνετε εσείς που χειρο-
κροτείτε; Να χάσουν τη θέση τους οι εβδοµήντα χιλιάδες, οι
εκατό χιλιάδες άνθρωποι, να χάσει αυτά τα έσοδα το ελληνικό
δηµόσιο και να αναγκαστεί, βεβαίως, να τα αναπληρώσει µε άλ-
λους φόρους;

Εµείς παίρνουµε στοχευµένα µέτρα, αλλά ταυτόχρονα παίρ-
νουµε και µέτρα για την ενίσχυση των πολιτών που έχουν ανά-
γκη. Εφαρµόζουµε ενεργητικές πολιτικές απασχόλησης και
διασφαλίζουµε περισσότερες ευκαιρίες για τους νέους για να
ενταχθούν και να παραµείνουν στην αγορά εργασίας. Μετατρέ-
πουµε το επίδοµα ανεργίας σε επίδοµα απασχόλησης και επιδο-
τούµε τη δηµιουργία διακοσίων χιλιάδων νέων θέσεων εργασίας.

Μέσω του ΕΣΠΑ 2007-2013 ενεργοποιούµε ένα ολοκληρωµένο
σύνολο δράσεων ύψους 3.200.000.000 δις για τη διατήρηση των
θέσεων εργασίας, για την ενθάρρυνση της απασχόλησης και τη
στήριξη των ανέργων. Από τις δράσεις αυτές θα έχουν την ευ-
καιρία να επωφεληθούν ένα εκατοµµύριο τριακόσιες χιλιάδες πο-
λίτες.

Επειδή άκουσα για 0% απορρόφηση του ΕΣΠΑ, θα ήθελα να
πω ότι κατ’ αρχάς δεν είναι 0% και το έχουµε ξαναπεί αυτό. Θα
το δείτε τώρα που θα περάσουν οι δαπάνες που έχουν γίνει και
οι οποίες σκοπίµως δεν πέρασαν διότι στόχος µας ήταν να µη
χαθεί ούτε 1 ευρώ από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

Γιατί; ∆ιότι όταν το παραλάβαµε στο τέταρτο έτος, το πρό-
γραµµα είχε µόνο 20%, 23% απορρόφηση. Και καταφέραµε να
κλείσει χωρίς να χαθεί ούτε 1 ευρώ. Και αυτό το ανακοίνωσαν οι
ίδιοι οι αρµόδιοι Επίτροποι. Άρα, δεν είναι θέµα προς αµφισβή-
τηση.

Επίσης, ήµασταν από τις πρώτες χώρες που ενεργοποίησαν
το ΕΣΠΑ. Θυµίζω ότι στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, τον τρίτο
χρόνο, είχε µόλις ενεργοποιηθεί το πρόγραµµα.

Εµείς επενδύουµε συστηµατικά στην ανάπτυξη της νεανικής
επιχειρηµατικότητας, αξιοποιώντας καλύτερα από ποτέ τους δια-
θέσιµους ευρωπαϊκούς και εθνικούς πόρους.

Στο πλαίσιο του Προγράµµατος «ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΤΙΚΟΤΗΤΑ»
έχουν εγκριθεί πάνω από τρεις χιλιάδες οκτακόσια επιχειρηµα-
τικά σχέδια νέων ανθρώπων µε προϋπολογισµό που ξεπερνά τα
300.000.000 ευρώ. Παράλληλα, χρηµατοδοτήθηκαν ενέργειες
κατάρτισης και µεταφοράς τεχνογνωσίας για τους νέους επιχει-
ρηµατίες που εντάχθηκαν στο πρόγραµµα.

Επίσης, µε το νέο πρόγραµµα του ΕΠΑΝ για την περίοδο του
2007 – 2013 προωθούµε νέες δράσεις από τις οποίες µπορούν
να επωφεληθούν οι νέοι επιχειρηµατίες. Στηρίζουµε την ανά-
πτυξη της εξωστρέφειας, την καινοτοµία, την αξιοποίηση των
νέων τεχνολογιών, την πράσινη επιχειρηµατικότητα, την τυπο-
ποίηση και την πιστοποίηση.

Εφαρµόζουµε νέες µεθόδους στήριξης της επιχειρηµατικότη-
τας, όπως η πρωτοβουλία «Jeremy» που διευκολύνει τη χρηµα-
τοδότηση νέων επιχειρήσεων και βοηθά ειδικότερα τους νέους
να υλοποιήσουν τα σχέδιά τους.

Επενδύουµε στον τοµέα έρευνας και τεχνολογίας µε την αύ-
ξηση των διαθέσιµων πόρων και µε ένα νέο θεσµικό πλαίσιο που
αξιοποιεί το σπουδαίο ανθρώπινο κεφάλαιο της χώρας και επι-
τρέπει τη συνένωση δυνάµεων µεταξύ πανεπιστηµίων και ερευ-
νητικών κέντρων, αλλά και της αγοράς.

Καλύπτουµε µε ταχύτατους ρυθµούς το ψηφιακό χάσµα που
µέχρι πρότινος αντιµετώπιζε η Ελλάδα σε σχέση µε την υπόλοιπη
Ευρώπη.

Με την επιλογή της Κυβέρνησης για την απελευθέρωση της
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αγοράς ηλεκτρονικών επικοινωνιών και την υλοποίηση ενός µε-
γάλου σχεδίου για την ανάπτυξη της ευρυζωνικότητας ύψους
450.000.000 ευρώ έως το 2009, η χώρα µας βρίσκεται τα τελευ-
ταία χρόνια µεταξύ των πρώτων παγκοσµίως σε ετήσιο ρυθµό
ανάπτυξης της ευρυζωνικότητας.

Το Μάρτιο του 2004 –για να θυµόµαστε κιόλας- η Ελλάδα ήταν
η πιο ακριβή χώρα στις ευρυζωνικές συνδέσεις. Και µέσα σε
πέντε χρόνια οι µηνιαίες τιµές της ευρυζωνικής σύνδεσης µειώ-
θηκαν περισσότερο από 85%. Και κινούµαστε σήµερα στο µέσο
όρο των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Το Μάρτιο του 2004 η διείσδυση του γρήγορου internet στον
πληθυσµό έφτανε µόλις το 0,1%.

Ακούσαµε πριν από λίγο τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης να µας λέει ότι το ΠΑΣΟΚ είναι µπροστά και να µας µι-
λάει για το ηλεκτρονικό βιβλίο. Εάν, εν πάση περιπτώσει, δεν
κοκκινίζει µε αυτά τα οποία λέει, τουλάχιστον θα έπρεπε να
σιωπά. Το ποσοστό το 2004 ήταν 0,1%. Ήµασταν οι τελευταίοι
στην Ευρώπη. Αυτό, φαίνεται, εννοεί το ΠΑΣΟΚ λέγοντας «µπρο-
στά». Κοιτάζει λίγο ανάποδα.

Σήµερα αυτό το ποσοστό έχει φτάσει το 13,4%. Ειδικά στις νε-
αρότερες ηλικίες µπορούµε να λέµε πια ότι η Ελλάδα δεν αντι-
µετωπίζει αυτό το ψηφιακό χάσµα, αφού εννέα στα δέκα παιδιά
και νέους έως είκοσι τεσσάρων ετών χρησιµοποιεί το διαδίκτυο,
ένα ποσοστό που αντιστοιχεί στον ευρωπαϊκό µέσο όρο.

Στο πλαίσιο της ψηφιακής στρατηγικής που υλοποιεί το
Υπουργείο Οικονοµίας, εστιάζουµε συστηµατικά στο χώρο της
παιδείας µε δράσεις που απευθύνονται στο σύνολο της εκπαι-
δευτικής κοινότητας και αφορούν άµεσα χιλιάδες νέους και τις
οικογένειές τους.

Ενδεικτικά µόνο αναφέρω: Τη δράση «∆ες την Ψηφιακά», που
έχει δώσει µέχρι σήµερα τη δυνατότητα σε σαράντα πέντε χι-
λιάδες αριστεύσαντες πρωτοετείς φοιτητές να αποκτήσουν φο-
ρητό προσωπικό υπολογιστή. Η δράση αυτή συνεχίζεται και
φέτος για τέταρτη χρονιά. Τη δράση «e-εκπαιδευτείτε» η οποία
επιδοτεί την εκπαίδευση και την πιστοποίηση εξήντα χιλιάδων
φοιτητών σε νέες τεχνολογίες και σε ψηφιακές εφαρµογές. Την
αναβάθµιση του Πανελλήνιου Σχολικού ∆ικτύου από δίκτυο dial
up σε ευρυζωνικό. Και σήµερα το δίκτυο αυτό διασυνδέει το 99%
των δηµοτικών, γυµνασίων και λυκείων της χώρας µε το internet,
ενώ πάνω από το 67% των σχολείων έχουν ήδη µεταβεί σε ευ-
ρυζωνικές συνδέσεις υψηλής ταχύτητας.

Στο αµέσως επόµενο διάστηµα συνεχίζουµε µε την επιδότηση
εκατόν δέκα χιλιάδων περίπου µαθητών της Α’ γυµνασίου για την
απόκτηση προσωπικών φορητών υπολογιστών, την ανάπτυξη ψη-
φιακής υποδοµής για τη δηµιουργία της ψηφιακής τάξης από το
Υπουργείο Παιδείας και την επιδότηση γονέων για την πρόσβαση
σε ηλεκτρονική εκπαιδευτική ψυχαγωγία µε σκοπό τη βελτίωση
της µάθησης των παιδιών τους.

Κυρίες και κύριοι, κανείς δεν µπορεί σήµερα να προσδιορίσει
µε ακρίβεια το τέλος της κρίσης. Το σίγουρο, όµως, είναι ότι η
επόµενη µέρα θα ανήκει στους νέους. Και σε εµάς ανήκει η υπο-
χρέωση να διασφαλίσουµε ότι θα είναι πραγµατικά καλύτερη. Να
αξιοποιήσουµε την κρίση σαν ευκαιρία για να προωθήσουµε τα-
χύτερα τις αλλαγές και τις µεταρρυθµίσεις που έχει ανάγκη η οι-
κονοµία και ο τόπος µας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ )

Να βρούµε το θάρρος και τη βούληση να αντιµετωπίσουµε
αδυναµίες, αγκυλώσεις και ξεπερασµένες ιδεοληψίες. Να προ-
χωρήσουµε ταχύτερα και µε συναίνεση σε τοµές και µεταρρυθ-
µίσεις που έπρεπε να έχουν ολοκληρωθεί εδώ και δύο δεκαετίες.
Να βάλουµε µπροστά από το οποιοδήποτε πρόσκαιρο πολιτικό
κόστος, το χρέος απέναντι στις γενιές που ακολουθούν.

Όλοι µας –και το τονίζω, όλοι- είµαστε υπεύθυνοι και υπόλογοι
απέναντι στη νέα γενιά, ανεξάρτητα από το εάν είµαστε σήµερα
στην Κυβέρνηση ή στην Αντιπολίτευση. Όσο πιο νωρίς το κατα-
λάβουµε αυτό τόσο πιο γρήγορα θα µπορέσουµε να προσφέ-
ρουµε στους νέους της πατρίδας µας το µέλλον που τους αξίζει.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει κάνει ήδη τις επιλο-
γές της. Έχει διαλέξει το δρόµο της ευθύνης και της προοπτι-
κής, το δρόµο που οδηγεί σε ένα καλύτερο αύριο και αυτόν θα
συνεχίσει να ακολουθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Προκόπης Παυλό-

πουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διευκρινίζω εκ προοιµίου πως

αυτά που θα πω, ιδίως εισαγωγικά, στηρίζονται στο ότι -όπως
οφείλω άλλωστε- σέβοµαι απολύτως και το θεσµικό ρόλο και το
πρόσωπο του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Εκτιµώ,
επίσης, ιδιαίτερα και τις ικανότητές του.

Ακριβώς επειδή συµβαίνουν αυτά, θέλω να τονίσω ότι µε τα
όσα λέει τον τελευταίο καιρό, αλλά και µε τα όσα είπε και σή-
µερα, είναι προφανές ότι όταν ζητά να γίνουν εκλογές, δεν το εν-
νοεί, γιατί τις φοβάται. Και όταν ισχυρίζεται ότι θα τις κερδίσει,
γνωρίζει καλά ότι δεν πρόκειται να γίνει κάτι τέτοιο.

Και ξέρετε πού βασίζεται αυτό; Είναι τόσο ανακριβή αυτά τα
οποία λέει, οι ιδέες τις οποίες εκφράζει είναι τόσο αόριστες και
τόσο ανεδαφικές και οι αριθµοί που θα κόστιζαν όλα αυτά τα
οποία ο κ. Παπανδρέου ευαγγελίζεται, είναι τόσο έξω από την
πραγµατικότητα αυτήν τη στιγµή, ώστε είναι βέβαιος -αλλιώς δεν
µπορεί να φανταστεί κανείς ότι αυτά που λέει δεν τα ξέρει, γι’
αυτό είπα ότι σέβοµαι το ρόλο του, αφού τα γνωρίζει -ότι δεν
µπορεί να τα εφαρµόσει. Κατόπιν τούτου, γιατί τα λέει; Εάν πί-
στευε πράγµατι ότι θα κερδίσει τις εκλογές, δεν ξέρει ότι θα εκα-
λείτο σε κάποιο χρονικό διάστηµα εφ’ εξής να το κάνει; Αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

Και για να δει κάποιος πού βασίζεται η κριτική του, θα πάρω
ορισµένα παραδείγµατα απ’ αυτά που µας είπε εδώ. Ανέλυσε
ήδη ο κ. Παπαθανασίου αρκετά. Επειδή λέει πρώτα-πρώτα, για
να µείνω σε ένα οικονοµικό µέγεθος, ξανά και ξανά και ξανά για
το έλλειµµα, την ανεργία, φαίνεται ότι ο κ. Παπανδρέου ζει εκτός
Ευρωπαϊκής Ένωσης, εάν δεν γνωρίζει ότι χώρες που είχαν πολύ
λιγότερο έλλειµµα από εµάς, έχουν πολύ µεγαλύτερο, χώρες
που είχαν σχεδόν µηδενική ανεργία, καλπάζουν σε θέµατα ανερ-
γίας. Όλη η Ευρωζώνη επιδεινώνεται και η Ελλάδα αντέχει και
έχει αυτή τη στιγµή, ιδίως σε ό,τι αφορά το έλλειµµα και ιδίως σε
ό,τι αφορά την ανεργία, δείκτες κάτω από την Ευρωζώνη. ∆η-
λαδή είναι αυτήν τη στιγµή η πολιτική της Κυβέρνησης η οποία
δικαιώνεται, διότι αντέχει η Ελλάδα απέναντι σε χώρες που ήταν
οικονοµικά πολύ πιο ισχυρές.

Και να σας πω και ένα παράδειγµα, έτσι για να ξέρουµε γιατί
µιλάµε; Ποια Ελλάδα άφησε το ΠΑΣΟΚ στο οποίο ήταν κορυ-
φαίος Υπουργός ο κ. Παπανδρέου και ποια Ελλάδα έχουµε σή-
µερα; Ε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και στο έλλειµµα και στην
ανεργία µολονότι το 2004 δεν υπήρχε παγκόσµια κρίση και µο-
λονότι το 2004 είχαµε και ολυµπιακή ανάπτυξη, οι δείκτες και για
το έλλειµµα και σε ό,τι αφορά την ανεργία ήταν χειρότεροι το
2004 από ό,τι είναι τώρα, αυτή τη στιγµή που µιλάµε, µεσούσης
της κρίσης. Αντιλαµβάνεται κανείς, λοιπόν, πώς µπορεί να κάνει
κριτική ο κ. Παπανδρέου προς αυτήν την κατεύθυνση.

Έρχοµαι επίσης στο µεγάλο ζήτηµα το οποίο έθεσε, το οποίο
αφορά το κράτος. Οι αριθµοί του κ. Παπανδρέου και των συνερ-
γατών του, ιδίως όταν κάνουν ερωτήσεις, είναι αριθµοί οι οποίοι
υπερβαίνουν κατά πολύ και τη θεωρία της σχετικότητας! Ξέραµε
τη θεωρία της σχετικότητας, αλλά τη σχετικότητα του ΠΑΣΟΚ
οµολογώ ότι κανείς δεν µπορεί να τη φανταστεί, γιατί είναι βέ-
βαιο ότι στην αριθµητική του ΠΑΣΟΚ, ιδίως σε ό,τι αφορά τα θέ-
µατα των δαπανών, τα θέµατα των συµβασιούχων, ένα και ένα
δεν κάνουν δύο. Η αριθµητική είναι, ένα και ένα κάνει ό,τι απο-
φασίζει το ΠΑΣΟΚ κατά πώς το βολεύει κοµµατικά! ∆ιότι αυτές
οι ερωτήσεις οι οποίες έχουν γίνει κατά καιρούς και στις οποίες
βασίζεται ο κ. Παπανδρέου για τις δήθεν επιτροπές, για τους
δήθεν συµβασιούχους, είναι εκτός πραγµατικότητας.

Το τόνισε και ο Πρωθυπουργός αρχικά, θα το επαναλαµβά-
νουµε κάθε φορά. Όταν εµφανίζει συνολικό αριθµό συµβασιού-
χων ο κ. Παπανδρέου, κάθεται και υπολογίζει -όπως τον βάζουν
οι συνεργάτες του, γιατί εκείνοι ευθύνονται για τους αριθµούς
που του δίνουν- σαν να πρόκειται για νέα πρόσληψη και η ανα-
νέωση και όταν έχουµε ανανεώσεις, οι οποίες για παράδειγµα γί-
νονται δύο και τρεις φορές -γιατί είναι συµβάσεις δίµηνες ή
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τρίµηνες µέσα στον ίδιο χρόνο- τις πολλαπλασιάζει σαν να γίνο-
νται κάθε φορά από µία!

Με αυτές τις λογικές προσπαθεί να κάνει αυτήν τη στιγµή αντι-
πολίτευση! Και ποιός να κάνει αντιπολίτευση; Ο Υπουργός των
κυβερνήσεων τότε, οι οποίες είχαν τη λογική της οµηρίας των
συµβασιούχων. Και αυτήν τη φορά και µε τη βούλα του δικαστη-
ρίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, προχθεσινή απόφαση, η οποία
είπε ότι ποτέ δεν προσαρµοστήκαµε επί ΠΑΣΟΚ. Προσαρµοστή-
καµε όµως απόλυτα τώρα και, βεβαίως, όλοι γνωρίζουµε ότι το
ΠΑΣΟΚ το οποίο αυτή τη στιγµή έρχεται και κάνει πώς δεν κα-
ταλαβαίνει τι έγινε µε τους συµβασιούχους, κρατούσε οµήρους
τους συµβασιούχους. Αυτή η Κυβέρνηση, θέλει δε θέλει το
ΠΑΣΟΚ µε το π.δ. 164/2004, λίγους µήνες αφότου αναλάβαµε τα
καθήκοντά µας, έκανε κύριε Πρόεδρε, τριάντα τρεις χιλιάδες
συµβασιούχους αορίστου χρόνου, που επειδή έπρεπε προηγου-
µένως να έχουν και µια διετία, φυσικά δεν προσλήφθηκαν επί των
ηµερών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Οµήρους τους είχε το ΠΑΣΟΚ
δεν έκανε ούτε έναν αορίστου χρόνου και αυτή ήταν η πολιτική
του απέναντι στους νέους. Τους νέους για τους οποίους µιλά ο
κ. Παπανδρέου, ήταν οι νέοι τους οποίους έπαιρνε ως οµήρους
συµβασιούχους µε εγγραφή στην τοπική του ΠΑΣΟΚ. Αυτήν την
αξιοκρατία ευαγγελίζεται, ναι ή όχι; Προ του 2004 οι συµβασι-
ούχοι πήγαιναν όµηροι κάθε φορά στις εκλογές και για να γίνεις
συµβασιούχος επί ΠΑΣΟΚ έπρεπε να έχεις συγκεκριµένη κοµ-
µατική ταυτότητα. Αυτή η Κυβέρνηση έρχεται και υφίσταται τη
κριτική του κ. Παπανδρέου, όταν έχει κάνει τριάντα τρεις χιλιά-
δες, τουλάχιστον, συµβάσεις αορίστου χρόνου, και όταν για τους
υπόλοιπους υπάρχει µεγαλύτερη µοριοδότηση, η οποία θεσπί-
στηκε ποτέ, 50% και µάλιστα όχι µόνο για τη συγκεκριµένη θέση
που έχει ο συµβασιούχος, αλλά σε οποιαδήποτε θέση ταιριάζει
η συγκεκριµένη ειδικότητα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η αλήθεια και αυτή είναι η µόνη
πολιτική που και συνταγµατικά και από πλευράς ευρωπαϊκού κοι-
νοτικού δικαίου µπορούµε να εφαρµόσουµε.

Το λέω και για τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ στον τοµέα αυτό, διότι
η απόφαση που βγήκε προχθές, το τονίζω για πολλοστή φορά,
είπε ότι είµαστε απολύτως προσαρµοσµένοι και στο κοινοτικό δί-
καιο. Αυτόµατες µετατροπές δεν µπορούν να γίνουν. Αυτό δεν
το είπε µόνο ο Άρειος Πάγος, το είπαν και οι τρεις ολοµέλειες
των ανωτάτων δικαστηρίων, αλλά το λέει, εν πάση περιπτώσει, το
άρθρο 103 παράγραφος 8 του Συντάγµατος. Αυτό το παρά-
δειγµα που έφερε ο κ. Αλαβάνος, το γεγονός ότι µετά τους είκοσι
τέσσερις µήνες πρέπει να µείνει εκτός ένας συµβασιούχος του-
λάχιστον ένα τρίµηνο, για να µη θεωρηθεί ότι υπάρχει σύµβαση
αορίστου χρόνου ή να µην υπάρχει, ορθότερα, καταχρηστική
ανανέωση, αυτό, κύριε Πρόεδρε, όπως ξέρετε, είναι όρος που
έβαλε το Συµβούλιο της Επικρατείας όταν επεξεργαζόταν το π.δ.
164/2004, για να έχουµε εφαρµογή του άρθρου103 παράγραφος
8. Και αυτό λέει και η απόφαση του δικαστηρίου των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων. Τι λέει; Λέει να αποφεύγουµε τις καταχρηστικές
ανανεώσεις, γιατί αν κάνεις καταχρηστικές ανανεώσεις τότε µπο-
ρεί να οδηγηθείς σε σύµβαση αορίστου χρόνου, πράγµα που δεν
επιτρέπει το Σύνταγµα.

«STAGE». Ποιος ανακάλυψε τα «STAGE»; Εµείς τουλάχιστον
και το θεσµό τον χρησιµοποιούµε όπως προβλέπεται, και εν
πάση περιπτώσει, υπάρχει και η µοριοδότηση, που δεν υπήρχε
προηγουµένως, για να µπορέσει να αναγνωρίσει σε αυτούς τους
ανθρώπους κανείς αυτό για το οποίο εργάζονται. Πάντως τα
«STAGE» πατέντα του ΠΑΣΟΚ ήταν. Γιατί αιτιάται αυτή την Κυ-
βέρνηση που χρησιµοποιεί αυτά τα κοινωνικά προγράµµατα,
όπως ξέρετε, και µάλιστα µειοδοτώντας για να µην πηγαίνει χα-
µένη η προϋπηρεσία την οποία έχουν οι εργαζόµενοι; Ύστερα
να µη µιλάει το ΠΑΣΟΚ για την ανασφάλεια των εργαζοµένων.
Ναι ή όχι το ΠΑΣΟΚ ήταν εκείνο το οποίο θεσµοθέτησε το νόµο
περί ενοικίασης εργαζοµένων; Και µια από τις πρώτες ενέργειές
µου ως Υπουργού Εσωτερικών εδώ, ήταν να φέρουµε το νόµο
µε τον οποίο η εφαρµογή του νόµου αυτού, που θεσπίστηκε επί
ΠΑΣΟΚ να αποκλειστεί από το χώρο του στενού, τουλάχιστον,
δηµόσιου τοµέα, δηλαδή του δηµόσιου, των νοµικών προσώπων
δηµοσίου δικαίου και των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Έχεις λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ µε ένα Αρχηγό που ευαγγελιζόταν
και στο Λαύριο την ανασφάλιστη εργασία, κουβαλούσε οµήρους

τους συµβασιούχους, καθιέρωσε τα «STAGE» χωρίς καµµία εγ-
γύηση και είχε θεσπίσει την ενοικιαζόµενη εργασία γενικώς και
σου κάνει κριτική στην Κυβέρνηση αυτή που πήρε όλα αυτά τα
µέτρα. Και εγγυάται, ο κ. Παπανδρέου ότι στο µέλλον θα πάνε
καλύτερα οι νέοι! Ε, µε συγχωρείτε πάρα πολύ, οι νέοι µπορούν
να κρίνουν και να µας κρίνουν και όλους, όπως και σε άλλα ση-
µεία στα οποία αναφέρθηκε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης. Ήταν παράδοξα πράγµατα. Να µιλάει για χωροταξικό
ο κ. Παπανδρέου; Η κυβέρνηση Ράλλη είχε παραδώσει σχεδόν
έτοιµο εθνικό χωροταξικό. Είκοσι χρόνια το ΠΑΣΟΚ δεν έκανε
απολύτως τίποτα. Έρχεται ο Γιώργος Σουφλιάς, κάνει το γενικό
χωροταξικό και τα επιµέρους τοµεακά, λύνει το πρόβληµα το
οποίο τόσα χρόνια δεν είχε λυθεί και έρχεται ο κ. Παπανδρέου
και λέει ότι δεν του αρέσει αυτό που έκανε ο κ. Σουφλιάς, αλλά
θα το κάνει καλύτερα το ΠΑΣΟΚ! Το ΠΑΣΟΚ που δεν έκανε τί-
ποτα, µε δουλειά που βρήκε έτοιµη είκοσι χρόνια, αµφισβητεί τη
δουλειά που έκανε η Κυβέρνηση Καραµανλή και ο Γιώργος Σου-
φλιάς και λέει ότι θα τα κάνει καλύτερα;

Να γυρίσω, επίσης και σε ένα άλλο θέµα το οποίο αφορά το
ζήτηµα των απορριµµάτων γενικότερα.

Ξέχασε ο κ. Παπανδρέου ότι τρεισήµισι χιλιάδες χωµατερές
παράνοµες παρέδωσαν οι κυβερνήσεις του ΠAΣΟΚ και αυτήν τη
στιγµή έχουν τελειώσει εκτός από το ζήτηµα του Λεκανοπεδίου
του οποίου βεβαίως υπήρξε η χωροθέτηση που και εµείς την
στηρίξαµε την εποχή εκείνη. Πόσες όµως αµφισβητήσεις έγιναν
στο Συµβούλιο της Επικρατείας; Και επιπλέον µέχρι να λυθεί το
πρόβληµα, µέχρι να περάσουµε στις νέες τεχνολογίες και να µην
στρωθεί σκουπίδι από κάτω, µείναµε λίγο πίσω αλλά θα προχω-
ρήσουµε, και θα προχωρήσουµε άµεσα. Και εκεί θα δω ποια
είναι η στάση των κοµµάτων όταν θα έλθει η ώρα της εφαρµογής
και αν θα επικρατήσουν τα κοµµατικά κριτήρια εκεί πέρα και τα
κριτήρια του κοµµατικού κόστους. Αλλά πάντως το θέµα των
σκουπιδιών αυτή η Κυβέρνηση το έλυσε και δεν θα είµαστε υπό-
λογοι στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Και ελάτε να το συζητήσουµε ό,τι
ώρα θέλετε όταν θα έλθει η στιγµή για να δούµε αν θα επιβληθεί
πρόστιµο στην Ελλάδα, όταν, επαναλαµβάνω, βρήκαµε τρεισή-
µισι χιλιάδες χωµατερές πριν από πέντε χρόνια.

Ας µη µιλά ο κ. Παπανδρέου, για το πρόγραµµα «ΕΛΛΑ∆Α
2004». Η µεγαλύτερη απάτη η οποία υπήρξε ποτέ ήταν αυτή.
Ακάλυπτες επιταγές στην κυριολεξία το 2004 είχαν δοθεί στους
δήµους. Να πάει να ρωτήσει ο κ. Παπανδρέου, τον Πρόεδρο της
ΚΕ∆ΚΕ τον κ. Κουκουλόπουλο, την εποχή εκείνη, όλους τους δη-
µάρχους τους οποίους τους υποσχέθηκαν έργα χωρίς να τους
έχουν δώσει ούτε ένα ευρώ γι’ αυτά τα οποία επρόκειτο να κά-
νουν, επαναλαµβάνω ούτε ένα. Προκαλώ στο πρώτο συνέδριο
της ΚΕ∆ΚΕ να εµφανιστεί ο κ. Παπανδρέου και να τα πει σε
όλους τους δηµάρχους της Χώρας αυτά που λέει εδώ για το πρό-
γραµµα «ΕΛΛΑ∆Α 2004».

Ας µην πάω παρακάτω. ∆εν έχει τόση σηµασία η αξιοπιστία
της κριτικής του κ. Παπανδρέου σήµερα, που είναι και αξιοπιστία
για το τι µπορεί να κάνει εάν ποτέ γινόταν Πρωθυπουργός. Αυτό
είναι ένα θέµα που θα το αποφασίσει ο λαός. Κρίνεται και από το
παρελθόν, αλλά και από την ακρίβεια των όσων λέει σήµερα. Το
παρελθόν είναι πολύ βαρύ για το ΠΑΣΟΚ. Το παρόν είναι επιβα-
ρυµένο από την ανακρίβεια των λεγοµένων τα οποία δεν στηρί-
ζονται πουθενά και είναι στυγνή παραπληροφόρηση, ωµή
προπαγάνδα.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνοντας θέλω να έλθω στο ζήτηµα το
οποίο είχατε θέσει, στην πρόταση την οποία κάνατε σχετικά µε το
νόµο περί ευθύνης Υπουργών.

Γνωρίζετε ότι παρουσιάζει, τουλάχιστον σε επίπεδο εφαρµο-
γής του Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής -θα το πω
απλά- έναν προβληµατισµό, γιατί γνωρίζετε ποιες είναι οι διατά-
ξεις. Είναι όµως µια πρόταση η οποία έχει ενδιαφέρον και δεν
είναι πρόταση την οποία απορρίπτει κανείς έτσι αβασάνιστα. Στο
πλαίσιο λοιπόν της γενικότερης προσπάθειας που γίνεται –άλ-
λωστε µην ξεχνάτε ότι ο Πρωθυπουργός είχε υποβάλλει αυτό
το αίτηµα σχετικά µε τη συνεννόηση των πολιτικών αρχηγών
πάνω σε θέµατα τα οποία αφορούν τις ιδέες για θέµατα διαφά-
νειας- να είστε βέβαιος ότι ο προβληµατισµός θα συνεχιστεί και
θα αναζητηθεί η λύση εκείνη η οποία και εφικτή θα ήταν από
πλευράς διαφάνειας και συνταγµατικώς αποδεκτή.
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Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο τώρα έχει
ο Πρωθυπουργός κ. Κώστας Καραµανλής, προκειµένου να δευ-
τερολογήσει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνη-
σης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να κάνω κάποιες ανα-
φορές σε πολύ συγκεκριµένα θέµατα. Θα ξεκινήσω µε αυτό που
άκουσα να συνεχίζεται και σήµερα και είναι απόπειρα εµπαιγµού
των εργαζοµένων. Βεβαίως, είναι γνωστές και σεβαστές οι θέ-
σεις των κοµµάτων της Αριστεράς. Σεβόµαστε την καθαρότητά
τους, αλλά διαφωνούµε. Το είπαµε και θέλω να το επαναλάβω
ευθέως: Η επιθετική στάση απέναντι στην επιχειρηµατικότητα,
ιδίως µάλιστα στις σηµερινές περιστάσεις, δεν ευνοεί την εργα-
σία ευνοεί αντίθετα το κλείσιµο των επιχειρήσεων, ευνοεί τελικά
την ανεργία, ευνοεί ό,τι χειρότερο µπορεί να συµβεί για τους ερ-
γαζόµενους.

Εκείνο που δεν κατανοούµε είναι η στάση που τηρεί ο Αρχηγός
του ΠΑΣΟΚ. Όταν βρίσκεται εκτός Ελλάδος, διακηρύσσει την
ανάγκη ενίσχυσης της ρευστότητας της οικονοµίας όταν επι-
στρέφει, πολεµά κάθε σχετική πρωτοβουλία όταν µιλά σε επεν-
δυτές, περιλαµβάνει και τη στήριξη της επιχειρηµατικότητας
όταν µιλά σε εργαζόµενους, δεσµεύεται να αυξήσει τη φορολό-
γηση των επιχειρήσεων. Το πρωί καταγγέλλει δηµόσια τους επι-
χειρηµατίες και… τα βράδια συναντά επιχειρηµατίες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας.)
Ως Κυβέρνηση ψήφιζε νόµους ακόµα και για την επινοικίαση

εργαζοµένων ως Αντιπολίτευση καταγγέλλει την εφαρµογή
τους! Αυτή είναι η πρακτική ΠΑΣΟΚ: προσπαθεί να πατήσει σε
δύο βάρκες προσπαθεί να ξεχάσει τα έργα και τις ηµέρες του
προσπαθεί να κρύψει τις προθέσεις του. Ξεχνά ότι η ανεργία
στην Ελλάδα είναι συνώνυµη µε το ΠΑΣΟΚ. Ξεχνά ότι ήταν στο
3% του ενεργού πληθυσµού το 1981 και έφτασε στο 11,3% το
Μάρτιο του 2004.

Ακόµα και σήµερα, ακόµα και στις πιο δύσκολες περιστάσεις,
ακόµα και τώρα που η ανεργία στον κόσµο ολόκληρο καταγρά-
φει ρεκόρ δεκαετιών, τα ποσοστά στη χώρα µας είναι πιο χαµηλά
απ’ ό,τι ήταν στην περίοδο του ΠΑΣΟΚ. ∆εν αντιληφθήκατε
ακόµα ότι στα εργασιακά ζητήµατα εφαρµόζονται νόµοι που ψη-
φίσατε ο ίδιος και οι κυβερνήσεις στις οποίες µετείχατε; ∆εν αντι-
λήφθηκε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ότι οι
µεγαλύτερες οικονοµικές και κοινωνικές επιπτώσεις της κρίσης
εντοπίζονται σε χώρες µε σοσιαλδηµοκρατικές κυβερνήσεις; Συ-
µπέρασµα: Από τη µια φοβάται να πάρει θέση, και από την άλλη
προσπαθεί να παραποιήσει τις θέσεις της Κυβέρνησης. Επανα-
λαµβάνω λοιπόν: Υποστηρίζουµε τις σταθερές θέσεις εργασίας
και στηρίζουµε έµπρακτα τη δηµιουργία ακόµη περισσότερων.
Αυτή είναι η πολιτική µας. Με αυτή την πολιτική µειώσαµε την
ανεργία κατά τέσσερις ποσοστιαίες µονάδες. Με αυτή τη στό-
χευση αναπτύσσουµε συντονισµένες δράσεις.

Παρ’ όλα αυτά, ορισµένες επιχειρήσεις, κάτω από την πίεση
της διεθνούς κρίσης, αναζητούν λύσεις ανάγκης και καταφεύ-
γουν στην εφαρµογή των νόµων που ψήφισε το ΠΑΣΟΚ. Αντι-
λαµβανόµαστε όλοι ότι οι αποφάσεις των επιχειρήσεων για
µείωση του χρόνου εργασίας είναι εξαιρετικά δυσάρεστες.
Όµως, µπροστά στον κίνδυνο να κλείσει µία επιχείρηση και να
απολύσει όλους τους εργαζόµενους, είναι προτιµότερο να επι-
λέγονται προσωρινές, πιο ήπιες λύσεις: η επιχείρηση να επιβιώ-
νει και οι εργαζόµενοι να διατηρούν τις θέσεις τους.

Απέναντι στις έκτακτες σηµερινές καταστάσεις κάναµε σαφή
τη θέση µας προς κάθε κατεύθυνση. Πρώτον, οι επιχειρήσεις δεν
µπορούν να χρησιµοποιούν την κρίση σαν άλλοθι για να επιβά-
λουν το νόµο ΠΑΣΟΚ, αλλά να καταφεύγουν στο νόµο µόνο για
να αντιµετωπίσουν τις συνέπειες της κρίσης. ∆εύτερον, οι όποιες
αποφάσεις µπορεί να µπαίνουν σε εφαρµογή µόνον ύστερα από
διαβούλευση και συµφωνία µε τους ίδιους τους εργαζόµενους.
Τρίτον, ενεργοποίηση έκτακτων µέτρων µπορεί να γίνεται µόνο
για περιορισµένο χρονικό διάστηµα δεν µπορεί να είναι γενι-
κευµένη η εφαρµογή τους, αντιθέτως πρέπει να εφαρµόζονται
µόνον εκεί όπου υπάρχουν επιτακτικές, πραγµατικές, µεγάλες
ανάγκες.

Έρχοµαι στις αναφορές για τα ασφαλιστικά ταµεία. ∆εν λέω

ότι τα πράγµατα είναι εύκολα ίσα ίσα! ∆εν λέω ότι λύθηκαν όλα
τα προβλήµατα. Όµως, και εδώ οι «Κασσάνδρες» διαψεύστηκαν.
Η βεβαιότητα της αποτυχίας έπεσε στο κενό άλλη µία φορά. Η
ασφαλιστική µεταρρύθµιση άλλαξε πολλά: Από τα 133 διαφορε-
τικά ταµεία, σήµερα έχουµε 13 ευέλικτους φορείς, που, παρά τη
δύσκολη διεθνή συγκυρία, πηγαίνουν αρκετά καλά. Με βάση τα
καταµετρηµένα στοιχεία, το ΙΚΑ-ΕΤΑΜ (που καλύπτει τη συντρι-
πτική πλειοψηφία των ασφαλισµένων) αύξησε στο ∆’ τρίµηνο του
2008 τα έσοδά του πάνω από 4% έναντι του αντιστοίχου τριµή-
νου του 2007, και τον περασµένο Ιανουάριο τα έσοδά του αυξή-
θηκαν κατά 9,5% έναντι του Ιανουαρίου του 2008 το ΕΤΑΑ (στο
οποίο είναι ασφαλισµένοι γιατροί, δικηγόροι, µηχανικοί) στο ∆’
τρίµηνο του 2008 αύξησε τα έσοδά του σχεδόν κατά 40% έναντι
του αντιστοίχου τριµήνου του 2007 το ΕΤΑΠ-ΜΜΕ (το ταµείο
των δηµοσιογράφων), για το αντίστοιχο διάστηµα, είχε αύξηση
4,8% περίπου το ΤΕΑΙΤ (το επικουρικό του ιδιωτικού τοµέα) στο
∆’ τρίµηνο του 2008 αύξησε τα έσοδά του σχεδόν κατά 8%. Βε-
βαίως, υπάρχουν δύο ταµεία µε σοβαρά προβλήµατα: Το ένα
είναι ο ΟΑΕΕ (το ταµείο των ελεύθερων επαγγελµατιών), που
αντιµετωπίζει προβλήµατα δεκαπενταετίας εξαιτίας διαρθρωτι-
κών αδυναµιών. Στο συγκεκριµένο ταµείο ο Κρατικός Προϋπο-
λογισµός πληρώνει κάθε χρόνο σχεδόν 1 δις ευρώ. Το άλλο
ταµείο είναι το Ταµείο Προνοίας των ∆ηµοσίων Υπαλλήλων επί
µία δεκαετία οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ ενέτασσαν σε αυτό διά-
φορες κατηγορίες ασφαλισµένων, οι οποίοι έπαιρναν εφάπαξ
χωρίς να έχουν πληρώσει όλες τις εισφορές τους –αυτά είναι τα
600 εκατ. ευρώ που λείπουν από το ταµείο.

Σε ό,τι αφορά γενικότερα την περιουσία των ταµείων: Μόλις
πρόσφατα δόθηκε η επίσηµη καταµέτρηση της περιουσίας που
είχαν την 1η Ιανουαρίου 2008. Η περιουσία αυτή αυξήθηκε σ’ ένα
χρόνο πάνω από 2 δις ευρώ, και από τα 29,2 δις ευρώ που ήταν
τον προηγούµενο χρόνο έφτασε στα 31,2 δις ευρώ. Σύντοµα θα
έχουµε και την πλήρη αποτύπωση της περιουσίας τους, που κα-
θυστερεί λόγω της ενοποίησής τους. Εκτιµούµε, πάντως, ότι η
µελλοντική κατάσταση της περιουσίας των ταµείων θα είναι
ακόµα καλύτερη, αφενός γιατί ενοποιήθηκαν τα περιουσιακά
τους στοιχεία και αφετέρου γιατί θεσµοθετήθηκαν αυστηροί κα-
νονισµοί για την αξιοποίηση της κινητής και ακίνητης περιουσίας
τους, αποτελεσµατικοί ανεξάρτητοι έλεγχοι, αλλά και πλαίσιο
απόλυτης διαφάνειας.

Θυµίζω ότι η περιουσία των ταµείων για πρώτη φορά βγήκε
στο ∆ιαδίκτυο το 2005, ενώ εκδόθηκαν τότε και τα αντίστοιχα βι-
βλία περιουσίας. Αναφορικά µε τις ρυθµίσεις των ασφαλιστικών
οφειλών των επιχειρήσεων, θυµίζω πως έφεραν αύξηση των εσό-
δων κατά 10%. Τώρα, σε σχέση µε τις αναφορές που γίνονται για
την κρατική χρηµατοδότηση του συστήµατος, να υπογραµµίσω
ότι από 8,5 δισεκατοµµύρια ευρώ που ήταν το 2003, έφτασε στα
14,5 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2008 δηλαδή στην πενταετία αυ-
ξήθηκε περίπου κατά 80%.

Τέλος, σε ό,τι αφορά τις κινδυνολογίες που αναπτύσσονται,
να τονίσω ακόµα µια φορά ότι σε κάθε περίπτωση το κράτος εγ-
γυάται τις συντάξεις. Ρωτώ όµως: Ξεχνά η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση τους µήνες όπου έτρεµαν οι συνταξιούχοι αν θα πάρουν ή
όχι συντάξεις; Ξεχνά την υποτιθέµενη «µεταρρύθµιση Γιαννίτση»,
που δεν έγινε ποτέ; Ξεχνά ότι µε το «νόµο Ρέππα» στην ουσία
δεν έκανε τίποτα για τη βιωσιµότητα του συστήµατος; Ξεχνά πως
το ΕΚΑΣ που δινόταν στις µέρες του ήταν 111 ευρώ και έγινε 230
ευρώ το 2008; Ξεχνά πως η κατώτατη σύνταξη του ΟΓΑ ήταν 170
ευρώ και έγινε 330 ευρώ;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λέγεται ανεύθυνα ότι το σύ-
στηµα κοινωνικής ασφάλισης βρίσκεται δήθεν σε δεινή θέση,
τόσο ως προς τη βιωσιµότητά του όσο και ως προς την επάρκεια
των παροχών του. Τι είναι το βιώσιµο και επαρκές; Ένα κατα-
κερµατισµένο σύστηµα µε 133 διαφορετικά ταµεία και κλάδους,
µε ανάλογα διοικητικά συµβούλια, προέδρους, διαδικασίες, ανυ-
παρξία µητρώων ή, αντίθετα, ένα σύστηµα µε 13 ισχυρούς και,
τελικά, ευέλικτους κοινωνικούς φορείς; ∆εν λέω ότι αυτό το σύ-
στηµα αποτελεί πανάκεια, οπωσδήποτε όµως είναι ένα µεγάλο
βήµα προς τα εµπρός. Να είµαστε ειλικρινείς, δεν µπορούµε να
µιλάµε σοβαρά για βιωσιµότητα των ταµείων, όταν η αναλογία
εργαζοµένων και συνταξιούχων ήταν µικρότερη από το 1, όταν
δηλαδή είχαν λιγότερους εργαζόµενους από συνταξιούχους. ∆εν
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µπορούµε να µιλάµε σοβαρά για τα ταµεία που στήριζαν τη βιω-
σιµότητά τους σε µηνιαίες καταβολές του Κρατικού Προϋπολο-
γισµού.

Αντίθετα, η βιωσιµότητα του συστήµατος εξασφαλίζεται µε τη
δηµιουργία ισχυρών οργανισµών, ικανών να αναπτύξουν µηχα-
νογραφικά συστήµατα, συστήµατα ελέγχου, που, ανάµεσα στ’
άλλα, θα τους βοηθήσουν στην άντληση των πόρων τους.

Ακούστηκαν διάφορα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τους
κοινοτικούς πόρους και την εφαρµογή των Κοινοτικών Πλαισίων.
Τρεις ερωτήσεις έχω για εσάς, κύριε Αρχηγέ του ΠΑΣΟΚ: Πόσα
χάθηκαν στην περίοδο των κυβερνήσεών σας; Πόσα πρόστιµα
επιβλήθηκαν για αδιαφανείς διαδικασίες; Για ποιον λόγο σταµά-
τησε η κοινοτική χρηµατοδότηση του Κτηµατολογίου;

Έρχοµαι στα Κοινοτικά Πλαίσια που βρίσκονται σε εξέλιξη.
Ολοκληρώνεται το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο µέσα στο 2009. Επιδιώ-
ξαµε οι ίδιοι την παράτασή του µετά τις µεγάλες πυρκαγιές του
2007. Το τελικό συµπέρασµα; Είπαµε να µη χαθεί ούτε ένα ευρώ
και δεν χάθηκε ούτε ένα ευρώ! Ταυτόχρονα έχει ήδη ξεκινήσει η
εφαρµογή του ΕΣΠΑ -του Εθνικού Στρατηγικού Πλαισίου Ανα-
φοράς- της νέας προγραµµατικής περιόδου. Τρέχουν οι πρώτες
προκηρύξεις για το σύνολο των τοµεακών και των περιφερεια-
κών προγραµµάτων. Έχουν ήδη πραγµατοποιηθεί µέχρι σήµερα
δαπάνες ύψους 1,5 δισεκατοµµυρίου ευρώ. Στο διάστηµα που
διανύουµε, προχωρούν σηµαντικά προγράµµατα η ταχύτητά
τους πρόκειται να πάρει αυξηµένους ρυθµούς.

Σηµειώνω πως η Ελλάδα είναι µια από τις τέσσερις πρώτες
χώρες για τις οποίες η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ενέκρινε τα Συστή-
µατα ∆ιαχείρισης και Ελέγχου των κοινοτικών πόρων που χρη-
µατοδοτούνται τόσο από τα ∆ιαρθρωτικά Ταµεία, όσο και από το
Ταµείο Συνοχής. Οι ∆ιαχειριστικές Αρχές έχουν περιοριστεί σε
δεκατρείς από είκοσι έξι, δηλαδή είναι οι µισές απ’ όσες ήταν
στην προηγούµενη περίοδο. Αντίστοιχα, έχει περιοριστεί και ο
κατακερµατισµός των έργων και των δικαιούχων. Στόχος είναι η
ισόρροπη, βιώσιµη και αυτοτροφοδοτούµενη ανάπτυξη σε όλη
την Ελλάδα και κυρίως στην Περιφέρεια. Στόχος είναι να µη
χαθεί πάλι ούτε ένα ευρώ.

Έφτασε στο σηµείο σήµερα η ηγεσία της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης από τη µια να ισχυρίζεται ότι, τάχα, καταρρέει η οι-
κονοµία µας και από την άλλη να υπόσχεται στους πάντες τα
πάντα. ∆υσφηµεί τη χώρα στο εξωτερικό και εµπαίζει τους πολί-
τες στο εσωτερικό -αυτή είναι η πραγµατικότητα. Είτε δεν αντι-
λαµβάνεστε τι γίνεται στον κόσµο, είτε καταρτίζετε και κρατάτε
κρυφή ατζέντα! Στα λόγια µοιράζετε έως και 11 δισεκατοµµύρια
ευρώ, δεν λέτε όµως από πού θα τα βρείτε! Ο Αρχηγός του
ΠΑΣΟΚ προβάλλει το πρωτάκουστο ότι «τα λεφτά δεν είναι πρό-
βληµα»!...

Η αρµόδια του κόµµατός του για την οικονοµία το µόνο που
λέει είναι ότι θα επαναφέρουν το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περι-
ουσίας, ότι θα συµπεριλάβουν στο φόρο αυτό την Εκκλησία και
ότι θα καταργήσουν όλες (!) τις φοροαπαλλαγές. Θυµίζω απλώς
ότι ανάµεσα σ’ αυτές τις φοροαπαλλαγές είναι το επίδοµα ανερ-
γίας, το επίδοµα στις πολύτεκνες µητέρες, το στεγαστικό επί-
δοµα φοιτητών, οι συντάξεις σε αναπήρους πολέµου, τα χαµηλά
εισοδήµατα νοικοκυριών ορεινών και µειονεκτικών περιοχών, οι
µισθοί και οι συντάξεις των ολικώς τυφλών. Και ερωτώ: Είναι
αυτό σχέδιο για την αντιµετώπιση της κρίσης;… ∆εν έµαθαν
ακόµα ότι η φορολόγηση της περιουσίας της Εκκλησίας γίνεται
ήδη µε την εφαρµογή του ΕΤΑΚ; ∆εν ξέρουν ότι ο Φόρος της Με-
γάλης Ακίνητης Περιουσίας ποτέ δεν απέδωσε τα αναµενόµενα
αποτελέσµατα; Πιστεύουν ότι µε τα µέτρα αυτά θα µειωθούν τα
ελλείµµατα και θα περισσέψουν µάλιστα και πόροι για πρόσθετες
δαπάνες;

Μια φράση µόνο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Οι υποτυπώ-
δεις αυτές αναφορές αποδεικνύουν και αποκαλύπτουν πως το
ΠΑΣΟΚ δεν έχει επεξεργαστεί κανένα σχέδιο. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Και αυτή η πραγµατικότητα δεν καλύπτεται ούτε µε
υπεκφυγές ούτε µε «πυροτεχνήµατα»! Οι θέσεις αυτές δείχνουν
ανευθυνότητα στα οικονοµικά. ∆είχνουν ανευθυνότητα και στα
κοινωνικά. ∆είχνουν συνολική ανευθυνότητα!

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας ∆ηµοκρατίας.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Η Πρόεδρος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκα

Παπαρήγα έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-

κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Για
άλλη µια φορά -βεβαίως αναγνωρίζω ότι µέχρι στιγµής γίνεται
σε ήπιους τόνους- η αντιπαράθεση ανάµεσα στα δύο κόµµατα,
ανάµεσα στην Κυβέρνηση και στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση,
είναι σε θέµατα σχεδιασµού, διαχείρισης και ρεµούλας, κάπως
έτσι. Μας απασχολούν αυτά τα ζητήµατα εµάς ως Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας; Μας απασχολούν. Αλλά αυτά, στο βαθµό που
είναι υπαρκτά -και είναι- αποτελούν ένα επιµέρους στοιχείο της
γενικής γραµµής πλεύσης της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, όπως και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Παραδείγµατος
χάριν, να περικοπούν οι ρεµούλες. Και οι ρεµούλες κυρίως αφο-
ρούν το δηµόσιο. Όχι να περικοπούν, να καταργηθούν, γιατί στο
κάτω-κάτω οι ρεµούλες συνδέονται και µε πολιτικά πρόσωπα ή
µε πρόσωπα, εν πάση περιπτώσει, ανώτερης υπαλληλίας, στο
βαθµό που θα επιβεβαιωθεί στην άλφα ή στη βήτα περίπτωση ότι
υπάρχουν. Όµως η κλοπή του µόχθου των εργαζοµένων, αυτή
υπολογίζεται; Βεβαίως είναι νόµιµη.

Και να σας πω και κάτι άλλο, για όλα αυτά που λέγονται τώρα,
«να κοιτάξουµε αν εφαρµόζονται οι νόµοι». Ποια εργατική νοµο-
θεσία; Έχει γίνει αντιδραστικότερη και χειρότερη εδώ και τόσα
χρόνια και απ’ αυτήν την άποψη το να λες να γίνουν σεβαστοί οι
νόµοι είναι το να γίνει σεβαστή η µερική απασχόληση, να γίνει
σεβαστή η ενοικίαση των εργαζοµένων, η χρησιµοποίηση ενός
µεγάλου µέρους των εργαζοµένων από εργολάβους, όπου πραγ-
µατικά εκεί πέρα γίνεται όργιο εκµετάλλευσης. Ποια εργατική νο-
µοθεσία; Και πολύ περισσότερο για να κάνεις έλεγχο πρέπει να
έχεις διασφαλίσει ότι ο εργαζόµενος δεν φοβάται να καταγγείλει.
∆εν λέω ότι δεν υπάρχουν και ελεγκτικοί µηχανισµοί.

Για µας λοιπόν το κύριο και αυτό που βάζουµε στους εργαζό-
µενους είναι η ίδια η ουσία του προβλήµατος, η ασυµβίβαστη
αντίθεση ανάµεσα στο κεφάλαιο και στην εργασία, η αντίθεση
ανάµεσα στα µονοπώλια και στο λαό. Από εκεί και πέρα βεβαίως
δεν πρόκειται να κλείσουµε τα µάτια σε σκάνδαλα, σε ρεµούλες
κ.λπ., στο βαθµό που κι εµείς µπορούµε να έχουµε σιγουριά ότι
έτσι είναι τα πράγµατα.

Και µάλιστα η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει πάρει προληπτικά
µέτρα. Σε ντοκουµέντο της, όχι σε µεγάλη απόσταση από το σή-
µερα -αυτήν τη στιγµή δεν είµαι έτοιµη να πω και τον αριθµό,
όµως υπάρχει- υπάρχει ο όρος της αντιµετώπισης του «κοινωνι-
κού και του πολιτικού εξτρεµισµού». Είµαστε σε θέση, -δεν υπο-
λειπόµαστε, νοµίζω- να καταλάβουµε τι σηµαίνει και τι εννοεί ως
«κοινωνικό και πολιτικό εξτρεµισµό». Γιατί υπάρχει επίσης και το-
ποθέτηση παλιότερη για τον «ιδεολογικό ριζοσπαστισµό-εξτρε-
µισµό». Εννοεί το εξής πράγµα: µέτρα καταστολής, χωρίς τέλος,
για την αντιµετώπιση του λαϊκού κινήµατος. Και µάλιστα εδώ και
δύο –τρεις µέρες ο κ. Αλµούνια βγαίνει φοβισµένος και λέει: «Θα
έχουµε κοινωνική αναταραχή». Το «κοινωνική αναταραχή» ανα-
φέρεται σε απεργίες, κινητοποιήσεις, δηλαδή στα όπλα που
έχουν οι εργαζόµενοι για να υπερασπιστούν τον εαυτό τους από
τις συνέπειες της κρίσης.

Και είναι καλό που φοβούνται. Εµείς χαιρόµαστε να φοβού-
νται. Αυτό δείχνει ότι υπάρχει ελπίδα να περιοριστούν κάπως οι
συνέπειες. Λέω «κάπως» γιατί για να περιοριστούν εντελώς οι συ-
νέπειες από την κρίση δεν είναι δυνατόν.

Η κάλπη των Ευρωεκλογών είναι ένα όπλο που έχουν οι εργα-
ζόµενοι σε ολόκληρη την Ευρώπη. ∆ηλαδή, θα καθόµαστε τώρα
να ερµηνεύουµε τι λέει η απόφαση του Ευρωδικαστηρίου για
τους συµβασιούχους; Η Κυβέρνηση λέει ότι είµαστε µέσα στα
µέτρα. Ο ΣΥΡΙΖΑ λέει ότι αξιοποίησε αυτήν την απόφαση.

Η δική µας θέση είναι η εξής: µονιµοποίηση όλων των συµβα-
σιούχων. ∆ιότι στη µεγάλη τους πλειοψηφία έχει αποδειχθεί ότι
ικανοποιούν πάγιες ανάγκες.

Πήγα προχθές στο Πανεπιστήµιο της Θεσσαλονίκης –τα ξέ-
ρετε αυτά- και στον τοµέα της καθαριότητας, στον τοµέα τεχνι-
κών υπηρεσιών κ.λπ. δουλεύουν σε εργολάβους δεκαπέντε και
είκοσι χρόνια. ∆εν είναι αυτές πάγιες ανάγκες; Εν τω µεταξύ, κά-
ποιοι έχουν πάρει και σύνταξη. Κάποιοι ενδεχοµένως από το µό-
νιµο προσωπικό θα συνταξιοδοτηθούν. Εδώ µιλάµε για είκοσι
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χρόνια.
Έχουν γίνει ρουσφετολογικές προσλήψεις; Βεβαίως. Αλλά

τώρα τι θα ψάξουµε εµείς; Και αν θέλετε, οι ρουσφετολογικές
προσλήψεις είναι προσλήψεις από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆η-
µοκρατία. Εµείς δεν θα εκδικηθούµε τους έστω ονοµαζόµενους
ρουσφετολογηµένους εργάτες, εργάτριες και υπαλλήλους λέ-
γοντας «ας τους απέξω», αφού ξέρουµε ότι απ’ αυτούς είναι όµη-
ροι ή της Νέας ∆ηµοκρατίας ή του ΠΑΣΟΚ.

Όµως, εν πάση περιπτώσει, πρέπει να µπει ένα τέλος σ’ αυτά
και στις εργολαβίες και δεν µπορεί ακριβώς να καθόµαστε να ερ-
µηνεύουµε τα ευρωδικαστήρια. Εµείς –να σας το πω καθαρά- το
γράφουµε το Ευρωδικαστήριο στα παλιά µας τα παπούτσια.

Αυτή, αν θέλετε, είναι η απειθαρχία και η ανυπακοή. Τι άλλο
να κάνουµε; Να µελετάµε τις γραφές; Θα εναποθέσουµε δηλαδή
τα δικαιώµατα των εργαζοµένων στους δικηγόρους –και το λέω
αυτό χωρίς να έχω κάποιο πρόβληµα µε το επάγγελµα- στους
νοµικούς, στις ερµηνείες; Κάποιες φορές µπορεί ένα νοµικό πα-
ραθυράκι καλώς να αξιοποιηθεί από τους εργαζόµενους.

Για να δούµε τι γίνεται, επειδή εδώ γίνεται πολλή συζήτηση και
η Κυβέρνηση λέει «θα πάρω µέτρα, θα ελέγξω τις τιµές», βγαίνει
το ΠΑΣΟΚ και λέει τα ίδια, βγαίνει ο ΣΥΡΙΖΑ, βγαίνει το ΛΑΟΣ –
δεν ξέρω, τα διάφορα κόµµατα- και λένε «έλεγχος στην κερδο-
σκοπία».

Πραγµατικά –και αυτό έγινε µε βάση τα δηµοσιεύµατα και τα
στοιχεία της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας- φθάσαµε στα ιστο-
ρικά όρια του πληθωρισµού του 1%. Εγώ τουλάχιστον δεν θυ-
µάµαι ποτέ µέχρι τώρα να είχαµε αύξηση του πληθωρισµού µόνο
1%. ∆εν το θυµάµαι. Θυµάµαι το τέρας που λέγαµε του πληθω-
ρισµού το 25% κ.λπ..

Τι είναι αυτό; Αυτό σηµαίνει δηλαδή ότι οι εργαζόµενοι δεν
χρειάζεται πια να ζητήσουν αυξήσεις ή χρειάζεται να ζητήσουν
αυξήσεις 1%; Για να δούµε πώς διαµορφώθηκε αυτό το 1%.

∆ιαµορφώθηκε από τις µειώσεις τιµών στο πετρέλαιο θέρµαν-
σης -36,4% και έγινε σε µια περίοδο που δεν χρειάζεται να πά-
ρουµε πετρέλαιο θέρµανσης. Έγινε και πιο πριν, αυτό είναι
αλήθεια. Καύσιµα αυτοκινήτου: -16,2% και τα ίδια τα αυτοκίνητα
-7,8%. Εδώ, ειδικά για τα αυτοκίνητα, εντάσσεται στο πλαίσιο ενί-
σχυσης της αυτοκινητοβιοµηχανίας. Σας ανέφερα, λοιπόν, κά-
ποιες υψηλές µειώσεις.

Ας αναφερθούµε τώρα στις αυξήσεις. Και αναφέροµαι πάλι
βάσει στοιχείων της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας, δεν έχουµε
εµείς δικές µας υπηρεσίες. Αστικές συγκοινωνίες 28,7%, τέλη κυ-
κλοφορίας-διόδια 18,6%, ρύζι 11,1%, ζυµαρικά 3,7%, λαχανικά
8,2%, φρούτα 6,8%, ψάρια νωπά 6,5%, όσπρια 5,9%, τσιγάρα
5,7%, ύδρευση-αποχέτευση 8,3%, ηλεκτρικό ρεύµα 6,5% -και
έχουµε µπροστά µας αυξήσεις- επισκευή και συντήρηση κατοι-
κίας 5,2%, οικιακές υπηρεσίες 6,9%, ιατρικές, οδοντιατρικές, πα-
ραϊατρικές υπηρεσίες 4%, νοσοκοµειακή περίθαλψη 3,9%.

Για να δούµε τώρα, το κριτήριο της καθηµερινότητας για τη
φτωχολογιά, για τα λαϊκά νοικοκυριά ποιο είναι; Είναι και το πε-
τρέλαιο θέρµανσης. Αλλά και όλα τα άλλα δεν είναι;

Βλέπετε, λοιπόν, ότι τα στατιστικά στοιχεία δεν µπορούν να
αποδείξουν τόσα πολλά και πάρα πολλά πράγµατα. Πίσω από τα
στατιστικά στοιχεία υπάρχει ανισοµετρία, ανισοκατανοµή και
πάρα πολλά τέτοια ζητήµατα, στο έδαφος βεβαίως µιας ταξικής
εκµετάλλευσης που γίνεται όλο και χειρότερη.

Τέλος, θα ήθελα να αναφερθώ, επειδή έγινε λόγος –τουλάχι-
στον εγώ εκ µέρους του κόµµατος δεν έβαλα αυτό το θέµα, γιατί
το θεωρούµε πάρα πολύ µεγάλο- στο ζήτηµα των ναρκωτικών.
Βεβαίως η τοξικοµανία είναι το ανώτατο στάδιο κινδύνου.
Ωστόσο δεν πρέπει να υποτιµήσουµε και άλλες µορφές εξάρτη-
σης που διαδίδονται στη νεολαία, όπως ο αλκοολισµός που
αφορά µικρότερες ηλικίες.

Πριν µιλήσουµε για µια σειρά από επιστηµονικά θέµατα της
απεξάρτησης –υπάρχει και η επιστηµονική πλευρά της απεξάρ-
τησης βεβαίως, που δεν µπορεί να την υποτιµήσει κανείς και
εµείς σαν κόµµα δεν µπορούµε να µπούµε σε πάρα πολλά τέτοια
γήπεδα- υπάρχει για µας και η πολιτική πλευρά. Αρχίζει όλο και
ψυχιατρικοποιείται το θέµα των ναρκωτικών. Ψυχικά πάσχοντες,
όχι. Τώρα αν στη πορεία γίνονται ψυχικά πάσχοντες αυτοί που
έχουν εξάρτηση, βεβαίως αυτό είναι ένα δεύτερο ζήτηµα.

Θα µπορέσει ποτέ απ’ αυτήν τη Βουλή, την ελληνική να βγει

αυτό που λέµε: Όχι σε όλα τα ναρκωτικά, όχι στο διαχωρισµό
σκληρών και µαλακών; Πολιτική µείωση της ζήτησης, να το πω
έτσι, και όχι πολιτική µείωσης της βλάβης χωρίς να υποτιµάται η
µείωση της βλάβης, αλλά είναι µία πλευρά.

Τι θα γίνει µε τη πρωτογενή πρόληψη; Εδώ όλα τα θεραπευ-
τικά προγράµµατα πρόληψης κ.λπ. που υπάρχουν είναι στον
αέρα. Οι άνθρωποι που ασχολούνται βγαίνουν στους δρόµους
γιατί δεν πληρώνονται, γιατί πάµε στα κοινοτικά κονδύλια το
οποία έχουν ηµεροµηνία λήξης κι όταν τελειώνουν τα κοινοτικά
κονδύλια, οι δήµοι δεν µπορούν να τα αντιµετωπίσουν.

Υπάρχει ζήτηµα πρόσληψης προσωπικού στις ήδη υπάρχου-
σες µονάδες απεξάρτησης; Υπάρχουν µια σειρά από τέτοια ζη-
τήµατα. Εποµένως τι συζητάµε τώρα; Και το πρόβληµα είναι
µακροχρόνιο. Υπάρχουν οι θεραπευτικές κοινότητες, οι κοινότη-
τες του ΚΕΘΕΑ που τουλάχιστον εµείς αυτές υποστηρίζουµε.
Υπάρχει πρόβληµα οικονοµικό για να µπορέσουν να καλύψουν
τη δηµιουργία περισσότερων; Τα κέντρα πρόληψης πρέπει να
πολλαπλασιαστούν γιατί δεν µπορεί να υπάρχει ένα κατά περι-
φέρεια ή ένα κατά νόµο, γιατί η πρόληψη αγκαλιάζει πολύ πε-
ρισσότερο κόσµο.

Έτσι, λοιπόν, δεν µπορεί να τα βλέπουµε αυτά µόνο για να
διανθίσουµε την προεκλογική περίοδο µε ορισµένα τέτοια ζητή-
µατα. Είναι ζητήµατα τα οποία πολλές φορές έχουν συζητηθεί
στη Βουλή, υπήρχαν και πορίσµατα κι όµως το πρόβληµα µεγα-
λώνει. Και σε συνθήκες κρίσης τα πράγµατα γίνονται πολύ χει-
ρότερα.

Σε ό,τι αφορά τη διάθεση κονδυλίων, δεν λέω ότι τα κονδύλια
λύνουν το ζήτηµα γιατί υπάρχει και το περιεχόµενο, δηλαδή το
ζουµί της πολιτικής, αλλά και µε απλήρωτους ανθρώπους που
δουλεύουν στον τοµέα αυτό, δεν µπορεί να γίνει συζήτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κυρία
Παπαρήγα.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Γιώργος Παπαν-
δρέου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατανοώ
την αγωνία της παράταξης της Νέας ∆ηµοκρατίας, την αγωνία
του Πρωθυπουργού να δικαιολογήσει τα αδικαιολόγητα, να βρει
άλλοθι για τα πέντε χρόνια αποτυχιών. Να κάνει το άσπρο µαύρο,
για να µπορέσει να συγκαλύψει πολιτικές αµαρτίες, οι οποίες
έχουν καταδικάσει τη χώρα µας σε µια αρνητική πορεία αναπτυ-
ξιακή, κοινωνική, εκπαιδευτική. Αρνητική πορεία για τη νεολαία,
αρνητική πορεία του κύρους και της αξιοπιστίας της χώρας µας
διεθνώς.

Θα περίµενα, όµως, όχι να λέει µισόλογα, όχι να παραποιεί τις
δικές µας θέσεις –θα του στείλουµε και το πρόγραµµά µας, αν
θέλει να το διαβάσει- αλλά τουλάχιστον να χρησιµοποιεί σωστά
τα στοιχεία, το οποία υπάρχουν και είναι δεδοµένα. Αδυνατεί να
δει τις αλήθειες, που βρίσκονται µπροστά του σ’ αυτή την χώρα,
τις οποίες ζουν όλοι οι Έλληνες πολίτες. Και βεβαίως, είναι ανα-
γκασµένος να διαστρεβλώνει ακόµα και τις θέσεις του ΠΑΣΟΚ.
∆εν είναι υπεύθυνη τοποθέτηση ενός Πρωθυπουργού, ο οποίος
λέει ότι εµείς θα καταργήσουµε τις φοροαπαλλαγές, τα επιδό-
µατα για τους ανέργους, για τους γονείς, για τα αδύναµα κοινω-
νικά στρώµατα.

∆εν είναι αυτές οι φοροαπαλλαγές, κύριε Καραµανλή, που θα
καταργήσουµε. Είναι αυτές που εσείς χαρίσατε στις επιχειρή-
σεις. Πάνω από 1.000.000.000 ευρώ χρέος κάθε χρόνο, στα
πέντε χρόνια, έχουν από τη δική σας διακυβέρνηση ουσιαστικά
χαριστεί. Χαρίσατε 5.000.000.000 ευρώ στις µεγάλες επιχειρή-
σεις. Να ένας πόρος, ο οποίος θα αξιοποιηθεί για το πρόγραµµα
κοινωνικής ανάπτυξης του ΠΑΣΟΚ, περιφερειακής ανάπτυξης
για την εκπαίδευση, την υγεία και την πρόνοια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Εµείς µιλάµε για ουσιαστικές παρεµβάσεις στην άµεση και έµ-

µεση φορολογία, ώστε να εξοµαλύνουµε τις εισοδηµατικές ανι-
σότητες, που εσείς πέντε χρόνια µεγεθύνατε. Αναδιανοµή, για
να προστατεύσουµε τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα, που
εσείς πέντε χρόνια εξουθενώσατε. Να φορολογήσουµε τα υψηλά
εισοδήµατα, που εσείς πέντε χρόνια τώρα δεν φορολογείτε. Με
ουσιαστικές παρεµβάσεις στη διαδικασία εφαρµογής της νοµο-
θεσίας, για τις οποίες εσείς, πέντε χρόνια τώρα, δε δίνετε δε-
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κάρα. Τέτοιες, ώστε η είσπραξη των φόρων να είναι απλή, γνω-
στή, πρόσφορη σε κάθε πολίτη, µε παρεµβάσεις στη βελτίωση
της ποιότητας και εξυπηρέτησης των πολιτών, που υποκριτικά
εσείς υπόσχεστε, αλλά πουθενά δεν υπάρχει. Όλες αυτές τις πε-
ραιώσεις, τις χαριστικές ρυθµίσεις, που πέντε χρόνια κάνετε, ως
µόνη φορολογική πολιτική, µε συνέπεια οι συνεπείς φορολογού-
µενοι και οφειλέτες να σηκώνουν το βάρος της οικονοµίας.

Μας µιλάτε για τη διεθνή κρίση και τα χρέη που παραλάβατε.
∆ε µας λέτε, όµως, πού πήγαν τα 80.000.000.000 ευρώ χρέος,
που έχετε αυξήσει µέχρι σήµερα στο δηµόσιο.

Είναι ή δεν είναι σε επιτήρηση, κύριε Καραµανλή, η χώρα µας,
ουσιαστικά εδώ και πέντε χρόνια, ξανά επισήµως και τώρα; Είναι
ή δεν είναι αυτό επιζήµιο για τον ελληνικό λαό; Αντί να δίνονται
από το κράτος οικονοµικά πακέτα ενίσχυσης στις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, στα ασθενέστερα στρώµατα, επιβάλλονται πρό-
σθετοι φόροι και µέσα από τους φόρους αυτούς περικόπτονται
δαπάνες, για να µειωθεί το δηµόσιο έλλειµµα, που εσείς δηµι-
ουργήσατε.

Μπήκαµε σε επιτήρηση, όχι λόγω διεθνούς κρίσης. ∆ύο συνε-
χόµενα οικονοµικά χρόνια, 2007 -πολύ πριν την κρίση- και 2008,
το έλλειµµα εκτινάσσεται πάνω από το 3%.

Σας αρέσει να επαναλαµβάνετε πως εσείς λέτε αλήθειες. Μα,
ποιες αλήθειες; Είναι η αλήθεια η δήλωση της «θωρακισµένης
οικονοµίας» ή η δήλωση του «πιάσαµε πάτο»; Είναι η δήλωση της
αλήθειας του «προϋπολογισµού της ευθύνης» για τον οποίο πή-
γατε σε εκλογές το 2007; Θυµηθείτε το. Πήγατε σε εκλογές για
να διαµορφώσετε τον «προϋπολογισµό της ευθύνης». Προϋπο-
λογισµό, που τελικά εκτροχίασε δηµοσιονοµικά τη χώρα κατά
80.000.000.000 ευρώ, επαναλαµβάνω, 8.000.000.000 ευρώ- δη-
λαδή παραπάνω από τον προϋπολογισµό που έχουµε για ολό-
κληρη την εκπαίδευση στη χώρα µας! Αυτός ήταν ο
«προϋπολογισµός σας ευθύνης».

Η αλήθεια σας για τα υγιή δηµοσιονοµικά και την µε πλήρη
διαφάνεια αξιολόγηση του φετινού προϋπολογισµού; Αποκρύ-
πτετε πλήρως τα στοιχεία. ∆εν έχουµε ουσιαστικά προϋπολογι-
σµό. Παραδώσαµε το χρέος χαµηλότερο ως ποσοστό του ΑΕΠ
απ’ όσο ήταν όταν αναλάβαµε. Τότε, το ’93, το χρέος ήταν πολύ
µεγαλύτερο απ’ ό,τι σας το παραδώσαµε. Εσείς το παραδίδετε,
κληροδοτείτε σε εµάς το χρέος κατά δέκα µονάδες υψηλότερο.
Πού πήγαν αυτά τα λεφτά; Σίγουρα όχι στην υγεία, σίγουρα όχι
στην παιδεία ή στην ανάπτυξη.

Η αλήθεια σας για τη στροφή στην περιφέρεια; Το ΕΣΠΑ 2007-
2013: ∆υόµισι χρόνια µετά την έναρξή του, δεν έχει δαπανηθεί
ούτε ένα ευρώ. Μιλήσατε για ενάµιση δισεκατοµµύριο που έχει
εκταµιευτεί. Πού έχει πάει; Σε ποιο έργο; Σας άκουσα που είπατε
ότι «τρέχουν οι προκηρύξεις». Μα, τρέχουν οι προκηρύξεις;
Μήπως δεν τις φτάνετε, κύριε Καραµανλή;

Κρύβετε τις αλήθειες και αυτό το καταλαβαίνουν όλοι σήµερα.
Όσο για το ασφαλιστικό, να µην πω πολλά. Το 18% των επιχει-
ρήσεων είναι άγνωστες στο ΙΚΑ. Ένας στους έξι, ανασφάλιστος.
Και εσείς, ανεβάσατε το έλλειµµα, από πλεόνασµα που είχε το
2003-2004 το ΙΚΑ 5,5 δισεκατοµµύρια, εκεί που ήταν το πλεόνα-
σµα.

Παραλάβατε τον ΟΑΕΕ µε 34.000.000 έλλειµµα. Σήµερα, το
έλλειµµα αγγίζει τα 700.000.000 ευρώ.

∆εν ξέρω ποια είναι αυτή η ειδυλλιακή εικόνα που θέλετε εσείς
να παρουσιάσετε για το ασφαλιστικό σύστηµα, κύριε Καρα-
µανλή. Πώς διαχειριστήκατε τα οικονοµικά της χώρας; Εσείς δεν
µιλούσατε πριν από το 2004 για τις σπατάλες 10.000.000.000
ευρώ που θα κόβατε; Πού βρισκόµαστε σήµερα;

Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι οι δαπάνες του κράτους, από
31.000.000.000 ευρώ το 2004, έφθασαν σχεδόν στα
50.000.000.000 ευρώ, ότι αντί για το δήθεν νοικοκύρεµα, ξοδέ-
ψατε πάνω από 18.000.000.000 ευρώ; Σπατάλες, δαπάνες για το
κράτος, φόροι του ελληνικού λαού!

Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι δεν πληρώσατε τα τελευταία χρό-
νια χρέη στους προµηθευτές των νοσοκοµείων, στους κατα-
σκευαστές και σε πολλούς άλλους, ύψους 12.000.000.000 ευρώ;
Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι κρατάτε σαν επτασφράγιστο µυ-
στικό την πορεία των εσόδων και των δαπανών του 2009; Είναι ή
δεν είναι αλήθεια ότι, µέσα σε τέσσερις µήνες, έχετε δανειστεί
46.000.000.000 ευρώ, δηλαδή 5.000.000.000 ευρώ παραπάνω

από αυτά που προϋπολογίζατε για όλο το χρόνο; Σήµερα, όχι
στο τέλος του χρόνου. Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι, όπως πάνε
τα πράγµατα, θα δανειστείτε πολύ πάνω από τα 50.000.000.000
ευρώ φέτος και ότι µπορεί να επιβεβαιωθούν ακόµα και οι Κασ-
σάνδρες, που οµιλούν για πάνω από 60.000.000.000 ευρώ δα-
νεισµό;

Είναι ή δεν αλήθεια ότι, σήµερα πληρώνουµε πολύ ακριβά για
να δανειστούµε, όταν τα επιτόκια είναι διεθνώς σε ιδιαίτερα χα-
µηλά επίπεδα; Ότι λόγω της αποτυχίας και της ανικανότητάς
σας, η Ελλάδα εδώ και πολλούς µήνες διασύρεται στον ξένο
Τύπο και εµφανίζεται ως «µαύρο» πρόβατο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης των δεκαπέντε;

Και βεβαίως, µε σκανδαλώδη τροπολογία, νοµιµοποιείτε όλες
τις αυθαίρετες, παράνοµες, εξωσυµβατικές συµβάσεις των νο-
σοκοµείων. Κλείνετε δηλαδή το µάτι σε όλους τους προµηθευτές
να συνεχίσουν να προµηθεύουν παράνοµα υπερκοστολογηµένα
αναλώσιµα υλικά για τα νοσοκοµεία και το λογαριασµό βεβαίως,
τον φορτώνετε στον εργαζόµενο και στα ασφαλιστικά ταµεία,
πάντα µε αδιαφάνεια.

Εκεί θα βρούµε τα λεφτά, κύριε Καραµανλή. Σε µια σωστή δια-
χείριση και σε µια σωστή µεταρρύθµιση, σε σωστές και ουσια-
στικές µεταρρυθµίσεις. Όχι σαν αυτές που εσείς λέτε ότι κάνετε.
∆ιότι αν µιλήσουµε για τις µεταρρυθµίσεις που εσείς κάνατε, τις
µόνες που είδαµε εµείς αυτά τα χρόνια, είναι το σχέδιο για τα
δοµηµένα οµόλογα. Το σχέδιο για το βασικό µέτοχο. Το σχέδιο
για την ανταλλαγή περιουσιών για τη Μονή Βατοπεδίου. Το σχέ-
διο για τη µείωση του ποσοστού του δηµοσίου στον ΟΤΕ. Το σχέ-
διο για τις ακτοπλοϊκές γραµµές στο Αιγαίο. Το σχέδιο µε τις
επιδοτήσεις του Υπουργείου Πολιτισµού. Το σχέδιο για την ανα-
µόρφωση των ελεγκτικών µηχανισµών και την ουσιαστική κα-
τάργηση του Σ∆ΟΕ. Το σχέδιο για τη δήθεν ενίσχυση της
ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης. Ο κ. Σανιδάς «θεωρείται» πια ως
ουσιαστικό κοµµατικό στέλεχος υποστήριξης της Κυβέρνησης.
Το σχέδιο για την αλλαγή των µηχανισµών υλοποίησης του
ΕΣΠΑ. Το σχέδιο για την Επιτροπή Ανταγωνισµού και τα καρτέλ,
όπου αθωώνονται όλοι. Το σχέδιο µε τις υποκλοπές, που ακόµα
δεν ξέρουµε τι κρύβει αυτή η υπόθεση. Το σχέδιο µε την αλλαγή
των συµβάσεων των συγχρηµατοδοτούµενων δηµόσιων έργων.
Το σχέδιο για την ουσιαστική κατάργηση των Ανεξάρτητων
Αρχών, όπως βεβαίως της ΡΑΘΕ, που είχε σχέση µε τις ακτο-
πλοϊκές γραµµές. Αυτά είναι τα σχέδια, που εσείς φέρατε τα τε-
λευταία πέντε χρόνια στη χώρα µας και, βεβαίως, έχουν αλλάξει
την εικόνα της χώρας µας, πολύ προς το χειρότερο.

Γι’ αυτό, εγώ σας ζήτησα από το 2004, σας ζήτησα και πριν
από ένα µήνα, σας ξαναζητώ και σήµερα, το εξής: Θα έπρεπε
όλες αυτές τις υποθέσεις, όποιες υποθέσεις θέλετε και εσείς,
κύριε Καραµανλή, που έχουν σχέση µε διαφθορά, να τις φέ-
ρουµε στη Βουλή, να τελειώνει αυτή η υπόθεση. Να βάλουµε µία
τάξη σε αυτή τη χώρα, να γίνει ευνοµούµενη πολιτεία, να µη σπα-
ταλώνται τα χρήµατα του ελληνικού λαού κάτω από το τραπέζι
και να κατηγορείται, δικαίως ή αδίκως, το σύνολο της πολιτικής
ηγεσίας του τόπου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Και µιλάτε εσείς για δυσφήµιση της χώρας στο εξωτερικό. ∆εν

µπορείτε να δείτε πόσο δυσφηµίσατε εσείς τη χώρα µε την απο-
γραφή; Πόσο τη δυσφηµίσατε µε όλες αυτές τις υποθέσεις;
Πόσο τη δυσφηµίσατε µε την εικόνα της χώρας µας το ∆εκέµ-
βρη, µε τις καταστροφές στο Σύνταγµα, τη δολοφονία ενός νέου,
του Αλέξανδρου; Οι σχολιαστές στο εξωτερικό δεν έµεναν
απλώς σε αυτές τις εικόνες.

Οι σχολιαστές στο εξωτερικό έλεγαν πολύ απλά: «Εδώ είναι η
Ελλάδα, µε µια Κυβέρνηση που σπαράσσεται από τα σκάνδαλα».
Αυτές οι εικόνες και αυτές οι ειδήσεις έφθασαν µέχρι την άλλη
γωνιά του πλανήτη µας! Και εσείς, λέτε ότι δυσφηµούµε τη
χώρα! ∆υσφηµείται η χώρα από µία αδιέξοδη πολιτική. Γι’ αυτό
και πρέπει να αλλάξει. Ίσως να µη σας αρέσουν αυτά που λέω
εγώ στο εξωτερικό, υπερασπιζόµενος τη χώρα, γιατί πηγαίνω και
λέω παντού κάτι απλό: ∆εν είναι αυτή η πραγµατική Ελλάδα!
Υπάρχει η Ελλάδα της ελπίδας! Υπάρχει η Ελλάδα της αισιοδο-
ξίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Υπάρχει η Ελλάδα ενός ευνοµούµενου κράτους! Υπάρχει η Ελ-
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λάδα της «πράσινης» ανάπτυξης!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

Υπάρχει η Ελλάδα της ειρήνης και της συνεργασίας!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

Και θα συνεχίσω να λέω ότι υπάρχει µία άλλη Ελλάδα! Θα συ-
νεχίσω να λέω:«Κάντε τόπο να περάσει αυτή η άλλη Ελλάδα,
κύριε Καραµανλή!»

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε,
κύριε Παπανδρέου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα έξι µαθήτριες και
µαθητές και τέσσερις συνοδοί - δάσκαλοι από το Β’ ∆ηµοτικό
Σχολείο Πύργου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει!
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξανδρος Αλαβάνος.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Το
πρώτο που θα ήθελα να πω, αφού βλέπω επάνω και νέα παιδιά,
είναι το εξής: Τι έχει η νεολαία; Γιατί φοβίζει; Γιατί απωθεί; Για
ποιο λόγο η σηµερινή συζήτηση, σε µεγάλο βαθµό, από άλλους
οµιλητές, δεν είχε επίκεντρο τη νεολαία; Είναι σηµαντικά όλα τα
ζητήµατα και της οικονοµίας και της παγκόσµιας κατάστασης και
της εξωτερικής πολιτικής. Γιατί σήµερα που ήταν µία ευκαιρία
να ανοίξουν προς τη νέα γενιά κάποια παράθυρα –δεν σας λέω
πόρτες, αλλά κάποιοι φεγγίτες επαφής- ενός απαξιωµένου πο-
λιτικού συστήµατος, γιατί δεν έγινε; Και βλέπουµε πάλι µέσα στο
πλαίσιο του δικοµµατισµού αυτήν την αντιπαράθεση.

Πιστεύετε ειλικρινά ότι µία εργαζόµενη στα σούπερ µάρκετ
που θα γυρίσει στις οκτώ η ώρα στο σπίτι και που θα µπορούσε
να ανοίξει και το σταθµό της Βουλής, ένας νέος ο οποίος κάνει
δύο δουλειές, ένας φοιτητής, ένας επιστήµονας που έχει δίπλα
του τα βιβλία που πρέπει να διαβάσει, θα κάτσουν να ακούσουν
αυτή τη συζήτηση στη Βουλή;

Πιστεύω πως όχι! Απλούστατα, διότι δεν είχε επίκεντρο τη νε-
ολαία! Εγώ αναρωτιέµαι πολλές φορές για το εξής: Το κάνει επί-
τηδες αυτό το σύστηµα του δικοµµατισµού; Είναι, αν θέλετε, µία
συνέπεια –την οποία και το ίδιο δεν θέλει και προσπαθεί να την
αντιµετωπίσει- αυτή η αποστασιοποίηση, η αδιαφορία αγοριών,
κοριτσιών, µεγαλύτερων νέων, απέναντι στο πολιτικό σύστηµα;

Εγώ θεωρώ ότι το κάνει επίτηδες τελικά! ∆εν γίνεται αυτό! ∆εν
γίνεται να µην µπορεί να συγκεντρωθεί ο Πρωθυπουργός πάνω
στα θέµατα της νεολαίας! ∆εν γίνεται να µην µπορούν να συ-
γκεντρωθούν άλλοι πολιτικοί Αρχηγοί πάνω στα θέµατα της νεο-
λαίας! ∆ιότι η άλλη επιλογή είναι η συµµετοχή της νεολαίας στην
πολιτική ζωή, η συλλογική της έκφραση, η ανάδειξη ενός δικού
της κοινωνικού προγράµµατος, η διεκδίκησή της. Και το είδαµε
αυτό! Την είδαµε τη νεολαία και θα την ξαναδούµε! Νοµίζετε ότι
δεν θα την ξαναδούµε; Νοµίζετε ότι θα κοιµάται; Το είδαµε µε το
άρθρο 16, όπου ανατρέπονται τα πάντα, το πολιτικό σκηνικό, οι
µεταρρυθµίσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν περνά η Συνταγµα-
τική Αναθεώρηση! Το βλέπουµε µε τις κινητοποιήσεις των µαθη-
τών, όπου µία σειρά από πολιτικές δυνάµεις, µία εντελώς
παράδοξη συµµαχία πολιτικών δυνάµεων στρέφεται και κάνει τον
εισαγγελέα στους µαθητές και στο ΣΥΡΙΖΑ.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι εδώ, σήµερα, η Κοινο-
βουλευτική Οµάδα της Νέας ∆ηµοκρατίας που παρακολουθεί
τον Πρωθυπουργό και θα παρακολουθήσει και την τριτολογία
του, είναι µικρότερη από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνα-
σπισµού. Και θα έλεγα ότι αυτό δείχνει µία πολύ µεγάλη αδια-
φορία γι’ αυτά τα ζητήµατα! Και έξω οι διάδροµοι βουίζουν! Και
γυρνάνε όλοι και συζητάνε πάλι σκάνδαλα!

Στο όνοµα της νεολαίας και στο όνοµα όλου του λαού, ας δώ-
σουµε διέξοδο σ’ αυτό το πρόβληµα που έχει σχέση µε υπαρκτά
και πολύ µεγάλα σκάνδαλα σε όλους τους τοµείς. Αυτό σηµαίνει
να οδηγούνται οι ένοχοι στη δικαιοσύνη! Σηµαίνει να ασχολείται
η Βουλή µε τα µεγάλα κοινωνικά προβλήµατα!

Εγώ άκουσα σήµερα τη διόρθωση της κυβερνητικής θέσης
στην πρότασή µας. Τη συζητάει, είπε. Συζητάει την πρόταση για
αυτοδέσµευση όλων των πολιτικών δυνάµεων ώστε όλοι οι φά-
κελοι οι οποίοι έρχονται από τη δικαιοσύνη µέσα από τη διαδι-
κασία που προβλέπει το Σύνταγµα για τη δηµιουργία επιτροπής
προκαταρκτικής εξέτασης να αποστέλλονται αµέσως στο Ειδικό
∆ικαστικό Συµβούλιο, το οποίο µπορεί να εξετάσει αν ο κατηγο-
ρούµενος ή αυτός για τον οποίο υπάρχουν υποψίες, ενδείξεις,
αποδείξεις, απαλλάσσεται ή είναι αθώος πριν καν οδηγηθεί στην
τελική απόφαση του ∆ικαστηρίου.

Μ’ αυτήν την έννοια, θεωρούµε ότι ήταν σηµαντικό το γεγονός
ότι έγινε αυτή η στροφή από την πρώτη θέση που εµφάνισε ο
Κυβερνητικός Εκπρόσωπος. Όµως, περιµένουµε κάτι συγκεκρι-
µένο και όχι τη γενικολογία, τη γενική διάθεση που ανέφερε ο κ.
Παυλόπουλος.

∆είχνουµε για µία ακόµα φορά ότι εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ, ξέροντας
ότι δεν µπορούµε να αλλάξουµε το Σύνταγµα, αυτό το εκτετα-
µένο άρθρο 86 του Συντάγµατος, προσπαθούµε να βρούµε µία
λύση, προκειµένου να ανοίξουµε τα προβλήµατα στα θέµατα της
κοινωνίας.

Το τρίτο που θα ήθελα να αναφέρω είναι το θέµα των συµβα-
σιούχων.

Ο κύριος Υπουργός, ο κ. Παυλόπουλος, αναφέρθηκε στο θέµα
των συµβασιούχων, αλλά δεν έδωσε την πραγµατική διάσταση
της απόφασης του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου.

Η απόφαση, λοιπόν, του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου καταργεί
την απαγόρευση του Αρείου Πάγου και της Κυβέρνησης σε
σχέση µε την εκδίκαση των υποθέσεων συµβασιούχων. Οι υπο-
θέσεις πια των συµβασιούχων θα συζητούνται ξανά και θα απο-
φασίζουν ξανά τα δικαστήρια.

Το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο υπογραµµίζει ότι η οδηγία της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης έχει δηµοσιευθεί πριν από το άρθρο 103 του
Συντάγµατος. Άρα, δεν µπορείτε να αγνοείτε τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων επικαλούµενοι αυτό το άρθρο.

Το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο –και είναι λυπηρό για την Ελλάδα-
φέρνει στην επιφάνεια το νόµο του 1920, του Βενιζέλου που ανα-
φέρει ότι αν ένας εργαζόµενος καλύπτει πάγιες και διαρκείς ανά-
γκες, αυτός έχει αορίστου χρόνου σύµβαση, σχέση εργασίας.

Και µ’ αυτήν την έννοια, για να διευκολυνθούν τα πράγµατα
και να µην αρχίσει να «γονατίζει» η δικαιοσύνη από το βάρος των
υποθέσεων για όλους αυτούς τους νέους ανθρώπους –πρόκειται
για πάρα πολλούς στο δηµόσιο τοµέα, στους οργανισµούς Το-
πικής Αυτοδιοίκησης, σε δηµόσιες επιχειρήσεις- θα πρέπει να
υπάρξει µία νοµοθετική ρύθµιση.

Εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ µόνοι µας από το 1999 µε την έκδοση της
οδηγίας επιµένουµε σ’ αυτήν την υπόθεση και ξέρουµε ότι
έχουµε δίκιο.

Άκουσα την κ. Παπαρήγα να λέει ότι γράφει στα «παλιά της τα
παπούτσια» το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Εντάξει. Εµείς αντιστε-
κόµαστε και αντιπαρατιθέµεθα µε τις αποφάσεις της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, είτε είναι του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου είτε άλλου
που θεωρούµε ότι είναι σε βάρος των εργαζοµένων, σε βάρος
της κοινωνικής δικαιοσύνης.

Και όταν υπάρχουν αποφάσεις οι οποίες δίνουν δυνατότητες
αξιοποίησης προκειµένου να βελτιωθεί η ζωή των εργαζοµένων,
τότε µαχόµαστε έντονα γι’ αυτές και αυτό µας διαχωρίζει. Αυτός
ο τρόπος προσέγγισης των πραγµάτων πραγµατικά µας διαχω-
ρίζει. ∆ιότι, για παράδειγµα, εµείς δεν θα πούµε στους αγρότες
«στα παλιά µας τα παπούτσια τι θα γίνει µε την αναθεώρηση του
2010 και τι θα κάνει η Ευρωπαϊκή Ένωση, αν θα σας κόψει τις
επιδοτήσεις ή όχι». Εµείς θα πούµε ότι θα αγωνιστούµε µαζί µε
τους άλλους εργαζόµενους, µαζί µε τα άλλα κινήµατα στις άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, προκειµένου να κρατηθεί και
να διευρυνθεί το σύστηµα ενισχύσεων.

Θα πούµε στους νέους συµβασιούχους ότι θα αγωνιστούµε
µπροστά στις αντιστάσεις της Κυβέρνησης, προκειµένου να
εφαρµόσει την απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου που αυτή
τη φορά είναι θετική. Θα αγωνιστούµε για να εφαρµοστεί η από-
φαση και να βελτιωθούν τα ζητήµατα.

Έρχοµαι στο πέµπτο σηµείο –νοµίζω- που αφορά στο θέµα
των ουσιών. Έγινε µια συζήτηση. Εγώ θεωρώ θετικό ότι φέραµε
αυτό το ζήτηµα, γιατί το θέµα που θέσαµε ξέρετε ότι απασχολεί
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χιλιάδες και δεκάδες χιλιάδες οικογένειες. Ξέρετε ότι η χρήση
πια αρχίζει στα πρώτα χρόνια της εφηβείας. Ξέρετε τα τεράστια
προβλήµατα, τις ελλείψεις πρόληψης, περίθαλψης, αντιµετώπι-
σης, χρήσης υποκαταστάτων που υπάρχουν στη χώρα µας.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης είχε φέρει στο
πλαίσιο του νοµοσχεδίου για τη δικαιοσύνη µία ρύθµιση σε
σχέση µε τα θέµατα ποινών κ.λπ., γιατί υπάρχει ο χρήστης, υπάρ-
χει ο έµπορος -ο µεγαλέµπορος συνήθως είναι απ’ έξω και πολ-
λές φορές τον βλέπουµε στις δεξιώσεις- υπάρχει µια «γκρίζα»
ζώνη. Είναι ένα θέµα που πρέπει να συζητηθεί.

Προτείνουµε εµείς, πριν έρθει το νοµοσχέδιο για ψήφιση στην
Ολοµέλεια της Βουλής, να γίνει µια ειδική ακρόαση εγκληµατο-
λόγων και όλων των σχετικών επιστηµόνων που θα προτείνει η
Κυβέρνηση και τα άλλα κόµµατα της Βουλής, προκειµένου να
συζητηθεί αυτό το θέµα. Να έχουµε µια έγκυρη και σωστή τοπο-
θέτηση, που στόχος της θα είναι να διευκολύνει τους νέους αν-
θρώπους είτε να απαλλαγούν είτε να µην υποχωρήσουν σ’ αυτήν
την πολύ επικίνδυνη και αρνητική ατραπό.

Προτελευταίο σηµείο. Ξαναλέω ότι κάνουµε µια νέα γενιά και
της κάνουµε «δώρο» συναλλαγµατικές, µόλις γεννιέται. Ανάµεσα
σε αυτές είναι και οι τεράστιες ελλείψεις των ταµείων. Είπε ο
Πρωθυπουργός για τα ταµεία, σαν να ζούµε σε άλλη χώρα. Σή-
µερα δηµοσιεύονται στις εφηµερίδες τα στοιχεία για τα τεράστια
ελλείµµατα και για την εισφοροδιαφυγή, που φθάνει τα 3,8 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Μην µας λέτε, κύριε Πρωθυπουργέ, τι έκα-
ναν οι προηγούµενοι και τι κάνατε εσείς, γιατί θα σας αναφέρω
ένα παράδειγµα.

Θυµάµαι τους παπάδες που είχαν έρθει στα γραφεία µας και
µας ζητούσαν να µη γίνει αυτή η ρύθµιση της Κυβέρνησης, που
προέβλεπε ότι µαζί µε την ένταξή τους στο Ταµείο Προνοίας ∆η-
µοσίων Υπαλλήλων η περιουσία τους θα αποσπαστεί από το ανε-
ξάρτητο ταµείο που είχαν και θα δοθεί στην Εκκλησία.

Έτσι ενισχύονται τα ταµεία µαζί µε τα µέτρα που πήρατε -και,
δυστυχώς, τα στήριξε και το ΠΑΣΟΚ- για την Εκκλησία ΑΕ, που
ήταν στο προχθεσινό νοµοσχέδιο.

Κλείνοντας, θέλω να πω πως εµείς πιστεύουµε ότι µπορεί να
υπάρξει ηµερήσια διάταξη για τη νεολαία. Πιστεύουµε ότι πρέπει
να µιλήσουµε για τη νεολαία. Πιστεύουµε ότι πρέπει η νεολαία να
κάνει αισθητή την παρουσία της. Θεωρούµε ότι όσο και αν υπάρ-
χουν δυσκολίες από την άλλη µεριά σε µια εποχή µε υψηλή τε-
χνολογία, µε δυνατότητα κινητικότητας, µε το διεθνή χαρακτήρα
των γνώσεων, µπορεί να αναπτυχθεί και ένα υψηλό επίπεδο και
να αναπτυχθούν αξίες που κατέρρευσαν µαζί µε την κρίση στη
θέση της ιδιοτέλειας, του γιάπη και του «golden boy» και του ατο-
µισµού, δηλαδή συλλογικότητα, φιλία, ανεκτικότητα, δηµιουργι-
κότητα. Αυτά τα µαθήµατα νοµίζω ότι δίνουν και όλες οι κινήσεις
εργαζόµενων νέων, φοιτητών και µαθητών, που είναι η µεγάλη
ελπίδα για τη χώρα µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κλείνουµε τον κατάλογο των δευτερολογιών των πολιτικών Αρ-
χηγών, µε την αγόρευση του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Γιώργου Καρατζαφέρη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Εάν έπρεπε να βάλω τίτλο σε µια εφηµε-
ρίδα για τη σηµερινή συζήτηση στη Βουλή, δεν θα έβαζα «Για
τους νέους». Ακούστηκαν τα πάντα, εκτός από αυτά που αφο-
ρούν τους νέους.

Μια πολύ καλή πρωτοβουλία της αξιοτίµου Γραµµατέως του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας πήγε στράφι. ∆εν µιλήσαµε
για νέους. Μιλήσαµε για αριθµούς, για στείρους αριθµούς. Ακού-
στηκαν ατελείωτοι αριθµοί από τον Πρωθυπουργό, ατελείωτοι
αριθµοί από τον κ. Παπανδρέου, ακόµη και από τους ανθρώπους
της Αριστεράς, που δεν το συνηθίζουν.

Ο Μήτσος στο µαντρί, που είναι εκεί πάνω στα Τρίκαλα, τι κα-
τάλαβε; Ο Μήτσος, που είναι είκοσι τριών ετών, και σκέφτεται τι
θα γίνει µε τη ζωή του. Θα κάθεται µε τα πρόβατα; Θα έρχεται το
καρτέλ του γάλακτος να τον εκβιάζει; Γιατί µια φορά που ο πα-
τέρας του είπε «∆εν το δίνω τόσο φθηνά» τον έκοψαν για ένα
χρόνο και δεν του έπαιρναν το γάλα. Του είπε κανείς τι θα κά-

νουµε στο καρτέλ; Ότι θα σπάσουµε τα κόκαλα, για να µην εκβιά-
ζουν τον πατέρα του στο µαντρί. ∆εν του είπαν τίποτα απ’ όλα
αυτά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ούτε είπαµε για το Θανάση τον αγρότη, το παιδί, ο οποίος δεν

ξέρει αύριο πώς θα επιβιώσει γιατί θα κάτσει εκεί και δεν θα έλθει
εδώ στην Αθήνα να κάτσει στην καφετέρια και να φύγει από το
χωράφι. Τίποτα απ’ όλα αυτά δεν είπαµε.

∆εν µπορώ να καταλάβω, αδυναµία µας είναι να παρακολου-
θήσουµε τα πραγµατικά στοιχεία που βιώνει η νεολαία; Εκτός αν
πιστεύουµε ότι η νεολαία είναι µια συγκεκριµένη οµάδα, αυτή
των Εξαρχείων ή αυτή της καφετέριας. Ας βγούµε λίγο έξω απ’
αυτό το δραµατικό τρίγωνο στο οποίο κυκλοφορούµε, Ηρώδου
Αττικού, Πλατεία Κολωνακίου, Κολωνάκι ή Σύνταγµα. Ας πάµε
λίγο έξω. Υπάρχει µια νεολαία η οποία βάλλεται, προσβάλλεται.
Και δεν είναι µόνο οι αριθµοί. ∆εν είναι µόνο οι αριθµοί! ∆εν είναι
αριθµοφάγα η νεολαία µας.

∆εν της µίλησε κανείς για πολιτισµό. ∆εν µίλησε κανείς για
αθλητισµό. ∆εν τους µιλήσαµε για αρχές και αξίες. ∆εν τους
έχουµε καµµία προίκα από το παρελθόν. Μόλις πάµε να τους
πούµε κάτι από το παρελθόν, είναι σωβινισµός, ρατσισµός, φα-
σισµός και όλα αυτά τα πράγµατα. Η µόνη τους προίκα ήταν
αυτά τα «Ρεπούσια», που ακόµα δεν έχει απορριφθεί το δόγµα
Ρεπούση από δύο τουλάχιστον πολιτικούς Αρχηγούς εδώ µέσα
σ’ αυτό το χώρο.

Ποια είναι η προίκα του; Τι ξέρει αυτός ο νέος; Ούτε ξέρει από
πού έρχεται και πάνω απ’ όλα δεν ξέρει πού πάει. Και αυτό είναι
δραµατικό. Πού πάει; Τι πάει να συναντήσει; Τι πάει να πετύχει;
Ποια είναι η δυνατότητα την οποία του δίνουµε; Ποιο µήνυµα αι-
σιοδοξίας δώσαµε σήµερα για το νέο άνθρωπο; Πήραµε µία
σειρά αριθµούς, βάλαµε ο καθένας τους οικονοµολόγους του
κόµµατός µας και λένε αυτό, εκείνο, τόσα κ.λπ.

Μα, επιτέλους, θα καταλάβουµε ότι εκπέµπεται ένα S.O.S. από
τους νέους; ∆εν τους δίνουµε σηµασία, δεν τους ακούµε, δεν
τους κάνουµε προτάσεις, µία πρόταση ρεαλιστική. Αφήστε δε
που έχει την ακριβότερη καφετέρια της Ευρώπης. Στην Ευρώπη
κάνει 1 µε 1,5 ευρώ ο καφές, στη Γαλλία, πας εκεί στο Φουρκέ
και έχει 2 ευρώ και έρχεσαι στο Μπουρνάζι και έχει 4 ευρώ. Ούτε
αυτό δεν µπορούµε να τους ελέγξουµε, να έχουν φθηνότερο
καφέ απ’ ό,τι στην Ευρώπη. Τα πάντα τα πληρώνουµε ακριβό-
τερα χωρίς καµµία ελπίδα.

Ψάχνετε για λεφτά, κύριε Υπουργέ της Οικονοµίας, και βλέ-
πουµε και την αγωνία σας και το έλεγα και χθες ότι πράγµατι
προσφέρετε όλο σας τον εαυτό για να το πετύχετε. Ένα δισεκα-
τοµµύριο σας κοστίζουν οι εξήντα χιλιάδες φοιτητές στο εξωτε-
ρικό. Εξήντα χιλιάδες φοιτητές κοστίζουν ένα δισεκατοµµύριο!
Να είναι έτοιµο, γιατί δεν το φορολογήσατε; ∆εν µπορούµε να
βρούµε λύση να τους φέρουµε πίσω;

Άκουσα το ενδιαφέρον του αξιότιµου Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ για το περίφηµο άρθρο 16 για
το οποίο είχαµε αυτές τις αµφιταλαντεύσεις του Προέδρου του
ΠΑΣΟΚ. Ελάτε να το λύσουµε στις 7 Ιουνίου µε δηµοψήφισµα
στις Ευρωεκλογές. Να στηθεί µια κάλπη δίπλα που να λέτε, θέ-
λετε ιδιωτικά πανεπιστήµια ή όχι; Και τελειώνει η υπόθεση. Είναι
πολύ απλό. Γιατί κάνουµε δύσκολη τη ζωή µας;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ)

Εάν κάνουµε, λοιπόν, δηµοψήφισµα και αποφανθεί ο λαός λύ-
νονται τα χέρια όλων µας και ιδιαιτέρως οι µόνοι που τώρα δε-
σµευτήκανε µέσω του Συντάγµατος για µία δεκαετία, γιατί για
δέκα χρόνια δεν µπορούµε να κάνουµε αναθεώρηση, µ’ αυτή την
επιδερµική αναθεώρηση που κάναµε τώρα. Και σφίγγουµε, και
κλείνουµε.

∆εν µπορώ να καταλάβω δηλαδή γιατί πρέπει το παιδί να φύγει
από εδώ και να πάει στο ιδιωτικό πανεπιστήµιο του εξωτερικού.
Φεύγουν από εδώ και πάνε στο πανεπιστήµιο του Σόρος στη
Βουδαπέστη και πληρώνουν. Και εδώ δεν µπορεί να γίνει ένα
ιδιωτικό πανεπιστήµιο που να έχει την υψηλή εποπτεία, τη στα-
θερή εποπτεία της πολιτείας! Θα πάθουµε ζηµιά. ∆ηλαδή δεν
µπορεί να κάνει το Ερρίκος Ντυνάν ένα πρότυπο νοσοκοµείο, µία
ιατρική σχολή. ∆εν µπορεί να το κάνει και είναι καλύτερες οι ια-
τρικές σχολές στις οποίες ο καθηγητής πηγαίνει µια φορά στο
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τόσο. Γιατί δεν είναι όλοι φιλότιµοι σαν τον κ. Γιαννόπουλο που
πηγαίνει µε τη βροχή κάθε µέρα στις κλινικές. Αυτή είναι η αλή-
θεια.

Τι προσφέρουµε στους φοιτητές; Θέλετε να πάµε που θα τε-
λειώσουµε σε µισή ώρα σ’ ένα φαστ-φουντ πίσω από το Χίλτον
και να δείτε το παιδί που σερβίρει που έχει διδακτορικό; Έχει
δύο πτυχία, Μάστερ και διδακτορικό και σερβίρει. Σερβίρει χά-
µπουργκερ! Αυτή η ελπίδα αυτού του παιδιού πού πάει; Γι’ αυτό
έκατσε είκοσι πέντε χρόνια γιατί σπούδασε είκοσι πέντε χρόνια
για να µαζέψει όλα αυτά τα πτυχία; Έχει ένα ολόκληρο τοίχο µε
πτυχία, για να δουλεύει στο φαστ-φουντ. Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα.

Κάποιες στιγµές έρχεται στο µυαλό µου ένας σύγχρονος Ζορ-
µπάς εκεί στην Αµφιθέα ο οποίος µου έλεγε πριν από πολλά χρό-
νια όταν ήµουν και εγώ παιδί: «Άκουσε, για να πας µπροστά
πρέπει να έχεις τα προσόντα του γαϊδάρου. Να κλωτσάς καλά
και να γκαρίζεις».

∆εν το είχα καταλάβει τότε. Με το πέρασµα του χρόνου κατά-
λαβα τι εννοούσε.

Για να βγάλεις λεφτά, να κάνεις καριέρα, να κάνεις όνοµα,
πρέπει να είσαι ή ποδοσφαιριστής και να κλωτσάς ή τραγουδι-
στής και να σε σέβονται. Τα προσόντα του γαϊδάρου δηλαδή. Κα-
νένα προσόν. Κλωτσάει καλά τη µπάλα -όχι σαν και εσάς κύριε
Πρωθυπουργέ, που πέσατε κάτω- και βγάζει του κόσµου τα χρή-
µατα. Τεράστιες περιουσίες κλωτσώντας τη µπάλα. Κι αυτό είναι
το ίνδαλµα του νέου. Το ίνδαλµα δεν είναι εκείνος ο νεαρός ερευ-
νητής ο οποίος επιτυγχάνει άριστα αποτελέσµατα και προχωράει
ένα βήµα µπρος, σαν αυτό τον δικό µας το Χρηστάκη, ο οποίος
µπήκε στους εκατό πλέον ισχυρούς ανθρώπους του πλανήτη
κατά το περιοδικό «TIME». Ουδείς τον ξέρει. Ξέρουν, όµως, ποιος
έβαλε το γκολ στο 84ο λεπτό χθες. Και δεν µιλάω για τον αγώνα-
σήριαλ Ολυµπιακού-ΑΕΚ που έπεσαν τριάντα έξι γκολ. Αυτό ξέ-
ρουν. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. ∆εν τους έχουµε δώσει
οράµατα. Και όταν δεν βρίσκουν οράµατα, καταλήγουν σ’ αυτά
τα οποία είναι εύκολα να τα απορροφήσουν.

∆εν θα µιλήσω για το ότι ένας νέος άνθρωπος δεν µπορεί να
παντρευτεί. Ξέρω παιδιά νέα που αγαπιούνται πέντε έξι χρόνια
και δεν µπορούν να παντρευτούν. Εµείς τι κάνουµε σ’ αυτή την
περίπτωση; ∆εν µπορεί να παρέµβει η πολιτεία και να δώσει ένα
κεφάλαιο εκκίνησης µιας ζωής, να παντρευτεί, να κάνει παιδιά;
Μπορεί να παντρευτεί ένας νέος άνθρωπος σήµερα; Τι κάνει η
πολιτεία; Συγκεκριµένα πράγµατα να πούµε. Άκουσα για ασφα-
λιστικά ταµεία. Άκουσα για διάφορες υποθέσεις. Εδώ επί της ου-
σίας, στον Τάκη και στην Ελένη που είναι πέντε χρόνια µαζί και ο
ένας είναι άνεργος και η άλλη παίρνει 600 ευρώ και θέλουν να
παντρευτούν, πώς θα τους δώσουµε την ευκαιρία να πάνε στον
παπά; Πολύ απλά είναι τα πράγµατα. Κι όµως δεν τα αντιµετω-
πίζουµε καθόλου.

Νοµίζω, κύριε Πρωθυπουργέ ότι είναι πολύ σοβαρά αυτά τα
πράγµατα.

Από την άλλη πλευρά –το είπα και πριν- έχουµε µια νεολαία
που όλο και περισσότερο εθίζεται στο αλκοόλ. Επτά στους δέκα
νέους είναι εθισµένοι στο αλκοόλ. Και δεν µας ανησυχεί. Πάρα
πολλοί νέοι είναι εθισµένοι στα ναρκωτικά. Και ακούω κάποιους
–δικαίωµά τους, αλλά εγώ βεβαίως έχω το δικαίωµα της κριτικής
µου- να διαχωρίζουν σε µαλακά και σκληρά ναρκωτικά κ.λπ..
Υπάρχει έκθεση του ΟΗΕ που λέει ότι το χασίσι οδηγεί σε τερά-
στια προβλήµατα ψυχολογικά. Και λέει άλλος, πάρτε µια γλά-
στρα και βάλτε κάνναβη. Να βγάλουµε το βασιλικό ή το
λουλουδάκι για να φυτέψουµε χασισάκι µέσα. Κι αυτό είναι µή-
νυµα που εκπέµπεται από αρµόδια πρόσωπα και υπεύθυνα πρό-
σωπα προς τη νεολαία. Και µετά, αφού πάρει το χασισάκι, τον
συλλαµβάνουµε. Και λέει ο άλλος: «Μα, το άκουσα που το έλεγε
ο Υπουργός Παιδείας να πάρω χασισάκι στον κήπο µου, γιατί µε
κλείνετε µέσα;» Ή είναι ψέµατα όλα αυτά; Το ακούσαµε από επί-
σηµα χείλι. Παραπέµπω στο περιοδικό «ΚΛΙΚ» του Ιουλίου του
1997. Μα, είναι αλήθεια. Αυτά είναι τα πρότυπα που δίνουµε;
Αυτές είναι οι αλήθειες που λέµε στη νεολαία;

Τι είπαµε σήµερα για το νέο; Να έχει µια αισιοδοξία αυτό το
παιδί που µας άκουσε από την Ιεράπετρα, από τις Σέρρες επάνω,
από τη Θεσπρωτία: «Α, αυτό το µήνυµα είναι αισιόδοξο, θα µείνω
εδώ και δεν θα πάω στην Αθήνα, γιατί αυτό το µήνυµα µε άγγιξε».

Τι τον άγγιξε; Τι του είπαµε; Να µείνει εκεί. Τι του είπαµε; Μείνε
γι’ αυτό το λόγο. Τι του προσφέρουµε να µείνει εκεί; Βιβλιοθή-
κες; Τι; Πολιτιστικές εκδηλώσεις; Τι του δίνουµε; Κάποια ιατρικά
κέντρα δώσαµε, τα οποία βεβαίως δεν έχουν γιατρούς µέσα.
Ωραία κτήρια, όµορφα, αλλά γιατρούς δεν έχουν. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα απέναντι στους νέους.

Αυτό που πιστεύω ότι είναι άµεση προτεραιότητα για όλους
µας, είναι σε ορισµένα θέµατα να µη µπερδεύουµε τη γλώσσα
µας µε καθετοποιήσεις της κατάστασης από την αδυναµία που
δηµιουργείται δια της υποθέσεως εκείνης που πρέπει να ταυτο-
ποιηθεί µε το αντικείµενο εκείνο. Και όλα αυτά τα οποία λέµε,
λέµε εδώ µέσα για να περνάει η ώρα.

Χρειάζεται σοβαρότητα. Με το νέο άνθρωπο δεν µπορούµε να
παίξουµε, γιατί ο νέος είναι το µέλλον της πατρίδας. Σταράτες,
ξεκάθαρες κουβέντες και προτάσεις να τις καταλάβει το παιδί.
Και γι’ αυτές τις προτάσεις να δώσει τον εαυτό του, να προσπα-
θήσει για να µείνει στην περιφέρεια, για να µείνει ζωντανός, για
να είναι το κύτταρο που θα ζωντανέψει την Ελλάδα που εµείς δυ-
στυχώς απονεκρώσαµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός κ. Κώστας Καραµανλής.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνη-

σης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τελευταίο διάστηµα -το
άκουσα και σήµερα- ο Αρχηγός του ΠΑΣΟΚ επίµονα µιλά για αύ-
ξηση του δηµόσιου χρέους τα τελευταία πέντε χρόνια ρωτά πού
πήγαν τα λεφτά και, βέβαια, απαντά µόνος του. Προσπαθεί,
πρωτ’ απ’ όλα, να προκαλέσει σύγχυση για τις τεράστιες ευθύ-
νες των κυβερνήσεων του κόµµατός του σε σχέση µε το δηµόσιο
χρέος που άφησαν πίσω τους. Προσπαθεί, ταυτόχρονα, να αµ-
φισβητήσει, να συκοφαντήσει. Σε κάθε περίπτωση εκείνο που
είναι βέβαιο είναι ότι αποδεικνύει πως δεν θέλει να αντιληφθεί
ούτε τι έγινε στη χώρα τα χρόνια του ΠΑΣΟΚ, ούτε τι γίνεται σή-
µερα στον κόσµο.

Η οικονοµία µας, κύριε Αρχηγέ του ΠΑΣΟΚ, αντιµετωπίζει ένα
πολύ σοβαρό πρόβληµα: είναι το πρόβληµα που αφήσατε ως Κυ-
βέρνηση, µετά από ένα τέταρτο του αιώνα στην εξουσία είναι το
τεράστιο δηµόσιο χρέος, που, από το 30% του ΑΕΠ το 1981, το
φτάσατε στο 100% το 2004. Και αυτό δεν µπορείτε να το αρνη-
θείτε -κανείς δεν µπορεί να το αρνηθεί-, γιατί είναι πραγµατικό-
τητα. ∆εν µπορείτε να το σκεπάσετε µε σκιές ασύστολης
προπαγάνδας και ανεύθυνων υπαινιγµών. Μια άσκηση αξίζει να
κάνουµε: Σκεφθείτε τι θα µπορούσε να κάνει η Ελλάδα, εάν αφή-
νατε το χρέος εκεί που το είχατε βρει. Θα µπορούσε η xώρα να
έχει πλεονασµατικούς προϋπολογισµούς θα µπορούσε να δια-
θέτει πολλαπλάσια στην υγεία και την παιδεία θα µπορούσε να
µην ανησυχεί για τίποτα. Και όµως! Το ελάχιστο εκείνο χρέος το
τριπλασιάσατε. Μόνο για τους τόκους του, φέτος πληρώνουµε
12 δις ευρώ. Κάντε, κύριε Αρχηγέ του ΠΑΣΟΚ, το λογαριασµό,
και θα δείτε τι σηµαίνει αυτό θα δείτε πόσο αυξάνεται το χρέος,
µόνο από τους τόκους του θα δείτε και ποιος φταίει γι’ αυτό!

Το συµπέρασµα είναι ένα: προσπαθείτε να καταγγείλετε άλ-
λους για όσα οι ίδιοι ευθύνεστε, και µάλιστα διαχρονικά. ∆εν
ξέρω αν πληροφορηθήκατε την πραγµατικότητα για ό,τι αφή-
σατε στον τόπο. ∆εν ξέρω αν σκόπιµα παριστάνετε τον ανίδεο
µπορεί... Να σας τα ξαναπώ λοιπόν: Τα ποσά που προστέθηκαν
στο δηµόσιο χρέος, τα τελευταία πέντε χρόνια, έχουν δύο αιτίες:

Η πρώτη από αυτές οφείλεται στην πρόσθεση των δηµοσιο-
νοµικών ελλειµµάτων. Και τα ελλείµµατα αυτά οφείλονται, κατά
κύριο λόγο, στο αβάσταχτο δηµόσιο χρέος που άφησε πίσω της
η ανευθυνότητα του χθες, το γεγονός δηλαδή ότι κάθε χρόνο
πληρώνουµε για τόκους περίπου το 50% του ΑΕΠ (αυτή είναι η
πραγµατικότητα και κανένας δεν µπορεί να την αµφισβητήσει!).
Οφείλονται, όµως, και στις αυξηµένες κοινωνικές µεταβιβάσεις.
Θυµίζω λοιπόν ότι:

-Tο κατώτατο επίδοµα ανεργίας, από 299 ευρώ, έφθασε στα
431 ευρώ.

- Η κατώτατη σύνταξη του ΙΚΑ, από 392 ευρώ, αυξήθηκε στα
490 ευρώ.

- Η κατώτατη σύνταξη του ΟΓΑ, από 176 ευρώ, αυξήθηκε στα
336 ευρώ.

- Οι δαπάνες για τη δηµόσια τάξη και ασφάλεια, οι δαπάνες
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για την υγεία και για την κοινωνική προστασία, όλα ως ποσοστά
του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί.

- Οι επιχορηγήσεις του Κρατικού Προϋπολογισµού προς τα
ασφαλιστικά ταµεία, από 8 δις ευρώ το 2003, έφτασαν τα 14 δις
ευρώ το 2008.

- Οι κοινωνικές µεταβιβάσεις συνολικά, από 28,8 δις ευρώ που
ήταν το 2004, φτάνουν τα 48,7 δις ευρώ το 2009 (αύξηση δηλαδή
κατά 20 δις ευρώ).

Η δεύτερη αιτία -και το τονίζω και αυτό- οφείλεται και πάλι,
κατά κύριο λόγο, στις ανεύθυνες πρακτικές των κυβερνήσεών
σας: είναι εκείνα που χρωστούσατε και δεν τα ξοφλούσατε είναι
εκείνα που δεσµευόσασταν να δώσετε και δεν τα δίνατε είναι
εκείνα που γράφονταν σε κρυφά βιβλία είναι οι δικές σας –εννοώ
των κυβερνήσεών σας- υποχρεώσεις στα ασφαλιστικά ταµεία
είναι τα ποσά που παρακρατούσατε παράνοµα από τους Οργα-
νισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης (υποχρεώσεις και ποσά που
έφτασαν περίπου τα 3 δις ευρώ!) είναι τα εξοπλιστικά που µε-
ταφέρατε στις δικές µας κυβερνήσεις. Σήµερα, από τα 12 δις
ευρώ του ΕΜΠΑΕ, τα 9,5 δις ευρώ είναι υποχρεώσεις των κυ-
βερνήσεων του ΠΑΣΟΚ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα! Αυτήν την
πραγµατικότητα, αυτήν την αλήθεια την ξέρετε, κύριε Αρχηγέ
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αντί όµως να απολογηθείτε,
εξαπολύετε επιθέσεις. Κρύβετε δηλαδή ή προσπαθείτε να κρύ-
ψετε ενοχές για τις πολιτικές των κυβερνήσεών σας. Παραποι-
είτε. ∆ιαστρεβλώνετε.

Φτάσατε στο σηµείο να µιλάτε για «υ/ηµέτερους» αφήνοντας
πίσω σας και υπαινιγµούς. ∆εν είµαι σίγουρος όµως, κύριε Αρ-
χηγέ του ΠΑΣΟΚ, όταν µιλάτε γι’ αυτούς ποιο αρχικό γράµµα
χρησιµοποιείτε, αν χρησιµοποιείτε δηλαδή το –η- ή το –υ-! Γιατί
µπορεί να παραπέµπετε στις αναφορές κορυφαίων υπουργών
του κόµµατός σας που µιλούσαν για άλλους υπουργούς και έλε-
γαν ότι «έφτιαξαν περιουσίες»! Μπορεί να αναφέρεσθε σε όσα
ανταλλάσσονταν µεταξύ στελεχών σας στο τελευταίο σας συνέ-
δριο από την Αθήνα, την Πάτρα και αλλού. Όµως, αν πραγµα-
τικά θέλατε να µάθετε «πού πήγαν τα λεφτά», δεν θα ρωτούσατε
έτσι γενικά και αόριστα. Ξέρετε -και όλοι οι Έλληνες το ξέρουν-
πού πήγαν. Λεφτά λοιπόν, κύριε Αρχηγέ του ΠΑΣΟΚ, χάθηκαν
στο έγκληµα του Χρηµατιστηρίου χάθηκαν στις αδιαφανείς συµ-
βάσεις του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης και στα πρόστιµα
που επέβαλε η Κοινότητα χάθηκαν στις µίζες για τους TOR-M1
χάθηκαν ακόµη και στις δουλειές του ΟΤΕ στη Ρουµανία και
αλλού.

Προσπαθείτε να δηµιουργήσετε εντυπώσεις για δήθεν απευ-
θείας αναθέσεις τα τελευταία χρόνια. Ανάποδα µετράτε και το
ξέρετε. Γιατί γνωρίζετε ότι οι µεγαλύτερες απευθείας αναθέσεις
που έγιναν ποτέ στον τόπο είναι οι περίφηµες «προγραµµατικές
συµφωνίες»!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας.)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος του Πανελληνίου Σο-

σιαλιστικού Κινήµατος): Φέρτε τα στη Βουλή. ∆εν φοβόµαστε
τίποτα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνη-
σης): Και για τις συµφωνίες αυτές δεν είστε άµοιρος ευθυνών,
διότι –εγώ δεν σας καταλογίζω τίποτα προσωπικά- ήσασταν κο-
ρυφαίος υπουργός των κυβερνήσεών σας. ∆εν µετείχατε στη
λήψη εκείνων των αποφάσεων; ∆εν τις ξέρατε; ∆εν µάθατε ποτέ
τίποτα. Είναι καλύτερο λοιπόν να σκέφτεστε τι λέτε όταν αναφε-
ρόµαστε σε τέτοια ζητήµατα και να µην αφήνετε σκιές για όσα οι
κυβερνήσεις του κόµµατός σας ευθύνονται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπροστά µας έχουµε µια πολύ

δύσκολη, εξαιρετικά κρίσιµη περίοδο, λίγους ή και περισσότε-
ρους µήνες. (Κανένας δεν ξέρει και κανένας δεν µπορεί µε ασφά-
λεια να το προβλέψει.) Από τη στάση που θα κρατήσουµε όλοι
-πολιτικές δυνάµεις, κοινωνικοί εταίροι, Μέσα Ενηµέρωσης- θα
κριθούν πολλά: θα κριθεί η διάρκεια που θα έχουν στον τόπο µας
οι συνέπειες της κρίσης, θα κριθούν οι µέρες, τα χρόνια µετά την
κρίση. Τα προβλήµατα που δηµιουργούνται από την κρίση είναι
πολύ σοβαρά -το βλέπουµε, άλλωστε, σε όλες τις άλλες χώρες-
και δεν αντιµετωπίζονται µε εύκολες και ευχάριστες αποφάσεις
δεν αντιµετωπίζονται µε αοριστίες, µε αοριστολογίες και λόγια
χωρίς αντίκρισµα απαιτούνται δύσκολες αποφάσεις, αποφάσεις
που δίνουν λύσεις, αποφάσεις υπευθυνότητας.

Οι ευθύνες όλων µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι τε-
ράστιες µπροστά σε µια τέτοια –επιτρέψτε µου να το ξαναπώ-
εθνική υπόθεση. Οι αποφάσεις που παίρνουµε όλες οι πολιτικές
δυνάµεις, οι επιλογές που κάνουµε όλα τα κόµµατα, οι πρακτικές
που ακολουθούµε ο καθένας από τη θέση στην οποία βρίσκεται,
είναι µεγάλης σηµασίας θα γραφτούν µε έντονα γράµµατα στην
ιστορία του τόπου, θα χαρακτηριστούν θετικά ή αρνητικά. Και το
ερώτηµα είναι: Τι θέλουµε να κάνουµε; Τι προτάσσουµε; Πόσο
νοιαζόµαστε πραγµατικά για τους πολίτες, για την καθηµερινό-
τητά τους, για τα προβλήµατά τους; Πόσο νοιαζόµαστε πραγ-
µατικά για την πατρίδα; Αυτό –σας διαβεβαιώ- απασχολεί την
Κυβέρνηση. Εµείς έχουµε πάρει τις αποφάσεις µας και θα συνε-
χίσουµε τον δύσκολο, τον ανηφορικό δρόµο: Πάνω από όλα, τα
συµφέροντα της χώρας. Πάνω από όλα, τα συµφέροντα της πα-
τρίδας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα τρεις µαθήτριες και µαθητές,
δύο γονείς και έξι συνοδοί-δάσκαλοι από το 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Κέρκυρας και από το ∆ηµοτικό Σχολείο Ναυστάθµου Χανίων.

Καλωσορίζουµε τα παιδιά στη Βουλή των Ελλήνων, τους ευ-
χόµαστε καλή πρόοδο, να είναι καλότυχα και καλή επιστροφή.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Επίσης θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επι-

τροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης κα-
ταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου
∆ικαιοσύνης: «Μεταρρυθµίσεις στην οργάνωση της ιατροδικα-
στικής υπηρεσίας, στη θεραπευτική µεταχείριση χρηστών ναρ-
κωτικών ουσιών και άλλες διατάξεις».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η προ
ηµερησίας διατάξεως συζήτηση που διεξήχθη σύµφωνα µε το
άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής µε πρωτοβουλία της
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλεξάνδρας Παπαρήγα σε επίπεδο Αρχη-
γών κοµµάτων µε θέµα τα δικαιώµατα της νεολαίας στη µόρ-
φωση, στον πολιτισµό και στον αθλητισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.37’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 11 Μαΐου 2009 και ώρα 18.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική ερ-
γασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

8920 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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